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"Ne čakajmo več in začnimo iz naših pogovord%kjj^j£ 
odstranjevati vse, if̂ Sf̂ fc 
kar nas ljudi med seboj oddaljuje, 
kar nas na pravija tuje in sovražne" 

Leon Joseph Suenens 

občinski nivo mesto, 
kjer potrebno kon-
kre^rjjii^Bcvajati raZ-
voji|i^^f)ge, pri tem 
pa je pomembno ena
kovredno sodelovanje 
vseh občanov, ne pa 
strankarsko in osebno 
izključevanje. 

Ob tej pr i l ik i se 
zahvaljujem vsem, ki 
so tvorno sodelovali 
pri izvajanju javnih 
o b č i n s k i h nalog. Is
krenega sodelovanja 
si žel im se napre^p^kj 
je pred nami že pro
gram aktivnosti za 
leto 1998. 

Vsem občankam in 
občanom čest i tam za 

kar so krivi v vodstvih* jBožičnjuin Novoletne 
teh strank. Nesoglas- praznike ter ob Dnc-
ja "z vrha" so se žal vu slovenske samos-
prenesla tudi na ob- tojnosti. 
č i n s k i nivo. Vsi pa ŽUPAN 
ve&Jio, da je sedanji Rudolf Rome 

čo n o s i m o v K e l t i " . 

K e s je , «la j e s r eča l a h k o samo v s r c u , a l i pa 
je n i . T o r e j j o m o r a m o i s k a t i l e v svojem s r en . 

T o d a g r e za vseb ino : ka j j e t i s to , k a r n a p r a v i 
nase s r e e s r e čno . In tu že g r e d o mnen ja n a r a 
zen . 

T i soč s r e daje t isoč odgovo rov . M o r e b i t i se 
najbol je pove , ka j j e s reča , t i s t i , tega vprašan ja 
n i k o l i n i postav l j a l , k i se n i k o l i n i postav l ja l , k i 
se n i k o l i n i čutil n e s r ečnega i n n i k o l i n i s r eče 
i s k a l . " - j e v svoj i kn j i g i "P<£ s l e d e h č l o v e k a " 
z ap i s a l dr. A n t o n Trstenjak.^. j ig^ 

Leto 1997 se bl iža 
koncu in s tem tudi 
aktivnosti občine Gro
suplje, ki pomenijo re
alizacijo programov iz 
let&ifc&jjcga proračuna. 
Kl#%>i^mii, da je bil 
proržčcuii pozno spre
jet, smo v občinski up
ravi in pri izvajalcih 
uspeli realizirati večji 
del zastavljenih na
log. 

Upamo, da bo'fefijfcjsSb, 
kar je ostalo pre^^pe
no v program za pri
hodnje leto. 

L e t o š n j e leto je 
prineslo velik razkol 
med "strankami slov
enske pomladi", za Naj vam, drage občanke in občani , d rage naše 

b r a l k e i n b r a l c i , t a k o g l o b o k o s r e č o p r i n e s e 
skr ivnost božičnega praznovanja . 

iVaj resn ica tega po lnočnega doživetja najde 
kotiček v vaših družinah in vanje p r ine se m i r in 
radost.. . 

P o n o s n o p raznu jmo D a n samos to jnos t i , 
zavedajoč se, d a smo S l ovenc i s ami svoje 
s reče kovač... 

.Vaj bo tUUS. s rečno ! I skreno s r ečno ! I »a b i v 
svoji sreči ne pozab i l i n a sočloveka. D a b i vedno 
našli čas in pr i jazno besedo za bl ižnjega. T o j e 
pot, k i bo vodi la do našega skupnega uspeha...11 
resnični i s k r e 

Alenka Adamič 
in člani uredniškega odbora 

Vsem občankam in občanom želimo prijetne praznične 

dneve z željo, da bi tudi v letu 98 uspešno sodelovali. 

Delavci Občine Grosuplje 



* * * OBČINA SVOJIM OBČANOM * * * 

POROČILO O D E L U OBČINSKE U P R A V E 
Leto se izteka. Med tistimi, ki delajo obračune minulega, 
(kaj vse smo v letu, ki se izteka, naredili) so tudi delavci 
strokovnih služb občine. Prav je, da tudi na tak način 
spoznamo njihovo delo. 

Uprava obč ine Grosuplje, ki jo vodita župan in tajnik, dela v štirih 
enotah: 
• urad za splošne zadeve 
• urad za družbene dejavnosti, gospodarstvo in finance 
• urad za prostor in 
• urad za komunalno infrastrukturo. 

POROČILO URADA ZA SPLOŠNE ZADEVE v letu 1997 
Urad za splošne zadeve (v nadaljevanju: urad) je v letu 1997 izpeljal 
vrsto projektov in nalog, ki so bile posledica nove lokalne samouprave. 
Težišče dela je bilo, glede na vrsto zakonskih novosti in sprememb, na 
naslednjih področjih: 
• Priprava in pregled odlokov, sklepov in pravilnikov, ki j i h je v letu 

1997 sprejel občinski svet. 
Urad sam je pripravil 9 odlokov in 14 sklepov, pregledal pa bli/.u 100, 
• Zastopanje občine Grosuplje v 102 pravnih oz. upravnih zadevah pred 

sodišči in drugimi državnimi oz. samoupravnimi organizacijami v Re
publiki Sloveniji . O d navedenih zadev je v teku: 
- 26 postopkov na podlagi zakona o denacionalizaciji 
- 21 postopkov v c iv i ln ih pravdnih zadevah 
- 6 postopkov glede mejnih sporov 
- 49 postopkov za izterjavo dolga - izvršbo. 
V zvezi s plačili visokih odškodnin po zakonu o izvrševanju kazen
skih sankcij, je Ustavno sodišče Republike Slovenije v mesecu juliju 
odloči lo v korist občine Grosuplje, s č imer je to finančno breme pren
eseno iz občin na državo. 

• Upravno-pravno svetovanje in pomoč občinskemu svetu, njegovim 
odborom in komisijam, občinski upravi, krajevnim skupnostim in obča
nom. V okvir tega področja sodi tudi: 
- priprava vseh potrebnih splošnih aktov za delovanje civilne zaščite 
- pregled vseh pogodb, ki so j i h sklenili občina in krajevne skupnosti 
- reševanje vlog občanov, pri čemer je bilo od 39 vlog rešenih 21 
- izdaja 88 soglasij za odmik od zemljišč v lasti občine 
- v okviru delovanja komisije za prošnje, pri tožbe in poravnave je 
bilo rešenih 7 od 11 zadev 
- delovno-pravno področje 
- odkup in prodaja nepremičnin na javni dražbi 
- zemlj iško-knj ižna ureditev vseh nepremičnin in javnega dobra v las 

ti občine 
- sprejem vseh vlog naslovljenih na občino, knjiženje zadev 
- računalniška obdelava podatkov in sprotno urejanje arhiva. 

• Skrb za organiziranost, zaposlovanje in vodenje dela občinske up
rave 

• Sklicevanje sej in pisanje vseh zapisnikov 
• Sofinanciranje dejavnosti gasilstva in zaščite ter reševanja 
• Sponzoriranje prireditev in programov posameznikov, drušlev ter 

organizacij 
• Financiranje delovanja društev, krajevnih skupnosti in političnih 

strank. 
Glede na nenehno spreminjanje slovenske zakonodaje, ki je pogosto 
tudi v breme novo nastalim obč inam, ima urad dve prioritetni nalogi: 

- varstvo nepremičnin , drugega premoženja oz. interesov občine, za 
kar smo in bomo ludi v bodoče , uveljavljali vsa legalna pravna sred 
stva vkl jučno z zahtevo za oceno ustavnosti pred 

- Ustavnim sodiščem Republike Slovenije in - zemljiško-knjižna ure 
ditev vseh nepremičnin ter javnega dobra v lasti občine Grosuplje. 

Vodja urada 
Marko Podvršnik, dipl.iur. 

POROČILO URADA ZA DRUŽBENE DEJAVNOST/, 
GOSPODARSTVO IN FINANCE v letu 1997 

Letos smo prioritetno izvajali naslednje programe in investicije: 
Osnovno in glasbeno šolstvo 
• organizirali dva osnovnošolska zavoda ( OS Tovarniška in OŠ Br in

je) 
• sodelovali pri imenovanju dveh novih ravnateljev (OS Brinje in Glas

bena šola) 
• skrbeli za pokrivanje materialnih stroškov, obnovo opreme in plače 

delavcev, ki izvajajo občinske programe 
• podpirali dodatne programe (prevozi in varstvo vozačev, nadstandard-

na prehrana, vzdrževanje šolskih objektov, naravoslovni in raziskov
alni tabori, športni pedagog, šolska košarkarska liga, fakultativni pouk 
in tečaji, komorne skupine v glasbeni šoli) 

• vodil i investicijsko vzdrževanje (na objektih Tovarniška, Adamiče 
va, Kopanj, Žalna, Št. Jurij in Ilova Gora) in nabavo nove opreme 
(računalniki v Grosupljem in Šmarju-Sap, glasbila O Š Brinje in Glas-

., bena šola) 
• dokončali smo investicijo prizidka k OŠ Šmarje-Sap in nabavili vso 

potrebno opremo za kuhinjo in 13 razredov 
• odkupili in lastniško uredili zemljišča za novo šolo in športno dvora

no v Grosupljem 
• pridobili potrebno plansko in tehnično dokumentacijo za novo šolo in 

športno dvorano Grosuplje ter izvedli razpis za izbiro izvajalca 
• izdelali predinvesticijsko študijo za vlaganja v podružnične šole in 

naročili projektno dokumentacijo za novo šolo in telovadnico Št. Ju
rij 

• sodelovali pri izvedbi pripravljalnih del za novo šolo, zunanja igrišča 
in športno dvorano Grosuplje (utrditev zemljišča z drenažo , ureditev 
dostopne ceste, prestavitve vodovoda, kanalizacije, elektr ične in tele
fonske napeljave). 

Socialno varstvo 
• subvencionirali najemnine socialnih stanovanj 
• dajali finančne pomoči družinam in posameznikom 
• sodelovali s Centrom za socialno delo 
• financirali izvajanje preventivnih programov (za narkomane, rejnike, 

Rome, pomoč ostarelim na domu, pomoč težko prilagodljivim ose
bam) 

• sofinancirali humanitarna društva in Kari t as 
• sofinancirali oskrbnino v splošnih in specialnih socialnih zavodih, 

delovnih centrih in mladinskih sprejemališčih 
• organizirali javna dela na socialnem področju 
• upravljali s premoženjem socialnih upravičencev in oskrbovancev v 

domovih, ki niso ali ne morejo biti opravilno sposobni 
• plačevali pogrebne s t roške za umrle občane brez premoženja ali 

svojcev. 
Otroško varstvo 
• ustanovili samostojen vzgojno varstveni zavod " K e k e c " Grosuplje in 

sodelovali pri imenovanju nove ravnateljice 



• sofinancirali stroške varstva otrok in male šole 
• obračunavali prispevke staršev za varstvo otrok v vrtcih 
• spodbudjli in sofinancirali dodatne programe v vrtcih (letovanje, z i 

movanje, tečaj plavanja, projekt bralni palček, folklorna skupina, tečaj 
tujega jezika, plesna šola, organiziranje prireditev) 

• izvedli investicijsko vzdrževanje v vrtcih Pika Šmarje-Sap in Rožic 
Grosuplje 

• dokončal i nadzidavo objekta na Trubarjevi v Grosupljem (3-je novi 
oddelki), nabavili opremo, zamenjali opremo v starem delu vrtca, 
obnovili fasado in zunanjo ureditev) 

Kultura 
• skrbeli za delovanje Knjižnice Grosuplje in jo v celoti financirali 
• sofinancirali ljubiteljsko kulturno dejavnost preko zveze kulturnih 

organizacij Grosuplje, kulturnih 
društev in skupin 

• izvedli razpis in sofinancirali 
druge kulturne programe (izda
ja knjig v samoza ložb i , pred
stave Ptica v zenici sonca, Pub
likacije Po Grosupljem in okoli
ci - stavbna dediščina , mono
grafijo o Magdalenski Gori) 

• vzdrževali kulturni dom Grosu
plje in skrbeli za filmske pred
stave 

• sofinancirali vzdrževanje neka
terih sakralnih objektov in pre
ko Regiona lnega zavoda za 
naravno in kulturno dediščino 
Ljubljana obnavljali protiturško 
obzidje pri cerkvi Tabor nad 
Cerovim 

• urejali obzidje na Magdalenski 
Gor i ter nadaljevali z obnovo 
kipov in slik v cerkvah Boš tanj 
in Smarje-Sap 

• izda l i z l o ž e n k o o Naravnem 
rezervatu Bičje pri Grosupljem 

• sofinancirali vzdrževanje kulturnih domov v krajevnih skupnostih in 
knjižnice Grosuplje ter nabavili nekatero novo opremo 

• sodelovali pri pripravi javnih prireditev 
• spodbujali aktivnosti mladinskih skupin in sofinancirali njihove pro

grame. 
Šport 
• skrbeli za delovanje in sofinanciranje zveze športnih organizacij, šport

nih društev in šolskih športnih sekcij 
• povečali vlaganja in pomagali angažirati dodaten kader za pripravo 

mladih selekcij v kolektivnih športih (rokomet, nogomet, košarka in 
odbojka), kar pomeni priprava za programe v novi športni dvorani 

• dokončal i izgradnjo športnih igrišč v Cušperku in na Selih ter plas
tičnih skakalnic pri Cušperku. 

Zdravstvo 
• ustanovili samostojen Zdravstveni zavod Grosuplje 
• plačevali stroške obveznega zdravstvenega zavarovanja za brezposel

ne 
• plačevali s t roške mrl iške ogledne službe 
• naročili projektno dokumentacijo za obnovo zdravstvenega doma 

(irosuplje. 
Gospodarstvo 
• vodil i p remoženjsko bilanco nove občine Grosuplje, nadaljevali z 

evidentiranjem premoženja in plačali drugo in tretjo sedmino odškod
nine zaradi delitve premoženja obč inama Ivančna Gorica in Dobre -
polje 

• upravljali z d ružbenišk im kapitalom občine v Javnem komunalnem 
podjetju d.o.o. in Veterinarskem podjetju Grosuplje d.o.o. 

• soustanovili in vložili kapital v Družbo za razvoj Grosupljega d.o.o 
• financirali tekoče in investicijsko vzdrževanje v poslovne in upravne 

objekte ter skrbeli za najemna razmerja 
• odprodali poslovne prostore na Adamičevi S 
• uredili etažno lastnino in funkcionalna zemljišča Gasilskega centra 

Grosuplje 
• vložili sredstva v Medobčinski sklad za malo gospodarstvo za po

trebe kreditiranja obrtnikov in podjetnikov 
• izvedli razpis za sofinanciranje poslovnih in investicijskih načrtov ter 

izobraževanje za obrtnike in podjetnike v občini Grosuplje 
• naročili razvojno študijo za razvoj gospodarstva v občini 
• financirali občinsko turist ično zvezo in vsa štiri turist ična društva 
• sodelovali na sejmih in se promovirali v revijah in časopisih 
• naročili zamenjavo in poenotenje neprometnih znakov za potrebe 

gospodarstva in tur is t ično-zgodovinskih znamenitosti 
• začeli z urejanjem dostopa in okolice cerkvice na Taboru za potrebe 

turistične ponudbe 
• štipendirali dijake v kmetijskih šolah 
• sofinancirali delovanje kmetijske svetovalne službe in kmečkih društev 

(Društvo kmečkih žena, Društvo mladih kmetovalcev in Strojni krožek) 
• subvencionirali stroške dovoljenj za promet z mlekom, zatiranje mas-

titisa pri kravah, umetno osemenjevanje, nakup in zavarovanje ple
menske živine, stroške čebelarstva in dajali obč insko premijo orga
niziranim rejcem pitanega goveda 

• sofinancirali agromelioracije, vzdrževanje območi j , ki so bila melior
irana in stroške združevanj parcel kmetijskih zemljišč 

• vložili projekte za celosten razvoj podeželja in agromelioracije na 
Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano 

• izvedli razpis za kreditiranje investicij v kmetijstvo in dopolnilne de
javnosti. 

Finance 
• izdelali letni proračun javnega financiranja s programi in skrbeli za 

zagotavljanje virov in financiranje obveznosti 
• skrbeli za likvidnost proračuna ter deponirali denarne presežke v ban

kah in hranilnicah 
• pridobili ugodne kredite (Ekološki sklad, Sklad za regionalni razvoj 

in poseljenost podeželja) ter dajali garancije za dodatno financiranje 
občinskih zavodov, javnega komunalnega podjetja in krajevnih skup
nosti 

• vodili knjigovodstvo in plačilni promet nekaterim krajevnim skupno
stim, zvezam društev in skladom 

• izvajali naloge fakturiranja in likvidacije računov za obč ino 
• izvajali vse potrebne knjigovodske naloge za občino. 

Vodja urada 
/ii-i'»/ta Rcpar, dipl.oec. 

POROČILO URADA ZA PROSTOR v letu 1997 
Večina nalog, ki jih opravlja Urad za prostor in se dotikajo širše javnos
ti niso in ne morejo biti strogo vezane na proračunsko leto. Postopki, ki 
j i h določa zakon so namreč tako dolgi, da j ih ne uspemo dokončat i v 
času enoletnega proračuna (letos je bil ta sprejet šele maja). 
Iz prejšnjih let se nam vleče izdelava P U P (prostorsko ureditvenih 
pogojev) za celotno občino, kar bomo predvidoma sprejeli na decembr
ski seji občinskega sveta. 
Najpomembnejša že končana naloga v letošnjem letuje bila objava spre
memb in dopolnitev prostorskega plana - kaj je v občini zazidljivega, v 
Uradnem listu štev. 3 iz začetka letošnjega leta. Direktna posledica spre
jetja tega akta je izredno povečano število naročil za izdelavo lokacijskih 
dokumentacij in urbanist ičnih mnenj. Za primerjavo: v letu 96 je bi lo 
vlog za občino Grosuplje in občino Dobrepolje 26X, v letu 97 pa j ih bo 
preko 400. 
Najodmevnejše je bilo zagotovo sprejetje zazidalnega načrta za "novo 
šolo Brinje" - tudi posledice se na terenu že opazijo. Na žalost tega ne 
moremo trditi za zazidalni načrt "Pr i pošt i" , ki je bi l sicer sprejet v 
zače tku letošnjega leta, a začetek gradnje poslovnega centra ovira 
nedokončan denacionalizacijski postopek. 
V jeseni smo sprejeli ureditveni načrt za "zadrževalnik Bičje", v pri
pravi so izvedbeni projekti. 
Izdelan in sprejetje bi l odlok o varovanju naravnega rezervata "Bič je" . 



Po sprejetju letošnjega proračuna smo pričeli pripravljati prostorsko 
izvedbene načrte, ki bodo v bodočnost i omogoči l i usklajeno kontrolira
no in skladno širjenje večjih naselij - predvsem Grosuplja. 
Tako pripravljamo stanovanjske zazidalne načrte med Ljubljansko ces
to in Grosupel jšč ico ("Dvori III.", "Dvor i IV."), na področju obrti in 
storitvenih dejavnosti sta v pripravi zazidalni načrt "Gospodarska cona 
sever" pri G u m i in "Turis t ično oskrbovalni center II" pri Motelu , sku
paj z Druš tvom arhitektov Ljubljana pripravljamo javni arhitekturni 
natečaj za ureditev območja "starega gasilskega doma", pripravili pa 
bomo tudi dva vabljena natečaja za prenovo in nadgradnjo "Družbenega 
doma" in izgradnjo "podružn ične šole v Št.Juriju s telovadnico". Z 
zazidalnim načr tom " M r z l e njive II" žel imo pripomoči k izgradnji nekaj 
stanovanj v manjšem bloku. 
Izdelana je tudi dokumentacija za kolesarske poti v sodelovanju z obči
nama Škofljica in Ivančna Gorica . 

Vodja urada 
Saša Galonja, d.i.a. 

POROČILO URADA ZA KOMUNALNO INFRASTRUKTURO za 
leto 1997 

Na področju organizacije smo letos organizirali občinski komunalni inš
pektorat, s lužbo za evidenco objektov in stavbnih zemljišč občanov in 
pravnih oseb ter registrirali stanovanjski sklad. Za sprejem na občinskem 
svetu smo pripravili preko 30 komunalnih odlokov in sklepov. 
Kolektivna komunalna raba 
N a področju kolektivne komunalne rabe smo v letošnjem letu skrbeli za 
nemoteno izvajanje rednih nalog, kot so zimska služba, vzdrževanje cest 
in mestnih ulic, pločnikov, javnih površin in zelenic, zamenjava promet
nih znakov ter vzdrževanje javne razsvetljave, vzporedno pa so se izva
jale tudi naloge, potrebne za realizacijo investicij po sprejetem programu 
dela. V sklopu planiranih investicij smo tako uspeli realizirati postavitev 
plakatnih mest v središčih krajevnih skupnosti, razen v K S Škocjan in 
Št.Jurij, katerih postavitev je predvidena v naslednjem letu. Delno je bila 
realizirana tudi postavitev sedmih novih hidrantov po programu Javnega 
komunalnega podjetja in občinske gasilske zveze. V fazi izvajanja je še 
investicija "ureditev trga pri cerkvi v Šmarju Sap", ki jo izvaja O Z Magro 
Grosuplje. Gradnja bo predvidoma zaključena v začetku naslednjega leta. 
Zaradi varnosti otrok so se označile šolske poti v starem delu Grosuplje
ga, pri cerkvi in ob Cesti na Krko seje zgradila nova javna razsvetljava. 
Začelo seje z urejanjem cerkvenega hriba v Grosupljem. 
Individualna komunalna raba 
N a področju oskrbe naselij s pitno vodo smo v letošnjem letu realizirali 
rekonstrukcijo vodovoda pod Cesto na Krko, pridobljena pa so bila up
ravna dovoljenja in sklenjeni gradbeni pogodbi za izgradnjo novih 
vodohranov na Perovem in nad Železnico. V objavi sta javna razpisa za 
izbiro izvajalcev izgradnje vodovoda na območju Magdalenske gore in 
za izgradnjo črpališča pitne vode v Dobju, katerih izgradnja bo omogoči
la kvalitetnejšo oskrbo s pitno vodo. Obstoječe drenažno zajetje Dobje, 
bo po izgradnji črpališča opuščeno in izključeno iz sistema. Izdelani so 
tudi projekti za napeljavo vodovoda na Ilovo Goro, Hudo Polico in Malo 
Staro vas. 
V program dela na področju odvajanja in čiščenja odpadnih voda so 
bile v letošnjem letu uvrščene štiri investicije. Dokončana je izgradnja 
povezovalnega kanala med delno izvedenim kanalizacijskim sistemom 
Spodnja Slivnica in centralno čistilno napravo Grosuplje. Izvedena dela 
že omogočajo priključitev dela vasi Spodnja Slivnica na kanalizacijski 
sistem, z dograditvijo že projektirane kanalske mreže v prihodnjih letih, 
pa bo naselje imelo urejeno odvajanje odpadnih voda. Realizirani sta tudi 
izgradnja in prestavitev kanalizacije na območju nove šole Brinje ter zak
ljučena dela pri kanalizaciji v naselju Sela pri Šmarju, vključno z meteor
no kanalizacijo. Izgradnja kanalizacije na Farovškem hribu(Laliova ces-
ta) v Šmarju Sap, ki jo izvaja O Z Magro Grosuplje, jc v ^fjuG^pri in 
bo dokončana v mesecu decer 
objektov. yj 

fTiAnui leta, 
I n O n l s f i 

- » j a f ^ p M 

Na noH lj učen i h 18 

elavo tehnične dokumentacije za 
Ija odpadni l^Bda, m se bodo izva-
ila dokn^n tac i j a za kanalizacije 

Perovo, Dobje, južno od Ljubljanske ceste v Grosupljem, Vel ik i Vrh pri 
Šmarju, naročena pa za Razdrto in M a l i Vrh. 
V maju letošnjega leta bi se po pogodbah z lastniki zemljišč moralo zak
ljučiti deponiranje komunalnih odpadkov na deponiji Stehan, čeprav 
bi ga bilo, po kapaciteti iz ureditvenega načrta in tehnični dokumentaciji, 
možno uporabljati še slabo leto dni. Glede na to, da so se postopki pri
dobivanja zemljišč za novo komunalno deponijo v Špaji dolini podaljšali 
preko predvidenega roka, smo se z lastniki zemljišč uspeli dogovoriti za 
podaljšanje obratovanja komunalne deponije Stehan za dobo enega leta. 
V skladu s potrebami, ki so j ih v začetku leta izkazale posamezne kra
jevne skupnosti, smo financirali tudi nabavo 38 novih zabojnikov za zbi
ranje odpadkov, ki so bi l i razmeščeni po predhodno dogovorjenih lokaci
jah. 
V novembru je stekla gradnja dela toplovodnega omrežja na relaciji 

Odgovorno delo polaganja toplovoda od centralne kurilnice do osnovne 
šole Brinje je občina zaupala podjetju Komunalne gradnje, kije izved
lo vsa zemeljska dela; strojna dela pa so opravili delavci IKOM-a. Vsi, 
ki so delali na projektu , so delo opravili v rekordnem času 14 dni. In če 
k temu prištejemo še izredno slabo vreme, lahko zapišemo, da jim gre 
pohvala. K čimprejšnjemu dokončanju so težili tudi zato, daje bil promet 
skozi Grosuplje oviran zelo kratek čas, kljub prekopu Ljubljanske ceste. 

kotlarna Dvori - OŠ ob Adamičevi cesti, ki sodi v sklop bodočega sistema 
daljinskega ogrevanja centra naselja Grosuplje. Gradnjo je že uspešno 
zaključilo podjetje Komunalne gradnje Grosuplje. Z izgradnjo tega dela 
omrežja se bodo lahko iz obstoječe, a neizkoriščene kotlovnice Dvori , 
najprej napajali objekti ob Adamičevi cesti, po nadaljevanju izgradnje v 
prihodnjih letih, pa še objekti na Kolodvorski , Trubarjevi, Levstikovi in 
Taborski ulici . 
Program urejanja pokopališč za letošnje leto je obsegal zlasti sofinan
ciranje del po programih, ki so j ih oblikovale posamezne krajevne skup
nosti. Delno so bila realizirana dela na pokopališčih Troščine, Velika Loka, 
Škocjan in v Grosupljem. 
Varstvo okolja 
Na področju varstva okolja smo v letošnjem letu izvajali meritve površin
skih voda v občini Grosuplje. Ugotovili smo, da potoki v občini Grosupl
je sodijo v drugi kakovostni razred. Sanirali smo številna črna odlagal
išča, vendar smo morali s sanacijo sredi leta zaradi zapolnjenosti deponije 
Stehan prenehati.Sodelujemo pri ureditvi deponije starih avtomobilov pri 
Garbasu v Jerovi vasi. Lot i l i smo se nove naloge in sicer evidentiranja 
vseh črnih odlagališč v občini Grosuplje. Popis teh odlagališč bo zakl
jučen v mesecu decembru. N a območju kjer so vodonosniki s perspek
tivnimi vodnimi viri in na območjih varstvenih pasov zajetij pitne vode so 
bile izvedene hidrogeološke raziskave. Na podlagi teh raziskav pa smo v 
mesecu oktobru z odlokom zaščitili tako vodne vire, ki se uporabljajo za 
oskrbo javnih ali lokalnih sistemov s pitno vodo, kot tudi perspektivne 
vodne vire, ki so za oskrbo s pitno vodo šele predvideni. 
Cestno gospodarstvo 
V letošnjem letu smo dejavnosti na področju Cestnega gospodarstva us
merili na naslednja pomembnejša področja: , 
1. Modernizacija regionalke Ceste na Krko s pločnikom, ki se navkljub 

zamudi zaradi objektivnih razlogov le približuje koncu saj je izvedenih 
90% vseh del; 



2. Izgradnja pločnika na Velikem Mlačevem 
3. Preplaslilev lokalnih cest Velike Lipljene - Št. Jurij, v naselju Zagradec 

ter sanacije lokalnih cest Drobnič - Polica in Mlačevo - Žalna; 
4. Investicije lokalnih cest Hrastje - Cikava, Šmarje-Sap - Zgornja Sl ivni

ca, Velike Lipljene - Županova jama; 
5. Modernizacije krajevnih cest po vseh krajevnih skupnostih vključno s 

cesto do zdravstvenega doma, Cerkvenega hriba, do gospodarske cone 
in nove šole v Grosupljem in kjer so krajevne skupnosti z gradbenimi 
odbori izvedle zemeljska dela, asfaltiranje pa je skoraj v celoti finan-
sirala občina; 

6. Vzdrževanje gozdnih cest po programu Zavoda za gozdove; 
7. Redno vzdrževanje. 
Pomemben finančni delež je Občina Grosuplje prispevala krajevnim sk
upnostim tudi za nakup gradbenega materiala pri izgradnji krajevnih cest. 
Za vse programe so bila pridobljena ustrezna tehnična dokumentacija in 
potrebna dovoljenja. 
"Teža" cestnega gospodarstva Občine Grosuplje v letu 1997 je bila po 
posameznih področjih naslednja: 
Lokalne ceste: 
Krajevne ceste: 
Gozdne ceste: 
Regionalne ceste: (samo delež občine) 
Redno vzdrževanje 
SKUPNO CESTNO GOSPODARSTVO 
Urejanje stavbnih zemljišč 
N a področju urejanja stavbnih zemljišč smo v letu 1997 dokončali prvo 
fazo evidenc zgradb in stavbnih zemljišč na podlagi katere bo v letu 1997 
odmerjeno nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča na celotnem ob
močju občine Grosuplje. 
Sklada stavbnih zemljišč glede na Zakon o stavbnih zemljiščih nismo 
registrirali. Veliko aktivnosti pa je bilo pri izdelavi zazidalnih načrtov za 
gospodarsko in stanovanjsko gradnjo ter zadrževalnik Bičje, kjer so bila 
nekatera z e m l j i š č a že odkupl jena, akt ivnost i v tej smeri pa še 
tečejo.Odprodaja stavbnega zemljišča pa je bila izvedena samo pri "Pe
karni" Grosuplje. 
Stanovanjsko gospodarstvo 
Skrbeli smo za upravljanje in tekoče ter investicijsko vzdrževanje občin« 

66.500.000,00 SIT 
76.ooaooo.oo SIT 
2.500.000,00 SIT 
14.000.000,00 SIT 
36.000.000,00 SIT 

195.000.000,00 SIT 

skih stanovanj ter pobiranje najemnin. Naročili smo zazidalni načrt za 
gradnjo socialnih stanovanj. Smo pred nakupom dveh stanovanj. Skupaj 
s hranilnico L O N smo izvedli razpis za kreditiranje nakupa in gradnje 
stanovanj občanov. 
Koncesijske dejavnosti 
Letos se zaključuje izgradnja telefonske napeljave v naselju Grosuplje 
in bližnji okolici . S pomočjo končne centrale M a l i Lipoglav teče napelja
va tudi v naseljih Dole pri Polici in Zgornja Slivnica. V letu 1998 pa 
pričakujemo tudi izgradnjo telefonije v K S Polica, Št. Jurij, Žalna in Račna. 
Koncesionar izvaja tudi napeljavo razvoda za.kabelsko televizijo v na
selju Grosuplje. 
Pripravljamo odlok za izbiro koncesionarja na p o d r o č j u d imnika r ske 
s lužbe in merjenja emisij zaradi varstva z raka . 
Lokalne avtobusne prevoze in vzdrževanje avtobusnega postajališča Gro
suplje krije L P P - Ljubljanski potniški promet. 
Amor t izac i ja obč inske infrastrukture 
Iz amortizacije občinske infrastrukture, k i je s pogodbo prenesena v upo
rabo Javnemu komunalnemu podjetju Grosuplje d.o.o. je bilo obračunano 
cca 65 mio SIT sredstev. Do sedaj so bile iz teh sredstev izvedene nasled
nje naloge: 
• navezava vodohrana Kobiljek na procesno vodenje 
• obnova črpališča Kačjek in vodovoda do Zgornjih Duplic 
• rekonstrukcija vodovoda pri novi šoli Grosuplje 
• rekonstrukcija vodovoda na Lahovi cesti v Šmarju-Sap 
• rekonstrukcija vodovoda do mrliške vežice v Grosupljem 
• obnova vodovoda na trgu pri cerkvi Šmarje 
• izvedba priključkov elektrike za vodohrane Čušperk in Zg.Sl ivnica 
• sanacija vodovoda Žalna 
• nabavljen vodovodni material za rekonstrukcijo vodovoda od črpališča 
Dobje do Perovega in za visoko cono Perovo 
• sanacija centralne čistilne naprave Grosuplje 
• izvedba kanalizacije do mrliške vežice v Grosupljem 
• rekonstrukcija kanalizacije ob Murnovi cesti v Grosupljem 
• sanacija muld in revizijskih jaškov za meteorno kanalizacijo 
• zamenjava glavnega kotla v javni toplarni. 

Vodja urada 
Jože Miklavčič, dipl.ing. 

A B C T A B O R 
V E D N O I j \ P O V S O D Z A V A S ! 

MEDNARODNO 
TRGOVSKO PODJETJE, d.l 

Adnmidevu 1 A 
1290 Grosupl|i 

VV: SEM TISKOVINAH ABC TABO M Z ŽIVILI 
V ČASU OH 12. 12. HO 31. 12. I!>!>7-I2-I I 

KODA, SE VEDNO AKCIJSKA PRODAJA 
TOKRAT VAM V SODELOVANJU S SKUPINO "GIZ" 

V AKCIJSKI PRODAJ/ PONUJAMO KAR 
16 ARTIKLOV: 

M e d ugodnostmi, ki j ih lahko izkoristite v teh dneh tudi 
Ljutomerski LAŠKI R I Z L I N G 0,75 1 319,40 sit 

ilka, mlečna čokolada 100 g 94,80 sit 
še ostalih 14 artiklov i / skupine živil po izredno ugodnih cen: 

v vseh naših trgovinah z živili. 'Jm 

Vsen, našim kupcem želimo veliko družinske miline v božič ih 
n-^&fedneh in veli ko sreče v Novem letu 1998! 

A B C TABOR 
Pri nas skrbimo za vas! 

http://76.ooaooo.oo


R O M I M E D N A M I 
Romi se v Sloveniji tretirajo kot 
etnična manjšina. S svojim speci
fičnim življenjem, vrednotami in 
kulturo se m o č n o razlikujejo od 
neromskega prebivalstva, kar j i m 
otežkoča integracijo v širše social
no in delovno okolje. 
Skrb zbuja dejstvo, da se pri nas 
odnosi med romskim in večinskim 
neromskim prebivalstvom slabša
jo v vseh pogled ih in na vseh 
nivojih. M e d Romi in neromi nas
taja čedalje večja socialna, kultur
na in gospodarsko-premožen j ska 
razlika. 
Romi , ki so po izvoru nomadi iz 
Indije so po svoji naravi izredno 
povezani z naravo. Kot vsi orien-
talci so mirni , skromni in duševno 
uravnoteženi (agresivni so postali 
šele zaradi našega odklonilnega in 
diskriminiranega odnosa do njih). 
Delo in red j i m nista vrednoti, prav 
tako se ne bori jo za standard, 
premoženje in osebni status, najra
je se prepustijo usodi, so lahkoživi, 
veseljaški (v staroindijskem jeziku 
beseda "rom" pomeni človek, ki se 
ukvarja s petjem in glasbo) in so 
zelo iznajdljivi. 
Romi so iz Bližnjega in Srednjega 
Vzhoda v Evropo pribežali zaradi 
pobojev in širjenja muslimanov že 
konec prejšnjega tisočletja. 
N a ozemlje Slovenije so prišli še 
pred turškimi vpadi v 13. in 14. 
stoletju. Listine O bivanju Ciganov 
(Romov) v dolini Krke segajo v 15. 
stoletje, kar pomeni, da so pri nas 
avtohtono prebivalstvo. 
Po pobojih Romov na Dolenjskem 
med II. svetovno vojno, so nekat
ere družine vendarle preživele in 
pr i š le tudi na o b m o č j e sedanje 
občine Grosuplje. Gre predvsem za 
družini Brajdičev in Hudorovcev, 
ki sta prišli iz Suhe oziroma iz Bele 
Krajine. Ženili so se med seboj in 
tako lahko ugotovimo, da si je veči
na Romov v naši občini med seboj 
v sorodu. 
Danes živijo v romskih naseljih na 
petih lokacijah, kjer imajo tudi stal
no prebival išče. Najstarejše stalno 
romske b iva l i šče v občini je na 
Rojniku med Vel. Mlačevim, Žalno 
in Gatino, kjer si je pred 45 leti 
d ruž ino ustvarila še vedno ž iva 
Rozal i ja Hudorovac (roj. 1932). 
Bival i šča in druž ine na Rojniku 
imajo še: njenih pet otrok (Elko, 
Vinko, Branko, Dušan in Vesna) ter 
že dva vnuka (Dušan in Srdjan). 
Rozalij ina hčerka Zdenka in vnuk 

Rado z družinama od obratovanja 
deponije bivajo na Stehanu. 
Rozalija je imela veliko bratov in 
sester. Eden od njih si je ustvaril 
družino pri smetišču Velika Loka 
pri Žalni . N a Upravni enoti Gro
suplje je prijavljenih 6 družin z 
naslovom Velika Loka 60, vendar 
so se zaradi smrti gospodarja in 
pregonov nekaterih domačih pre
bivalcev preselili v občino Ribni
ca. 
Drugi njeni bratje in sestre so v 60-
ih letih delali na krčenju gozdov 
pri Grosupljem in Ponovi vasi, ko 
je Agrokombinat Grosuplje izva
jal arondacije in melioracije. N a 
delo v gozdove, kjer so sedaj naj
lepše njive v okolici Grosupljega, 
so prišli tudi Cigani iz Bele Kra
jine. 
Tako si je drugi od Rozalijinih bra
tov ustvaril družino z ženo iz Bele 
Krajine in se naselil pod Kobil-
jekom. Zaradi nasprotovanja do
mačinov, j i h je sociala, ki je takrat 
bila na občini, pred tridesetimi leti 
preselila na ostanek gozda med 
M i z a r s t v o m Grosupl je in V e l . 
Mlačevim - danes znano kot Oaza, 
kjer nikdar ni bilo kmetijsko zem
ljišče. Iz te družine imajo danes na 
Oazi bivališče otroci (Franc, Teo, 
Andžul in , Zmago st. in Bruno) ter 
že vnuki (Zmago ml . in Žarko) . 
Lastnik zemljišča, k i ga je dobil 
vrnjenega z denacionalizacijo, je 
s pomočjo odbora z Vel . Mlačeve-
ga novembra letos odgnal pri nas 
prijavljeni dve družini sorodnic 
Ernadke in V i j o l a n d e . N a O az i 
začasno v počitniški prikolici živi 
tudi Kastelic Sandi z družino. 
Ena od sester Romov iz. Oaze, 
Karolina si je z znanim Hudoro
vac Nikola jem pri Malem Mla-
čevem uredila svoje naselje. Tu 
imajo poleg staršev svoja bivališča 
tudi njuni otroci (Gorazd, Zdrav-
ko, Sašo, Radojka in Dragica). 
Rozali j ina sestra in sorodniki iz 
Črnomlja pa so se po arondacijah 
naselili pri grosupeljskempokopal-
išču, vendar j ih je socialna služba 
sredi 80- let zaradi neuglednosti 
preseli la za železniško postajo 
Grosuplje. N a to lokacijo so prišli 
tudi Romi iz Sp. Blata. 
Tu je zdaj stalno naseljenih deset 
družin (Leopoldina, Karel , Darko, 
Bernard, Slavko, Vasjan, Darja, 
Nada, Nevenka in Anica). 
V občini Grosuplje je tako stalno 
prijavljenih 42 družin, od tega j ih 

Hočemo ali ne, toda tudi Romi morajo imeti svoj prostor pod soncem 

pri nas stalno živi 38 (šteti tudi izg
nani družini iz Oaze) s 151 člani, 
v Ribnici pa živi še 29 naših Ro
mov v 6-ih družinah. 
Bivalne razmere Romov v občini 
Grosuplje so sramotne. Nobena od 
lokacij ni legalna in nima izgrajene 
infrastrukture, brez katere si ner-
omski prebivalci ne znamo pred
stavljati življenja (voda, elektrika). 
Vodo so si s pomočjo Ljubljanskih 
mlekarn napeljali le v naselji Oaza 
in Malo Mlačevo. 
Kol ikor toliko urejene objekte za 
bivanje imajo le 4 družine na Oazi 
in ena pri Malem Mlačevem, osta
lih 33 družin pa živi v priložnostno 

zbitih barakah in pod pol iv in i lom. 
Naši Romi redko korist i jo var
stvene in zdravs tvene usluge, 
neredno pošiljajo otroke v šolo , 
niso zaposleni in živijo od social
nih dotacij, p r i l o ž n o s t n e g a zas
lužka in prosjačenjem. 
Ta sestavek sem napisal zato, da 
bi bilo do Romov manj nestrpnos
ti in da bi občani občine Grosupl
je razumeli, zakaj že l imo dati re
ševan je romskega vprašan ja na 
dnevni red Obč inskega sveta, k l 
jub nekaterim nasprotovanjem. 

ŽUPAN 
Rudolf Rome 

RAZPIS 
JURČIČEVA PRIZNANJA Z V E Z E 

KULTURNIH ORGANIZACIJ OBČIN 

DOBREPOLJE, GROSUPLJE IN 

IVANČNA GORICA 

Priznanja so pomembna spodbuda za vsa področja ljubiteljskega de
lovanja . Z v e z a ku l t run ih organizac i j podeljuje J U R Č I Č E V A 
P R I Z N A N J A za izjemne uspehe in dolgoletno uspešno delo na po
dročju gledališke, glasbene, likovne, filmske, folklorne, plesne in lit
erarne dejavnosti ter na področju strokovnih in organizacijskih del. 

2. 
Kandidate za podelitev priznanj, ki j ih podeljuje Z K O , predlagajo društ
va, skupine in posamezniki, ki sc ukvarjajo s kulturno dejavnostjo. 

Jurčičeva priznanja lahko prejmejo društva, skupine in posamezniki, 
k i ljubiteljsko ali poklicno prispevajo kjfjjj^ii§uju kulture in ljubitel
jske kulturne ustvarjalnosti, jđkk*. 

Priznanja se podeljujejo enkrat letno - ob slovenskem kulturnem prazni
ku. O podelitvi razpravlja in odloča predsedstvo Zveze kulturnih 
organizacij; letno j ih podeli do 15 (okvirjena listina). 

5. 
Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite do 10. januarja 98 na naslov: 
Zveza kulturnih organizacij Grosuplje, Adamičeva 16. 

Predsednik ZKO 
JANKO JELENČIČ 



N E P R O M E T N I U S M E R J E V A L N I Z N A K I 
Občina Grosuplje je v lelu 1997 
pričela izvajati projekt postavitve 
enotnih usmerjevalnih znakov, ki 
bodo nameščeni na večjih križiščih 
in glavnih vpadnicah v naselje Gro
suplje, v prihodnjem letu pa se bo 
projekt nadaljeval tudi v ostalih 
naseljih občine . Znaki so v skladu 
z Odlokom o neprometnih znakih 
v Občini Grosuplje (Ur. list RS, št. 
61/96) in so enotni, posamezni 
znak pa je sestavljen iz ogrodja in 
10 usmerjevalnih tablic, ki usmer

jajo h kulturni in naravni dedišči
ni , javnim ustanovam in v po
samezne cone naselja. N a takšen 

vedenega odloka je potrebno za 
postavitev neprometnih znakov 
pridobiti dovoljenje upravnega or
gana, k i je pristojen za izdajo 
lokacijskih dovoljenj, 6. člen od
loka pa uporabnike iste lokacije 
(stavbe ali cone) obvezuje k post* 
avitvi skupnega neprometnega zna
ka. 
V prvi fazi izvedbe projekta post
avitve neprometnih usmerjevalnih 
znakov se postavljajo znaki z us
merjevalnimi tablicami splošnega 
pomena (kulturna in naravna dedi
ščina, javne ustanove, predele na
selja - cone), v drugi fazi pa se 

znak se bodo lahko nameščale tudi 
usmerjevalne table posameznikov, 
ki bodo na ta način obveščali svoje 
partnerje. 
V skladu s 3. č lenom zgoraj na-

bodo nameščale tudi usmerjeval
ne tablice posameznikov, ki bodo 
na Občin i Grosuplje predhodno 
vložili prošnjo za namestitev tak
šne tablice. Tisti , k i se nahajajo na 

S E Z N A M OBJAVLJENIH ODLOKOV IN SKLEPOV 
V U R A D N E M LISTU REPUBLIKE SLOVENIJE 

(v mesecu novembru in decembru 1997) 

^ O d l o k o ureditvenem načrtu za zadrževalnik Bičje - Grosuplje 

(Uradni list R S , št. 68/97) 

^ Sklep o določitvi cen programov v vzgojno-varstvenem zavodu 

Kekcc Grosuplje 

(Uradni list RS , šl. 70/97) 

^ O d l o k o varstvu virov pitne vode na območju Občine Grosuplje 

(Uradni list RS , št. 72/97) 
^ Od lok o ravnanju s komunalnimi odpadki na območju Občine Gro

suplje 

(Uradni list RS , šl. 72/97) 

^>Odlok o spremembah in dopolnitvah odloka o taksah in povračilih 
za obremenjevanje okolja in racionalno rabo ter i zkor i ščan je 
naravnih dobrin na območju Občine Grosuplje 
(Uradni list R S , št. 72/97) 

^ Sklep o združitvi javnih vzgojno- izobraževalnih zavodov Osnov

na šola Louisa Adamiča Grosuplje in Osnovna šola Šmarje - Sap 

(Uradni list RS , št. 72/97) 

*i>Odlok o ustanovitvi javnega vzgojno- izobraževalnega zavoda Os
novna šola Louisa Adamiča Grosuplje 
(Uradni list R S , šl. 73/97) 

isti lokaciji ali coni naselja, imajo 
skupni neprometni znak na robu 
cone, kar se bo upoštevalo tudi pri 
določitvi mesta postavitve oz. na
mestitve usmerjevalne tablice. 
V s i , ki bodo na ta način usmerjali 
in objavljali svoje reklamne napise, 
bodo za nameščeno tablico letno 
p l a č e v a l i k o m u n a l n o takso v 
skladu z Odlokom o komunalnih 
taksah Občine Grosuplje (Ur. list 
R S , š t . 3 0 / 9 6 ) , n j ihov bo tudi 
strošek izdelave in namestitve ta
blice. 
Vsa podjetja, obrtniki in podjetni
k i , ki ste zainteresirani za names
titev usmerjevalne tablice z vašim 

r ek l amnim napisom na usmer
jevalni znak o b v e š č a m o , da odd
ate svojo vlogo na naslov Občina 
Grosuplje, Urad za gospodarstvo 
in družbene dejavnosti, Kolodvor
ska 2, Grosuplje, najkasneje do 
09.01.1998. Vse ostale informacije 
v zvezi s postavitvijo neprometnih 
znakov dobite na tel. številki 761-
211. Za reševanje vlog bo na Obči
ni Grosuplje ustanovljena poseb
na komisija, ki bo odločala o up
r a v i č e n o s t i namesti tve usmer
jevalnih tablic na določeni lokaciji. 

Urad za gospodarstvo in 
družbene dejavnosti 

Občine Grosuplje 

P O Z O R - T E L E F O N I J A ! 
Že nekaj let poteka prizadevanje, 
da bi v naši občini vsi lahko dobili 
telefonske priključke. Vse kaže, da 
se bo poleg ostalih krajevnih sk
upnosti tudi za krajevno skupno
st Št. Jurij (v Mali vasi), Polica, 
Kačna, Žalna in Spodnja Slivni
ca to uresničilo v letu 1998. Pred
stavnik Telekoma nam je zagotovil, 
da bo brez dodatnega vlaganja, 
kot je bi lo v preteklosti večkrat 
omenjeno. Izveden bo na podlagi 
brezžičnega sistema, kar bo tudi 
olajšalo samo gradnjo in soglasja. 
Trenutno je v teku izdelava projek
tov. Tako bo s telefonskimi pr ikl 
jučki pokrita celotna občina Gro
suplje. 
Vse nove naročnike pozivamo, 
da vsak nov priključek prijavijo na 

Telekomu. Tisti , ki ste že kdajkoli 
dali vlogo na Telekom za telefons
ki priključek, ste že evidentirani, 
razen če želite dodaten telefon ali 
telefaks. 
V s i , ki rabite nove telefonske prikl
j učke in j ih niste prijavili na Tele
komu, morate na Telekomu iz 
polniti prijavo. Obrazec dobite v 
trgovini Telekom, Cigaletova 10, 
Ljubljana. Lahko se tudi organiz
irate tako, da vaš predstavnik 
dvigne več prijav, ki j i h izpolnite 
in oddate na Telekomu. To velja 
tudi za vse druge in nadaljnje 
priključke. 
P o h i t i t e ! 

OBČINA GROSUPLJE 
Urad za komunalno 

infrastrukturo 

Spoštovani občani in občanke 

občine Grosuplje 
26 december - D A N S A M O S 
T O J N O S T I . S ponosom ga pra
znujmo! 
Ob praznovanju B O Ž I Č N O - N O 
V O L E T N I H praznikov pa si vsi iz 
srca žel imo, da bi v naših družinah 
in med nami z veliko močjo S V E 
T I L A LUČ L J U B E Z N I , SPOŠTO
V A N J A in M I R U . In ta L U Č naj 
sveti skozi celo leto 1998! 
Imam veliko željo, da v letu, ki 
prihaja, doma in v šolah mnogo več 
pozornosti posvetimo V Z G O J N E 
M U D E L U . 

V letu 1998 naj bo naša skupna 
naloga gojiti V R E D N O T E v mla
dih srcih, da bo 

manj grobosti, manj nasil
ja, manj sovraš tva , manj 

grdih besed,manj neresnic 
in kraje. 

Prizadevajmo si, da bomo skupaj 
vzgajali mlade ljudi, da bodo ime
li trdno voljo do zdravega živ-ljen-
ja, da bodo slabim pr i ložnos t im 
znali reči N E - T O NI Z A M E , 
da si bodo poiskali dobro d ružbo , 
da bodo imeli polno odgovornost 
do dela, 
da bodo dobri in odgovorni do 
sočloveka! 
Naj naša M O Č za S K U P N O D O 
B R O v letu 1998 G O R I 
jvečj im plamenom! 

z na-

Angelca L ikovic, 
predsednica 

občinskega sveta 



AKTUALNO * * * AKTUALNO * * * AKTUALNO 

meja 
Kot otrok nisem nikoli zasledil, da 
bi bila beseda cigan ponižujoča. 
Nedolgo tega sem ob srečanju na 
cesti rekel dvema gospodoma: 
" M l a d a sta in lepa, ampak na po
gled sta prava cigana." Oba v en 
glas sta odgovorila: " Ja , res sva 
prava c igana . " " B e ž i t e , tecite, 
ciganje gredo, v ve l ik ih bisagah 
otroke neso!" To smo peli otroci 
ob prihodu ciganov v vas. In tudi 
ko so odšli . 
Ciganov pozimi običajno ni bilo. 
Malo so pofehtali, tudi kaj je izgi 
n i lo , kakšna jajca, kura ali celo 
kuža. Pa so starši rekli: " A h ja, 
ciganje!" Nič ni bilo prepira vred
nega, otroci smo še dolgo klepeta
li in delali inventuro o odvzetem, 
starši so pa dejali kot vedno: " O h , 
c igani ." 
Pa so prišli druge vrste cigani, re
kl i smo j i m brusači ali pa marelar-
j i . T i so b i l i vešči raznih del in so 
kaj nared i l i , da so s tem malo 
zaslužili in tudi kaj manj nazaj dali, 
pa je zopet padla beseda: " C i g a n i 
so c igan i !" Pa so v vas prišli spet 
drugi. T i so bi l i delavci ali obrtni
k i . Imeli so šotore in so kar neka
jkrat delali v kamnolomu za cest
no upravo. L o m i l i so kamenje, ga 
lepo naložili , izmerili in za to pre
jel i plačilo. Nato so se zopet lotili 
dela. Kamenje so ročno drobil i v 
šoder, taje služil za posipanje cest. 
Takrat asfalta še ni bilo. Kamenje 
so jemali z velikega kupa, ga tolk
l i z ve l ik imi kladivi - macolami, 
do debeline pesti. Nato so s poseb
nimi kladivi , ki so imela dve enaki 
glavi, tolkl i sede v do oreha debele 
drobce. In tako je tam, kjer je kat
eri sedel, nastal kupček in gomila 
seje širila in višala. Po končanem 
delu so tudi ti dobil i plačilo in od
šli. Orodje, k i je bilo last cestne 
uprave, so pustili v prenosni uti ob 
cesti. Zdrobljeno kamenje so po 
cestah razvozil i domači furmani, 
nakladali so tudi domačin i , in to z 
zato prirejenimi vi lami . Čez nekaj 
let so cigani le še nalomili kamen
je, ga zložili ob cesti, nato pa so 
cestarji oz. cestno podjetje pripel
j a l i drobilec, k i je opravil nadaljn
je delo namesto rok, stroj pa so 
upravljali delavci cestne uprave. 
Ciganje so tiho odšli , kot so tiho 
pr iš l i . V mojih spominih ni nič 
takega, kar bi naše odnose s cigani 
bremenilo. B i l i so selilci in romali 

R o m i ) s k o z i (moj) č a s 
so i z kraja v kraj. N i s o de la l i 
posebnih težav ne otrokom ne 
odraslim. Malo so starši bolj pa
z i l i na svoje imetje, otroci smo pa 
temu z očmi in klepetom sledili . 
Seveda ciganu nisi smel posoditi 
denarja, pa čeprav si ga poznal. 
Imeli pa so v sebi tudi nekaj vere, 
in ker so pri krstu potrebni botri, 
so prosili koga za to. Naši starši so 
to malo odklanjali, moja tašča pa 
seje dalapreprositi inje tako post
ala res prava botra - c iganska 
botra. 
In zdaj, po mnogih letih, so prišli 

ti cigani, ki živijo pri Novem mes
tu, svojo botro pozdravit. B i l i so 
nobel, kar se da, pripeljali so se z 
več avtomobili . Ob obisku so j i 
rekli, da so še vedno cigani, da pa 
živijo kot mi na enem mestu in več 
ne hodijo od hiše do hiše, od vasi 
do vasi. Delajo in hodijo v službe. 
Prav luštni so b i l i . Prepričan sem, 
da so naši starši s temi ljudmi zna
li bolje sodelovati kot mi danes. A l i 
smo mi slabši ali pa so se Romi 
razvadili? 

Marjan ŠIRCELJ 

OBČINA GROSUPLJE 
Kolodvorska 2 

Grosuplje 
OrosupUe 

Oddajamo prazen poslovni 
prostor v objektu Ljubljanska 
39 v naselju Šmarje - Sap. 
Prostor obsega 24,90 m2 inje 
zaradi lokacije posebej prim
eren za trgovinsko dejavnost. 
Vloge za najem oddajte na 
naslov: Občina Grosuplje, 
Kolodvorska 2, Grosuplje. 

V GROSUPELJSKI GLASBENI SOLI NAJVEČJI PROBLEM PROSTORI 
Smoter glasbene šole je, da č im-
večjemu številu otrok omogoči 
glasbeno izobraževanje. Zato se, 
tako pravi direktor g.Franc Kor-
bar, trudijo, da sprejmejo vse 
učence, ki uspešno opravijo spre
jemni izpit. 
Glasbena šola, katere ustanovitel
jice so po novi lokalni samoupravi 
vse tri občine (Grosuplje, Ivančna 
Gor ica in Dobrepolje) ima že tri-
indvajsetletno tradicijo delovanja, 
na kar kažejo tudi uspehi učencev. 
Letos je vpisanih 293 učencev v 
različne instrumentalne skupine 
izobraževanja. Glavni problem, s 
katerim se ubadajo, je pomanjkan
je prostora. Tudi obstoječi prostori 
niso za glasbeno šolo najbolj prim
erni - glede akustike je problem 
stalen, ne pa osamljen. Kljub temu 
pa se trudijo svoje učence naučiti 
kar največ. Veliko zaslug za to ima
jo prizadevni glasbeni pedagogi. 
Po besedah novega direktorja, ki 
je dolžnost prevzel z novim šol
skim letom, spadajo pod Min i s 
trstvo za šolstvo, ki financira plače 
učiteljev, amortizacijska sredstva 
in šolnine učencev (3.500 sit na 
mesec; pravijo, da upoštevajo re
publiške normative) pa so namen
jene za materialne stroške in na
bavo novih instrumentov. Poleg 
izobraževanja svojih slušateljev, pa 
pravi g. Korbar, j im je eden glavnih 
ci l jev - pr i tegni t i h glasbeni 
izobraženosti z vidika Ijubiteljst-
va tudi krajane. Zato bodo pri
pravili nekaj kvalitetnih koncertov, 
ki ne bodo namenjeni le ožjemu 
krogu (staršem učencev) , temveč 
vsem, ki znajo ceniti to vrsto kul
ture. Koncerte za starše pa orga
nizirajo glasbeni pedagogi. V šoli 
bodo več pozornosti posvetili tudi 

Koncertni klavir naj bi ne postal jabolko spora, ampak prva 
stopnička na poti h koncertni glasbeni osveščenosti občanov. 
teoriji - nauku o glasbi in pozna
vanju glasbene zgodovine. Pos
v e t i l i se bodo d i d a k t i k i , zato 
planirajo organizirati knjižnico z 
vsemi pr ipomočki , ki bo namenje
na tudi poslušanju vokalne glasbe, 
komentarjem in pogovorom. 
Načrti so vel iki : v prihodnjem šol
skem letu naj bi razširili oddelek 
godal in poleg violine poučeval i 
tudi čelo in kontrabas, uvedli pa naj 
bi tudi pouk diatonične harmonike 
(frajtonerice). Os ta l i bodo pri 

nekaterih nadstandardnih pro
gramih, za katere je zanimanje. V 
bližnji bodočnost i pa razmišljajo 
o pouku solo petja in o ustanovitvi 
lastnega o t roškega pevskega zbo
ra s poudarkom na slovenski ljud
ski in umetni pesmi. Le to mi vsi , 
predvsem pa naši najmljaši, prema
lo poznamo, zato gre na žalost v 
pozabo. Č e bomo dopust i l i to, 
pravi g. Franc Korbar, bo naša 
narodova zakladnica kmalu praz
na. A.A. 

Nov urnik uradnih ur 
N a podlagi 9. in 11. člena Uredbe o razporeditvi delavnega časa v up
ravnih organih (Ur. I. RS št. 72/93) je minister za finance izdal Pravilnik 
o razporeditvi delavnega časa v Davčni upravi R S , kot sledi: 

v poncdcljek:od 8.00 do 12.00 ure, 
v sredo: od 8.00 do 12.00 in od 14.00 do 16.00, 
v petek: od 8.00 do 12.00 ure. 

Ta pravilnik stopi v veljavo s ponedeljkom, 1.12.1997. Zato prosimo, 
da objavite nove uradne ure v vašem lokalnem časopisu oz. drugače 
obvestite vaše občane in stranke o teh spremembah. 
Izpostava Grosuplje. Po pooblastilu direktorice 

Vodja izpostave 
Anton Žitnik 



* * * GOSPODARSTVO IN PODJETNIŠTVO * * * 

k o p s d . d . TOVARNA KOVINSKE OPREME IN PROCESNIH SISTEMOV 
B U R N A P R E T E K L O S T , 
DANES U S P E Š N A D E L N I Š K A 
D R U Ž B A 
Podjetje K O P S d.d. ima svoje 
prostore na Industrijski cesti na 
Grosupljem. Kar 60% proizvodn
je , p redvsem razna o h i š j a po 
na roč i lu , i z v o z i . Na jveč izvoza 
imajo v Nemči jo in Avstrijo, od 
lam pa gredo njihovi proizvodi v 
Združene države Amerike , Švico 
in Italijo. 
Sprva predvsem ohišja za elek
troniko. Osnovni program podjet
ja so v preteklosti predstavljala 
najrazličnejša kovinska ohišja za 
elektroniko. Kasneje so razvili pro
gram opreme delovnih mest v in
dustriji, izdelujejo pa tudi garder
obne omare za športne objekte in 
šole ler aluminijasta ohiš ja k l i 
matskih maprav za mestne in tur
istične avtobuse. 
Vstop v s m u č a r s k o industrijo. 
Pravzaprav j ih je poiskal kar ku
pec, to je avstrijsko podjetje C S A , 

PONUDBA SKB banke 

sam, saj so mu prišle na uho nov
ice o ve l i k i kakovost i in zmo
žnostih tega grosupeljskega pod
jetja. Sedaj podjetji uspešno sode
lujeta že pet let. C S A je podjetje, 
ki se ukvarja s kompletnim oprem
ljanjem izposojevalnic smučarske 
opreme. K O P S d.d. mu dobavi 
kovinsko ogrodje (stojala za smuči 
in smučarske čevlje, sušilniki za 
čevlje in drugi artikli, najrazlične
jš ih oblik in namenov). V sodelo
vanje seje z lesenimi izdelki vk l 
juči la tudi Lesnina Mizarstvo Gro
suplje d.d.. 
C S A obvladuje skoraj celotno 
svetovno tržišče, zato je K O P S d.d. 
pristal na to, daje C S A njegov ek
skluzivni kupec za smučarski pro
gram. Ta dogovor velja le, če pride 
do sklenitve posla v dogovorjeni 
višini. V K O P S - u d.d. si več posla 
v prihodnje obetajo tudi v Slov
eniji, saj večina smučišč še nima 
sodobno op reml j en ih i z p o s o 
jevalnic smučarske opreme. Prvo 

SKB NET osvaja 
S K B banka v sklopu elektronskega bančništva ponuja storitev S K B 
N E T . Namenjena je uporabnikom interneta na področju poslovanja 
s prebivalstvom občanom, obrtnikom in samostojnim podjetni
kom. O m o g o č a vpogled v stanje in promet na tekočih , žiro in 
deviznih računih ter plačevanje položnic in prenosnih nalogov. 
Če boste postali uporabnik S K B N E T a , boste lahko prihranili svoj 
dragoceni čas . Dostop do S K B N E T a je namreč hiter, uporaba je 
preprosta, saj ne potrebujete računalniškega predznanja, storitev 
pa je popolnoma varna._Obencm vam uporaba S K B N E T a nudi 
tudi niž je s t r o š k e b a n č n i h storitev. 
V s i , k i se boste za S K B N E T odločili do 31. marca prihodnjega 
leta, boste oproščeni pristopnine. 
V Agenc i j i Grosupl je bomo v decembru p r i p r a v i l i predstav
itev S K B N E T a . Pokazali vam bomo, kako S K B N E T dejansko 
posluje, in odgovarjali na vaša vprašanja. Testna uporaba S K B N E T a 
je predstavljena na domači strani S K B banke (http:Avww.skb.si/), 
kjer kliknete ikono Elektronsko bančniš tvo, znotraj nje pa kliknete 
S K B N E T . 

@ SKB NET 
KO BANKA PRIDE K VAM 

m I Predstavitev opravljanja bančnih 
m \ storitev prek Interneta si oglejte 

^^^„„„V n a http:lwww.skb.netl 

V s i uporabniki S K B N E T a dobite dodatne informacije v Agenciji 
Grosuplje, telefon 761-531, na Zelenem telefonu 080 15 15, lahko 
pa l u d i p o š l j e t e e l e k t r o n s k o p o š t o na e l e k t r o n s k i nas lov 
skb.net@skb.si. 

SKB BANKA D.D. 

AGENCIJA GROSUPLJE 
Kolodvorska 2 
Tel.: 761-531 
Faks: 761-531 

Za Danes. In za Jutri 

Ena izmed itposojevalniv smučarske opreme, ki jo je opremil 
KO RS d.d. 

so ta mesec opremili na Rogl i sku
paj s podjetjem Gorenje INDOP, 
ki proizvaja stroje za b r u š e n j e 
smuči. 
Po lastninjenju delniška družba. 
Podjetje K O P S je delniška družba, 
to pomeni, da je že olastninjeno. 
Notranji lastniki imajo 43% delež 
(dva obroka še čakata na odkup), 
ostalo pripada skladom. Od tega 
K B M Infond s skladi nadzoruje 
31 % delež. Da podjetje posluje us
p e š n o , kaže tudi to, da so letos 
delničarjem izplačali dividende. 
Kot ste lahko prebrali že v naslovu, 
je K O P S d.d. podjetje z burno pre
teklostjo. Omeniti moram, da je bila 
večina članka namenjena predstav
itvi zgodovine podjetja. Vendar se 
je pred objavo direktor, g. Bogomir 
Gabrijel, odločil, da se o tem ne bi 
pisalo. Mnenja je namreč, da imajo 
različni ljudje različne poglede na 
preteklo dogajanje v K O P S - u d.d.. 
Kljub temu, daje imelo podjetje v 
preteklost i v e l i k o t e ž a v , se je 
obdržalo, lastninilo in uspešno nad
aljuje poslovanje. 

Danes u s p e š n i . U s p e š n o poslo
vanje v zadnjih letih j i m je omog
očilo, da so stalno povečeval i ka
pacitete in trge, na katerih so se 
uveljavili. "Danes", pravi direktor, 
"smo zdravo podjetje. Če gledamo 
ostala podjetja v kovinsko prede
lovalni industriji, smo med boljši
m i . " 
Da bi tudi v prihodnje ostali v vrhu 
panoge, p o s k u š a j o s t i m u l i r a t i 
de l avce z d o b r i m i d e l o v n i m i 
pogoji. V K O P S - u d.d. skrbijo tudi 
za ustrezne p lače . Kot cilj so si 
zastavili 10 odstotno preseganje 
kolektivne pogodbe. Nenehno raz-
vijajo nove programe in i šče jo 
nove kupce. 
Z o p t i m i z m o m v p r i h o d n o s t . 
Podjetje K O P S d.d. je prež ive lo 
številne pretrese, povzročene tudi 
s spreminjanjem splošnih gospo
da r sk ih razmer . Z a p o s l e n i se 
zavedajo, da j i m danes le kako
vostno delo zagotavlja ohranitev 
položaja na trgu. 

Tatjana Skuhie 

LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

Občinski odbor Liberalne demokracije Slovenije 

Grosuplje 

žel i vsem občankam in o b č a n o m 
vesele praznike, 

veliko veselja, zdravja in uspehov 
v novem letu 1998. 

http:Avww.skb.si/
http:lwww.skb.netl
mailto:skb.net@skb.si


J O Ž E P O D E R Z A J 

Sem Jože Pode rža j , roj. v Č u š -
perku, mami Marij i in očetu Jožefu 
pred slabimi 43 leti. V Čušperku 
tudi ž ivim in naj bi po očetu prev
zel kmetijo. Sem namreč edini sin, 
ne pa tudi edini otrok, saj imam še 
pet sester. Po pokl icu sem strojni 
kl jučavničar , zaposlen pa sem v 
Kl in ičnem centru v Ljubljani kot 
referent za požarno varnost. 

V politiko sem se podal povsem 
zavestno in sicer pred 7 leti, ko sem 
bil izvoljen v zbor K S v prejšnji 
skupšč in i . K o t član Slovenskih 
krščanskih demokratov sem kan
didiral tudi za občinski svet in bil 
izvoljen. Moram reči, da sem kan
didiral predvsem zato, da bi poma
gal pri razvoju naše K S , kateri tudi 
predsedujem. V teh letih mojega 
poli t ičnega delovanja sem si pri
dobil veliko izkušenj, ki sem j ih s 
pridom uporabljal v korist naših 
krajanov. K o sem omenil, da sem 
v politki 7 let, pa le nisem politik v 
pomenu, ki ljudem ni najbolj pri 
srcu, ampak sem preprosto v poli
t iki , v kateri se malo govori in ve
l iko dela. K o govorim o tem, da se 
malo g o v o r i , imam v m i s l i h 
sestanke in seje, na katerih malo 
govorim. Zaradi tega sem bil na 
seji občinskega sveta (pa ne samo 
jaz) okrcan, da sem (smo) se pre
prosto pustil(i) izvolit i v občinski 
svet, nič pa ne naredim(o). Sam 
menim, daje na sejah občinskega 

sveta preveč govoričenja, od tega 
govoričenja pa premalo sadov. K o 
pa govorim o delu, pa vem, da de
nar, ki ga dobi naša K S , pa verjet
no tudi ostale K S , iz proračuna, ne 
zadostuje za izvedbo projektov v 
celoti, zato moramo sami tudi fiz
ično poprijeti za delo, če hočemo 
projekt dokonča t i . To pa konec 
koncev tudi ni slabo, saj se tako 
ljudje več srečujemo, pogovarja
mo in se čutimo bolj pripadne naše
mu kraju in celi občini. 
V preostanku mandata bi predvsem 
želel, da se nekaj denarja, ki se ga 
namenja š o l s t v u , nameni tudi 
obrobnim K S , in kot predsednih 
K S Račne želim, da bi tudi pri nas 

dobil i novo šolo in telovadnico. 
Vem pa, da pot do tega ne bo lah
ka in bo za dosego tega cilja po
trebno še veliko postoriti tako v 
naši, kakor tudi v drugih K S . 
Ob koncu žel im, da bi vsi svetniki 
delovali v prid naši občini tako, da 
bomo čez eno leto, ko se bomo 
poslavljali, lahko r ek l i : " Vrednoje 
bilo biti zraven". Zato jim zažel im 
s tega mesta, ker se pr ibl ižujemo 
koncu leta, blagoslovljene božične 
praznike ter mi ru in veselja v 
novem letu. Še posebej pa to vošči
lo velja mojim sokrajanom iz K S 
Račna. 

Jože PODERŽAJ 

V E S E L E I N B L A G O S L O V L J E N E 

B O Ž I Č N E P R A Z N I K E T E R S R E Č N O , 

Z D R A V O I N U S P E Š N O L E T O 1998 , 

V A M Ž E L I J O 

Č L A N I O O S K D 

R A D 1 Ž 

Prešernova 82 
1290 Grosuplje 
Tel.: 061 762-620 

Će/tata, 

Vsem občanom želimo prijetne božične 
praznike in veliko zadovoljstva ter mnogo lepih 

trenutkov v Novem letu 1998, našim 
obiskovalkam in obiskovalcem pa, da bi bili tudi 

v prihodnje zado voljni z našimi 
storitvami in bi se pri nas dobro počutili! 

LU 

LU 

O 

Nega obraza in te/esa 
Ročna masaža 

Depifaci/a 
Aroma terapija 

Preso terapija 
Ped/kura 

Lipiza: odprava maščobnib btazinic na 
do točenih deiih teiesa 

Savna 
Soiarij' - Ergoiine 

Epitaci/a 

O Če bi radi v ogledalu spet srečali nasmejan 
2j in vitko telo, 
—I obiščite lepotilni center Paradiž 



* * * POROČAMO S SEJE OBČINSKEGA SVETA * * * 

ZA RAZPRAVE IN RAZMIŠLJANJA SI VEDNO VZAMEJO ČAS 
Grosupeljski svetniki na 34. redni seji 
26. novembra 1997 so se svetniki 
sestali na svoji 34. redni seji. Dnev
ni red 15 točk je sicer na prvi po
gled vzbujal upanje, da se bo seja 
končala nekako v normalnem času, 
pa so se svetniki zadevam posvetili 
tako, da so se razšli šele ob pol 
deseti zvečer. 
OBJEKT ZDRAVSTVENEGA 
DOMA KLIČE PO ADAPT
ACIJI 
Župan Rudolf Rome je k točki Pro
gram investicij v zdravstvu v obči
ni Grosuplje za obdobje 1998 -
2000 povedal , da o b č i n a resno 
razmišlja o ureditvi tega objekta, ki 
je le te nujno potreben, saj je star 
že blizu petdeset let. Glede na to 
tudi od loč i tev za kandidiranje v 
programu iz državnih sredstev, za 
kar pa je potreben sklep občinskega 
sveta. Svetniki so z obstoječo ugo
tovitvijo soglašali , vendar pa raz
pravljali v dilemi, ali je mogoče is
točasno voditi dve veliki investiciji, 
glede na to, da je pr ior i te ta v 
družbenih dejavnostih gradnja šole. 
N a pripombe o neodgovornosti 
prejšnjega lastnika, daje pustil ob
jekt v tako slabem stanju, pa je 
župan pojasnil, daje bi l le ta v up
ravljanju občine , zato je tudi in
vestirala gradnjo prizidka. B i l a so 
tudi razmišljanja, mar bi se ne ka
zalo odločiti za novogradnjo. Prim
erjava med obema številkama - 800 
dem/ni2 adaptacija in 2000 dem/ 
m2 novogradnja, je bila zadosten 
razlog, da so svetniki program in
vesticij podprli; na ta način bo obči
na kandidirala na natečaju za pri
dobitev sredstev. 
Projektna dokumentacija za za-
drževalnik Bičje je izdelana in ho 
iz proračuna plačana še letos. 
Ko ho občina lastnik vseh potreb
nih zemljišč, za kar pa aktivnosti 
potekajo, bo stekel postopek za 
izdajo lokacijskega in gradbene
ga dovoljenja. Problem pri naku
pu zemljišč so denacionalizacijski 
postopki. 
Osrednja točka dnevnega reda je bil 
osnutek odloka o spremembah od
loka o proračunu občine Grosuplje 
za leto 1997, saj je to problemati
ka, ki zadeva najširši krog občanov 
in s tem tudi svetnikov. Že uvo
domaje bilo izpostavljeno vprašan
je nerealiziranih postavk in tudi tis
tih, k i visoko presegajo planirana 
sredstva. Spet je padel očitek, da 

je iz rebalansa proračuna načrtno 
izpuščen razvoj Grosuplja. 
BO ZADRŽEVALNI K SPET L E 
COKLJA? 
so b i l i nezadovol jn i sve tn ik i . 
Zadrževalnik je po mnenju svetni
kov in prizadetih podjetnikov na 
področju industrijske cone nujno 
potreben, zato je zaskrbljujoče de
jstvo, da se zadeva ne premakne z 
mrtve točke in še vedno vse ostaja 
le pri razpravah na o b č i n s k e m 
svetu. 
Iz spremenjenega odloka o pro-
računu občine Grosuplje za leto 
1997 se dodatno nameni 300.000 
sit za Društvo alternativnega leten
ja Albatros, 500.000 sit pa za 
izdelavo knjige o monografiji 
Magdalenske gore založbi Monde
na. 
Kronologija poteka zadeve pa je 
drugačna: potem, ko je občina že 
dobila soglasje lastnika parcele, 
na katero naj bi začasno deponirali 
material - lomljenec s predora 
Golovec, je le ta tedaj, ko naj bi se 
z deponiranjem začelo, spremenil 
svojo odločitev. V oktobru je bil 
sprejet ureditveni načr t za za
drževaln ik Bičje. Medtem pa je 
lastnik denacionalizirano zemljišče 
dobil vrnjeno, zato potekajo dogo
vori o odkupu navedenega zeml
j išča, medtem k o j e preostalo že 
odkupljeno. V decembru naj bi bili 
po zagotovilih projektantov, nare
jeni tudi projekti. Zato lahko upa
mo, tako je zagotovil tudi vodja 
urada za komunalno infrastrukturo 
Jože Miklavčič, da bo zadrževalnik 
Bičje le narejen. 
PREMALO ZA GOSPODAR
STVO 
Kot že mnogokrat doslej, je A. G r i l 
tudi tokrat poudaril, da za gospo
darstvo dajemo v Grosupljem ve
liko premalo, potem pa še tega ne 
izkoristimo. Na tem področju se za
mujenega ne bo dalo nadoknaditi. 
Prav na najbolj vitalnih področjih 
o b č i n s k e g a p ro računa (turizem, 
kmetijstvo, malo gospodarstvo) so 
indeksi porabe nizki . To pa za pri
hodnji razvoj ne obeta dobrega. 
KO BODO KRAJANI POKA
ZALI PRIPRAVLJENOST, BO 
PRIMAKNILA SVOJ DEL TU
DI OBČINA 
Zbodla je tudi postavka neporabl
jenih sredstev za cesto na Malem 
Mlačevem. Vendar pa na tem po

dročju žal krajani niso odigral i 
svoje vloge. Ureditev mostu in 
zemeljska dela za preplastitev ceste 
proti Malemu Mlačevemu so "do
lžnost" krajanov. K o bo to nare
jeno, bo občina prispevala sredst
va iz proračuna za asfaltiranje ceste 
in ureditev mostu. Sredstva se bodo 
prenesla v proračun prihodnjega 
leta , a je le umestna pripomba, ki 
jo je bilo v tej točki večkrat slišati: 
morda bi bila ta sredstva drugod 
pametno in pravočasno porabljena! 
KONCERTNI KLAVIR PRVA 
STOPNIČKA H KULTURNI 
OSVEŠČENOSTI 
Svetniki so bi l i seznanjeni, da je 
bivši direktor glasbene šole za po
trebe šole nabavil koncertni klavir 
v vrednosti nekaj več kot 8 m i l i 
jonov tolarjev. V postopku najema 
kredita pa je prišlo do napake, saj 
bi morale dati soglasje vse tri 
obč ine , ustanoviteljice glasbene 
šole. Kljub županovemu predlogu, 
da občinski svet sprejme sklep o 
zadolžitvi Glasbene šole Grosupl
je, pa je razprava potekala med 
dvema dilemama: ali p lačevat i 
anuitete 170.000 SIT mesečno (kot 
j ih Glasbena šola že plačuje) ali pa 
klavi r odprodati. K o je n a m r e č 
d i rektor glasbene šo l e gospod 
Franc Korbar z zanimanjem sledil 
predhodnim razpravam o prob
lemih občine (predvsem o poman
jkanju finanačnih sredstev na ra
zl ičnih področj ih , se je nače lno 
odločil za odprodajo klavirja, kar 
bi gotovo predstavljalo izgubo gle
de na nabavno ceno. Kljub dilemam 
in pomislekom, so se svetniki od
ločili, daje pravzaprav za prihod
nost klavir potreben, saj bo treba 
delati tudi na kulturnem osveščan-
ju občanov. Glede na sprejeti sklep 
bo anuitete kredita še naprej pla
čevala glasbena šola, v kolikor pa 
tega bremena ne bi zmogla, bi ob
veznost prevzela občina. Soude
ležba sredstev občine naj bi bila 
takšna, da bi občina pokrivala vred
nost dveh do treh milijonov SIT. 
SEDEŽ SKLADA ZA KULTUR
NO LJUBITELJSKO DELO
VANJE VSEH TREH OBČIN 
NAJ BO V GROSUPLJEM! 
Na nivoju republike se že priprav
lja ustanovitev Sklada za ljubitel
jsko kulturo. Sklad naj bi imel iz
postave na sedežih, kjer sedaj de
lujejo Z K O - j i . Župani vseh treh 
občin so glede na bogato kulturno 
dediščino, ki jo ima občina Ivanč-

na Gorica sklenili , da bi imel sklad 
sedež v Ivančni G o r i c i , svetniki 
grosupeljskega občinskega sveta 
pa se s tem niso strinjali in vztraja
jo , naj bo sedež v Grosupljem. 
PONOVNO - EKOLOGIJA 
Medtem, ko so svetniki potem, ko 
so k predlogu Odloka o čiščenju in 
odvajanju odpadnih in padavinskih 
voda na območju občine Grosuplje 
predlagali kar nekaj amandmajev in 
nazadnje predlog umaknili iz dnev
nega reda prepr ičani , da je treba 
zadevo bolje strokovno pripraviti, 
pa so v javno razpravo (do 15. 
decembra) dali Osnutek odloka o 
p o d e l i t v i konces i je za pregle
dovanje, nadzorovanje in čiščenje 
kurilnih naprav in dimnih vodov 
zaradi varstva zraka. Potrdili so tudi 
predlog Odloka o oskrbi s pitno 
vodo na območju občine Grosuplje. 
Spremenil seje 27. člen, po katerem 
se v objektih, kjer je poleg gospo
dinjstev prijavljena tudi gospo
darska dejavnost, izveden pa samo 
en priključek, upošteva osnova za 
ugotovitev deleža porabe vode iz 
gospodinjstva in poraba vode na 
osebo, d o l o č e n a na stalno p r i 
javljenega člana skupnega gospo
dinjstva in znaša 4,5 m 1 na osebo v 

mesecu. 
S sprejetim predlogom Odloka o 
spremembah in dopolnitvah Odloka 
o ustanovitvi javnega zavoda 
Osnovna šola Brinje Grosuplje 
velja enak odlok za obe grosupeljski 
osnovni šoli s svojimi podruž-
nicami. 
Č e nosilec gospodarske dejavnosti 
ne sklene pogodbe, se obračunava 
poraba vode po gospodarski tarifi 
za celoten objekt. 
Kljub pozni uri pa svetnike raz
prave niso utrudile, saj so po izčr-
panem dnevnem redu postavili še 
vrsto v p r a š a n j , na katere bodo 
strokovne službe morale poiskati 
odgovore. O najzanimivejših bomo 
v b o d o č e p o r o č a l i tudi na teh 
straneh. 

Alenka Adamič 



PISMA BRALCEV * PISMA BRALCEV 

Izjava za javnost OO LDS, ka
kor tudi odbora za politiko enak
ih, - človekove pravice in man
jšin LDS-a v odmevih št. 11. 
Res, bralec sploh ne more prezreti medeno 
napisanega članka tako odbora za č lovekove 
pravice kakor izvršilnega odbora O O L D S Gro
suplje. " N e žel imo kratiti pravice nobeni od 
prizadetih strani. Zavzemamo se za enako
pravnost vseh ljudi. - Ograjujemo se od spoli-
tiziranja romske problematike." 
Za božjo voljo, gospoda v L D S - u , predlagajte 
že kaj konkretnega - pametnega. Iz vaših tek
stov že kar žari, kako bo volk sit ob nedotakn
jeni Krjavljevi kozi . Ne dopustite, da bo ostalo 
za vami le brezplodno politiziranje v megli! N a 
dan z razumno sprejemljivimi idejami in to brez 
filozofije. Sicer pa že v samem napisanem tek
stu pozabljate na eno samo preprosto besedo, 
katero pozna s lehern i d a v k o p l a č e v a l e c , 
" d o l ž n o s t " . In tako dajete nekomu le potuho, 
češ da ima le "p rav ico" družba pa je tista, kat
era gaje dolžna v nedogled živeti in le država 
naj bo molzna krava, ki jo hrani le sosed. 
Res, skrajni čas je, da ne le občinski davko
plačevalc i , pač pa da tudi država prevzame 
odgovornost za romsko problematiko, v kolikor 
si ne žel imo, da enaka problematika, kakršno 

VSEM SVOJIM STRANKAM IN OBČANOM ŽELIMO 
VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE IN SREČNO TER 

USPEŠNO NOVO LETO 
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Z A V S A K O K U S IN V S A K Ž E P . 

Trgovina jc odprta vsak dan od 7. do 19. ure, v soboto od 7. - 13. ure. 

smo podedovali od enoumna, ostane še mnogim jeval. Torej, kakor sadiš in obdeluješ, tako žanji. 
rodovom na grbi. Tudi osebno se kot davko- ' lakaje dolžnost slehernega državljana, seve-
p l ačeva l ec re sn ično zavzemam za enako- da, če mu le zdravje tako dopušča . Pa brez 
pravnost, tako pri pravicah kot dolžnostih do zamere spoštovana gospoda, in malo razmislite 
družbe. Pripomnil bi,da mi ni bilo nič podar- ter se ne slepite glede romske problematike -
jenega. Vse, kar imam, je sad mojega dela. Pa mene niste preslepili. 
tudi dolžnosti do domovine sem vestno izpoln- Milan MUHIČ, Grosuplje 

VASA MNENJA * * VASA MNENJA 

KAKO DO PRAVE INFORMACIJE ?! 
P R A V O Č A S N A , uporabna in 
zanesljiva informacija je za čas, ki 
ga živimo, zelo pomembna. 
Kako je z informiranjem v občini 
G R O S U P L J E ? 
Upam si trditi, da so naše občanke in 
občani zelo E N O S T R A N S K O in
formirani. Informirani so z dejstvi -
poročili, ne pa z različnimi gledanji 
in možnostmi reševanja posamezne
ga problema. 
Kje tiči vzrok, daje informiranje tako 
suhoparno in enostransko? 
• Imamo lokalni radio Z E L E N I 
V A L , kije za občino prav gotovo zelo 
velika pridobitev. V letu 1997 smo 
iz sredstev občinskega proračuna 
nameni l i Z E L E N E M U V A L U 
2.400.000,00 SIT. Žal je pogodba 
med občino in Z E L E N I M V A L O M 
napisana tako, da g. župan sam od
loča, kdo lahko nastopa in daje in
formacije na radiu. In ker sem v 
začetku leta, ob sprejemanju proraču
na, na radiu povedala nekaj kritičnih 
misli, ki niso bile po volji g. županu, 
me Z E L E N I V A L ni nikoli več pov
abil k sodelovanju.Tudi pri reševan
ju romske problematike ne, čeprav 
je bila zadeva zelo aktualna in bi 
nekatere informacije o dogajanju na 
občinskem svetu lahko preprečile 

burjenje duhov. Marsikomu v naši 
občini je žejasno, da za 2.400.000,00 
SIT lahko govorijo na radiu Zeleni 
val samo županovi izbranci, denar pa 
je od nas vseh davkoplačevalcev, ne 
le od izbranih. 

• Imamo občinski časopis G R O S U 
P E L J S K I O D M E V I , za katerega 
smo v letu 1997 iz občinskega pro
računa dali 5.660.000,00 SIT. To je 
veliko denarja. Oceno vsebine časo
pisa prepuščam bralcem. Sama trdim, 
da še zdaleč ni taka, kot si jo želi veči
na občanov - bralcev. Če naredimo 
primerjavo z drugimi občinskimi ča
sopisi, vidimo veliko razliko. Preko 
časopisa bi bilo potrebno krajane in 
občane seznanjati s sprotnim izvajan
jem realizacije občinskega proraču
na, predstaviti težave, ki se lahko po
javijo ob tem, obveščati o odprtih 
problemih v obč in i , še posebej 
posameznih perečih v nekaterih kra
jevnih skupnostih. Žal je tudi pri Gro
supeljskih odmevih velika C E N Z U 
R A . Če članek ni po godu urednici, 
ti napiše vljudnostno pismo, da ga ne 
bo objavila. Če pa je članek objavl
jen zaradi trmastega vztrajanja pisca 
in kritičen do županovega dela, se 
zgodi, daje že v isti številki objavl
jen tudi županov odgovor. Vse sku

paj je precej nenavadno in človek ima 
nehote občutek, da prvo cenzuro 
člankov opravi kar župan sam brez 
urednice. 
Ce omenim le ta dva medija, za kat
era smo iz sredstev davkoplačeval
cev - občinskega proračuna za leto 
1997 dali 8.060.000,00 SIT, lahko 
ugotovimo kvaliteto oziroma ne-
kvaliteto informiranja naših ob
čanov. 
Mnogo preveč je golih poročil in pre
malo problemsko zastavljene raz
prave, predstavljenih r a z l i č n i h 
mnenj, stališč, gledanj... 

Upam si trditi, da tam, kjer VSI E N A 
K O MISLIJO - NIHČE DOSTI N E 
MISLI . Žal smo v naši občini zelo 
blizu tej resnici in še daleč od resnice, 
da jc prav RAZLI-ČNOST NAŠE
G A MIŠLJENJA NAŠE B O G A S T 
V O . 
Na nekvalitetno informiranje v naših 
občinskih javnih sredstvih obveščan
ja opozarjajo tudi svetniki in sami 
občani. V kolikor ne bo tu velikega 
premika od nekvalitete h kvaliteti, si 
bom prizadevala, da se sredstva v letu 
1998 v ta namen bistveno zmanjša-

.' Predsednica občinskega sveta 
občine Grosuplje 

Angelca UKOVIC 

Glede na to, da sem kot uredni
ca Grosupe l j sk ih odmevov ob 
snovanju p razn ične (bož i čno -no -
voletne) š tevi lke imela eno samo 
žel jo , narediti tudi časop i s neko
l iko bolj p razn ičen , prijeten tako 
po vsebini kot po o b l i k i , se v tej 
š tevi lk i ne nameravam spušča t i 
v polemiko. Trdno sem n a m r e č 
p rep r i čana , da ni obč insk i č a so 
pis mesto, kjer naj bi se reševal i 
spori in nesoglasja, do katerih 
žal prihaja pri nas. O b t o ž b e pa 
boli jo, ne glede na to, komu in 
na kakšen način so namenjene. 
Poudar i t i pa moram, da je tr

ditev o C E N Z U R I N E O S N O V A 
N A IN predvsem N E R E S N I Č 
N A ! Če bi jo n a m r e č kdo hotel 
izvajati , bi b i lo to proti moj im 
n a č e l o m in bi prav gotovo od
loži la urednikovo pero. 
Naj ta č a sop i s ostane p r a z n i č e n , 
na vse o b t o ž b e in v p r a š a n j a pa 
b o m o d g o v o r i l a v p r i h o d n j i 
š t ev i lk i . Ke r sem d o l ž n a odgo
vori t i o b č a n o m in tudi zato, ker 
je G R E N K E T R E N U T K I - zara
di N E R E S N I C kljub op t imizmu 
t ežko pozabi t i ! 
Odgovorna urednica 

Alenka Adamič 



* * * STRANKE SPOROČAJO * * * 

POJASNILO BRALCEM 
GROSUPEUSKIH ODMEVOV 

V 10. številki Grosupeljskih od
mevov (oktober 1997) je na zadn
ji sirani S L S zapisala trditev, da so 
delavci obč inske uprave sprejeli 
S K L E P "da se zaradi žalitev pred
sednice sveta do nadaljnega ne 
bodo udeleževal i sej obč inskega 
sveta". Podobno trditev je dal tudi 
g. župan na izredni seji občinskega 
sveta, k i j e bila 15. oktobra 1997. 
Bralcem želim povedati, da je ta 
informacija čista LAŽ in zavajan
je javnosti ! 
20. oktobra 1997 sem imela /. 
vsemi vodji oddelkov o b č i n s k e 

uprave razgovor, na katerem smo 
zadevo razčistili in ugotovili , da 
nisem nikogar žalila in da omen
jenega sklepa sploh niso sprejeli. 
Pisali smo zapisnik tega razgovo
ra. Ta zapisnik so dobili vsi svet
niki na 34. seji občinskega sveta 
(26. 11. 1997), z občinske uprave 
pa vse vodje oddelkov in župan. 
Oči tno je, da želijo nekateri s taki
mi podtaknjenimi LAŽMI doseči 
slabo vzdušje v občinskem svetu. 
Tokrat j im to ni uspelo. 

Angelca Likovič, predsednica 
občinskega svela 

z a v o d za p r o s t o r s k o , k o m u n a l n o 
in s t a n o v a n s k o u re jan je 
g r o s u p l j e , d .o .o . 
t a b o r s k a 3, 1 2 9 0 g r o s u p l j e 

KUPUJEMO ZAZIDLJIVE 
PARCELE, STANOVANJA IN 

STANOVANJSKE HIŠE V 
OKOLICI LJUBLJANE, V 

GROSUPLJU ALI 
IVANČNI GORICI 

Telefon: 061/763-078, 762-246 

INSTALACIJE 
T R G O V I N A 
INŽENIRING 

1 9 5 6 

0 0.0. CESTA NA KRKO 9,1290 GROSUPLJE 
TEL b.c. 061/762-622,763-620, kom.: 761015, 
teh. odd.: 762-020, FAK: 764-621 S E R V I S 

Naša trgovina je odprla vsak dan od 8. - 18. ure, 

V soboto od 7. - 12. ure. 

Vabimo Vas, da nas obiščete. Poleg ugodnih cen in raznovrstne 

izbire elektroinstacijskega materialu , vam v 

naši trgovini nudimo še: 

§€ brezplačno strokovno svetovanje 

cH> izdelavo projektov elektroinstalacij 

cH? merjenje elektro instalacij in 

izdelavo atestov. 

Naša tradicija 40-letnih izkušenj je garancija kvalitete, zato se sami 

prepričajte in nas obišči te! 

Spomnite se, da Vam žel imo doživelo praznovanje Božiča in srečno 

v letu 1998, ko bodo utripale luči na božičnem dreveščku in v 

silvestrski noči na novoletni jelki! 

Č l a n o m i n č l a n i c a m S D S i n 

n a š i m s i m p a t i z e r j e m ! 
Ob praznovanju DNEVA SAMOSTOJNOSTI, 

BOŽIČA in NOVEGA LETA pozabimo na 
grenke trenutke in z OPTIMIZMOM PRESTOPIMO 

PRAG PRIHAJAJOČEGA LETA 1998! 
OO SDS Grosuplje 

Podjetje G R A M A T G R I L d.o.o. 
želi vsem prebivalcem občine ob 

bližajočih se božičnih praznikih prijetno 
praznovanje in 

liho družinsko srečo. 
V prihajajočem letu 1998 pa 

zadovoljstvo, zdravje in uspešnost. 
Zahvaljujemo se za obiske v naših 
trgovinah, za nakupe in naročila. 

Opravičujemo se, če smo bi l i 
kdaj nerodni ali 

nismo zadostili vašim željam. 
Priporočamo se naprej in 
poskušamo biti vse boljši. 
Trudimo se pod sloganom: 

JPEC J E NAŠ K R A L J I N 
V T E J V L O G I VAS 

P M Č A K U J E M O 1 " 

Vsem kupcem in poslovnim partnerjem 
se zahvaljujemo za sodelovanje. 

Želimo Vam prijetne praznike, v Novem 
etu 1998 pa predvsem zdravja, uspehov 

te r še veliko srečnih dni in 
lepih trenutkov. 

t f j t e h n o u n i o n 14 

H TEHNIKA 
J o ž e A h l i n s.p 

K o l o d v o r s k a I 

G r o s u p l j e 



* * # IZ NAŠIH KRAJEVNIH SKUPNOSTI * * * 

POROČILO O DELU KS GROSUPUE V LETU 1997 
Leto se izteka in prav je, da nared
imo obračun o delu za to obdobje. 
Največ aktivnosti seje zgodilo na 
cestah in križiščih. Sodelovali smo 
pri rekonstrukciji križišča Bambič , 
ker je b i lo nanj zelo vel iko pri
pomb in prakt ično nikomur ni us
trezalo. Uredi l i smo zaporo ma
kadamskega dela cestišča za gos
t iščem Mak . Sodelovali smo pri 
celotni ureditvi cerkvenega hriba, 
kjer je bilo zelo veliko aktivnosti 
izpel janih, pa vendar še ni vse 
dokončano . 
Upamo pa, da bo zunanjost ob 
cerkvi in parkir išče dograjeno na
jpozneje do konca prihodnjega 
leta. 
Sode lova l i smo pri asfaltiranju 
ceste pri Nadvozu, popravili pošk
odovane ceste na Hribski poti, v 
teku je ureditev ceste Z a v i r -
Spodnje Duplice, k i je prakt ično 
pripravljena za asfaltiranje, for
mirali smo gradbeni odbor za re
konstrukcijo Trubarjeve in Levs
tikove ceste, vendar z deli ni bilo 
možno pričeti v letošnjem letu, ker 
je treba najpreje urediti kanaliza
cijo in ostale komunalne vode. 
Sodelovali smo pri asfaltiranju in 
ureditvi Industrijske ceste, ki smo 
jo s pomočjo A B C Tabor in občine 
Grosuplje v dokaj kratkem času 
asfaltirali in je sedaj vel iko več 
prometa na njej, posebno še zara
di preozkega mostu pri tovarni 
Motvoz in platno. Skrbeli smo za 
vzdrževanje makadamskih cest in 
nabavi l i nekaj pokr i t ih stojnic. 
Sodelovali smo pri delih za nad-
kritje lokomot ive na že lezn i šk i 
postaji, kjer gre zahvala predvsem 
g. Jožetu S imoniču , ki se je zelo 
trudil, daje "stara dama" zavaro
vana pred propadanjem. 
Organiziral i smo akcijo čiščenja 
Grosupljega skupaj z osnovno šolo 
Grosuplje, uredili smo nekaj divjih 
od laga l i šč in j i h zaščit i l i z zap
orami pred ponovnim dovažanjem 
odpadkov. Vzdržujemo javno razs
vetljavo v naselju Grosuplje. K l 
jub v e l i k e m u organ iz i ran ju je 
mnogo občanov nezadovoljnih, ker 
so defekti zelo pogosti, a ne po 
krivdi krajevne skupnosti. 
N a starem delu Grosupljega se je 
na novo izvedla javna razsvetlja
va, k i jo je samostojno vodil grad
beni odbor . O r g a n i z i r a l i smo 
sestanke za postavitev novega 
štaba civilne zašči te . K u p i l i smo 
zemljišče za razširitev pokopališča 

na Gatini . Sodelovali smo pri iz
vensodnih poravnavah občanov ob 
sporih med njimi. Sodelovali smo 
pri pridobivanju različnih soglasij 
za gradnjo kanalizacije, vodovoda, 
vodohrama in druge infrastrukture. 
Akt ivno sodelujemo pri zazidalnih 
načrtih Brezje, Dvor i , center Gro
supljega. Poizkušamo urejati rom
ska vprašanja, a žal povsod naleti
mo na zid nerazumevanja. 
Sodeloval i smo pri organizaciji 
javnih razprav za novo odlagal

išče komunalnih odpadkov, ki žal 
tudi še ni v taki fazi, kot bi si želeli 
in bi bilo zaradi polne deponije na 
Stchanu nujno potrebno. Organiz
irali smo oddajo kandclabrov za 
j avno razsvetl javo v reklamne 
namene, urejali postavitev tabel za 
oznake vas i , omejitve hi trost i , 
ogledal na cestah, ki spadajo v naše 
upravljanje. 
V e l i k o je sprotnega dela saj se 
občani veliko obračajo na nas. Ve
lik del s pomočjo drugih služb na 

občini r e š imo , ostale o b č a n e pa 
napotimo na naslov, k i je pristojen 
za posamezno zadevo. M i s l i m , da 
sem nanizal kar precej aktivnosti, 
gotovo sem j ih nekaj tudi izpustil. 
Še naprej si že l imo uspešnega 
sodelovanja z občani , v letu, ki 
prihaja pa želim vsem čim več os
ebne sreče, miru in strpnosti. 

KS GROSUPLJE 
Predsednik: 

Alojz Potočnik 

RAZMIŠLJANJA O B K O N C U L E T A 
Mesec december je čas, ko se radi 
ozremo po prehojeni poti leta, ki 
odhaja. Tudi na sedežu Rdečega 
križa Grosuplje smo opravili neke 
vrste pregled dela , k i smo ga 
opravili v tem letu. Ugotovil i smo, 
da smo kar u s p e š n o vod i l i izo
braževanje na področju prve po
moč i . Uspešno smo organizirali 
letovanje za 176 otrok, razdelili 
smo več prehrambenih paketov ter 
rabljenih oblačil za socialno ogro
žene na našem področju, nekaj dela 
smo opravili z mladimi, razdelili 
precej zdravstveno vzgojnega ma
teriala in opravljali še druge na
loge, k i nam j i h d o l o č a Statut 
Rdečega križa. Zelo pomembna 
naloga, ki jo moramo opraviti, je 

organiziranje krvodajalskih akcij. 
Razpored krvodajalskih akcij pri
pravi Rdeči križ Slovenije za celo 
državo tako, da so odvzemi vsak 
delovni dan v letu. Takrat, ko smo 
na razporedu mi , bi morali zago
toviti zadostno količino krvi , to pa 
predstavlja približno 250 krvoda
jalcev dnevno. Tega števila že dol
go ne dosegamo in ugotavljamo 
žalostno dejstvo, da se zasebniki 
in njihovi delavci ne odzivajo na 
naše prizadevanje in svojim de
lavcem ne o m o g o č a j o , da bi se 
udeleževal i krvodajalskih akcij . 
Največje število krvodajalcev še 
vedno prihaja iz "starih podjetij", 
kjer imajo tradicionalno razume
vanje in vodilni delavci podpirajo 

krvodajalstvo. 
Ob tej pr i l ik i ponovno apeliramo 
na vse občane in občanke in pros
imo za razumevanje pri organiza
ciji krvodajalske akcije podjetni
ke, da nas podprejo in nam poma
gajo ob naslednji krvodaja lsk i 
akciji v letu 1998 zagotoviti za
dostno število krvodajalcev. 
Krvodajalcem se za darovano kri 
lepo zahvaljujemo. 
Vsem o b č a n k a m in o b č a n o m že
limo srečno uspešno in zdravo 
novo leto 1998! 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
RDEČEGA KRIŽA 

GROSUPLJE 

uristična agencija Guliver iz Grosupljega želi svojim strankam pa tudi drugim, 
vesele božične praznike in srečno ter uspeha polno novo leto 1998. 
Hkrati pa se zahvaljuje za izkazano zaupanje v ztekajočem se letu. 

Turistična agencija^,{ 

. . novem «e,u pa vam TA Guliver ponuja: 
bivanje v apartmajih za 4 osebe v Moravskih toplicah za ceno 100 DEM /dan 
od iMndona do Pariza v 5 dneh 
nakupovalno - zabavni izlet v Rimini in San Marino (2 dni) 
Muinchen in gradovi Ludvika bavarskega (3 dni) 
vikend v Istambulu za 3 ali 4 dni 
katalogi Kanarski otoki 
katalogi Dominikanska republi 
najceneje na najboljša smučišča 
veliko smučarski katalogov za Slovenijo in tujino 

TA GULIVER Taborska 6, Grosuplje 
tel: 061/763 442, tel./fax: 061/771 327 

delovni čas: ponedeljek - petek med 09.00 in 12.00 uro ter 15.00 in 17.00 uro 



NAŠE AKTIVNOSTI * • * NAŠE AKTIVNOSTI 

ČLOVEK ČLOVEKU ČLOVEK PO DEJANJIH 
Vsak torek popoldne odprta vrata Župnijske KARITAS 

K o smo še pred nekaj leti posluša
li številne obljube o velikem številu 
na novo odprtih delovnih mest, si 
je marsikdo upal pomisli t i : Hvala 
Bogu, vsaj revščine ne bomo "tolk
l i " . Izjalovila so se vsa pr ičako
vanja, dolgi seznami čakajočih na 
zaposlitev na zavodih za zaposlo
vanje pa so največji dokaz, da z 
obljubljenimi novimi delovnimi 
mesti ni bilo nič. Zato pa je mnogo 
družin, ki se le s težavo prebijajo 
skozi življenje in s še tako pre
računlj ivost jo ne morejo zvezati 
konca z z a č e t k o m meseca. N e 
zatiskajmo si očktudi v naši obči
ni imamo družine, ki so odvisne od 
tuje pomoči . Poleg Centra za so
cialno delo, ki je zakonsko poo
blaščen za dajanje socialnih po
moči in deluje po predpisanih nor
mativih, pa veliko dobrih del na 
tem področju naredi Ž U P N I J S K A 
K A R I T A S , k i v Grosupljem de
luje že šest let. 
Po besedah predsednice Karol inc 
Lavr ih so na našem področju po
trebe po pomoči za golo preživetje 
precejšnje. To pove že podatek, da 

so v l e tošn jem letu do zače tka 
meseca decembra razdelili kar 202 
paketa hrane. Le ti vsebujejo pred
vsem osnovne prehrambene i z 
de lke , obogateni pa so tud i . s 
konzervirano hrano. (npr. ribe). 
Poleg tega so iz sredstev Karitasa 
plačali socialno š ibkim tudi nekaj 
položnic za elektriko in vodo, ter 
pomagali pri nakupu šolskih po
t rebšč in . P r i svojem humanem 
delu pa se ne držijo samo občin
skih meja, saj kar nekajkrat pakete 
s hrano odpeljejo v odročne vasice, 
kjer to osamelim ljudem pomeni 
ve l iko olajšanje . Star slovenski 
pregovor pravi, da sita vrana lačni 
ne verjame. N a srečo to povsem 
ne ve l ja . In če bi ve l j a lo , b i 
Župnijska Karitas ne mogla delo
vati. Financira se le na podlagi 
dobrodelnosti. Hrano prejemajo 
iz republiške Karitas, vse ostalo pa 
prispevajo dobri ljudje, ki pozna
jo človeka v stiski. Enkrat letno je 
organizirana tudi nabirka v cerkvi, 
vendar od tega ostane le 25 % 
doma, 75 % pa je potrebno odvesti 
v Ljubljano. To je sicer razumlji-

v v 

ZAHVALE IN VOŠČILA 
"PRAVLJIČNEGA DECEMBRA" 
December je lahko še posebej vesel in pravljičen, če ti ob strani stoji 
toliko prijaznih ljudi, ki priskočijo na p o m o č ob pripravi prazničnih 
prireditev, kot j i h je nam, na mladinskem oddelku Knjižnice Grosuplje. 
Pravljico Sanje male miške je pripovedovala kar avtorica Zdenka Vo-
grinc sama, z lutko ji je pomagala vzgojiteljica Darja Zoreč in har
monikarji pod vodstvom Dcuna Zavašnika. Vsem se najtopleje zah
valjujemo. 
Zahvaljujemo se tudi Pekarni Grosuplje, saj so njihovi peki pomagali 
speči Miklavžu , ki nas je obiskal na uri pravljic, okusne škratke in Ves
ni Vintar, pri kateri so nastale pisane palice. 
Šc posebej se zahvaljujemo vrtcu Šmarje -Sap za novoletno dekoraci
jo . Resda smo tudi mi za njihov vrtec pripravili veselo dopoldne v 
knjižnici, njihova prijaznost pa kaže do našega dela še posebej spoštljiv 
odnos. Tudi tega smo veseli. 
Ob novem letu pa bi zaželeli še obilo okusnega branja in dobrih knjižnih 
mentorjev, mentoric letošnjim, novim Bralnim palčkom in Malčkom 
bra lčkom, ki smo j ih tudi že sprejeli v naših prostorih: skupinam iz vrt
ca Kekec in Rožle iz Grosupljega, skupinam iz vrtca v Šmarju-Sap, tudi 
ma lčkom, ki ta trenutek spoznavajo svet umetne in ljudske pravljice na 
Škofljici in Lavric i in vsem otrokom, ki zahajajo v katerokoli, šolsko ali 
našo knjižnico in radi berejo. 
Ob tem žel imo lepo leto tudi šolskim knjižničarkam in drugim mentori
cam, mentorjem, ki se posvečajo bralni kulturi v občini , seveda tudi 
s taršem, kot prvim in najboljšim bralnim vzgojiteljem. 
Naj bo s rečno! 

Ksenija MEDVED 

vo, saj dobijo zato nazaj vso hra
no. Da so potrebe po hrani vedno 
večje (manjše pa po obleki), kaže 
že to, da je ni več dovolj za enkrat 
mesečno razdeljevanje, zato seje 
termin raztegnil na mesec in pol. 
In kako spoznati človeka v stis
ki? 
V domačem kraju, pravi Karol ina 
Lavr ih , to ni težko, saj se v vel iki 
večini ljudje poznamo med seboj. 
Za tiste pa, ki niso poznani, velja, 
da morajo p red lož i t i potrdilo s 
Centra za socialno delo, da so so
cialno ogroženi . N a ta način posk
rbijo, da pride pomoč res pomoči 
potrebnim. 
Kdo še danes hoče delati zas
tonj? 
Poleg vedno manjkajočih finan
čnih sredstev pa imajo pri delo
vanju še en problem. O d vsega 
začetka delovanja so ostale še tri 
občanke , k i so si s tem naloži le 

veliko breme in odgovornost. Res 
da se j i m ob akcijah pr idruži še 
kakšna "dobra duša" , vendar dela 
je v e l i k o , zato b i b i l e vesele 
vsakršne resne pomoči . 
Vsem težavam navkljub pa pravi
jo, se tudi težave splazijo za zas
tor, ko vidijo sadove svojega do
brega dela: vesele oskrbovance v 
Domu upokojencev ob M i k l a v -
ž e v a n j u , a l i pa o t roke Š o l e s 
prilagojenim programom, ki zna
jo pokazati vso otroško hvaležnost. 
Morda bi kazalo v teh dneh, ko 
so nam praznovanja v ospredju 
pogovorov in skrbi, posnemati gro-
supel jskega podjetnika , k i se 
spomni Karitasa s f inančno po
močjo . Dr. Anton Trstenjak je 
zapisal: " Človek je človeku človek 
po besedi":. Lahko pa bi dodali: 
Človek je č loveku človek tudi po 
dejanjih. 

A.A. 

Žiro račun Ž U P N I J S K E K A R I T A S za vse, ki hočete pomagati 
č loveku v stiski: 

50100-620-133-05-1022113-516-651. 

ZVEGLA 

Mar jan Žv 
Gasilska 23, Grosuplje 
Telefon: (061) 761-660 

N A J V A S V T E H 
P R E D P R A Z N I Č N I H D N E H 

N E P R I P R A V L J E N E 
N E P R E S E N E T I S N E G ! 

Še vedno \e č a $ , da n a vuši-m avtomobilu 
z a m e n j a m o aunte. 

I f i f i H i ; odličnih kakovosti lahko pri nas 
kunile popo uuodni ceni. 

PRIJETNO BOŽIČNO PRAZNOVANJE, 
V NOVEM LETU PA VARNO VOZNO, 

VAM ŽELI 
VULKANIZERSTVO „ 
AVTOOPTIKA Z V E G L A 
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PO JUTRU SE DAN POZNA 
Enkrat smo vsi otroci - nekateri pa 
to ostanemo vse življenje. Ne le po 
duši , veselju do življenja in še čem 
- nekateri otroci zaradi motenj v 
d u š e v n e m razvoju ostanejo taki 
tudi na intelektualnem področju. V 
Sloveniji je za te " v e č n e otroke" 
r a z m e r o m a lepo posk rb l j eno , 

ali in kakšni sploh so naši otroci -
prav gotovo pa ste j i m to na prim
eren način obrazložil i . Če bo kdaj 
v Grosupljem zaživel tudi razvoj
ni oddelek, kjer bodo v vrtcu 
prisotni ("integrirani") tudi otro
ci s hujšimi motnjami v razvoju, 
pa bo seveda stvar drugačna. Mor-

posebno če njihov položaj primer
jamo s položajem njihovih vrstni
kov v nekaterih drugih deželah. 
Take otroke imamo tudi v Centru 
Dolfke Boštjančič v Dragi pri Igu. 
Med tednom živijo, se igrajo, neka
teri tudi učijo v centru, konec ted
na in poč i tn i ce pa prež iv i jo pri 
svoj ih s t a r š ih . Tako imajo dva 
doma - in kot vsi otroci, premalo 
igrač. A l i pa se j i m vsaj zdi tako... 
Veseli smo b i l i pobude vodstva 
vrtca Kekec - Grosuplje, da bodo 
njihovi otroci ob letošnjem Tednu 
otroka zbirali igrače za svoje vrst
nike v našem centru. Seveda so še 
premladi, ti vaši otroci, da bi lah
ko vedeli, za koga so igrače darov-

da prav tako pomembna bo ta pris
otnost tudi za starše - saj vemo, da 
svoje vrednote, strahove in pred
sodke nehote in nevede prenašamo 
odrasli na otroke in ne obratno! 
V imenu naših otrok, delavcev in 
staršev se vodstvu vrtca Kekec -
Grosuplje za podarjene igrače prav 
lepo zahvaljujem in želim, daje to 
šele pričetek sodelovanja - pa ne 
v enostranskem dajanju in spreje
manju. Zbrane igračke naj bodo 
prispodoba medsebojnega razume
vanja in spoštovanja. 

mag. Jan Vlaga 
pedagoški vodja 

Centra Doljke Boštjančič 
Draga, Ig 

PRIREDITEV 'TEKMUJ Z NAMI" V KS ŽALNA 
T D Ž u p a n o v a jama Grosuplje že nekaj let na posebni prireditvi " Z l a 
ta jesen" podeljuje priznanja za najlepše urejene hiše, poslovne ob
jekte, javne površ ine , kmetije, itn. Letos seje odločilo, da bi priznanja 
lastnikom kmetij na območju T D izročili v avtent ičnem okolju, kjer 
ljudje živijo in se med seboj poznajo. Tako bi priznanje doseglo svoj 
namen. 

Dogovor je uspel s K S Žalna, ki je prevzela organizacijo prireditve. 
Priznanja so prejele družine: Jože Šeme-Žalna 56, Franc Zupančič -
M a l a Loka 2 in Franc Krampelj - Zagradec 45. 
V kulturnem delu prireditve, na kateri je bilo okoli 200 obiskovalcev, 
so sodelovali učenci OŠ Žalna, moški pevski zbor Žalna, skupina mladih 
iz Žalne in Folklorna skupina iz Račne. 

S pri ložnostnimi vzpodbudnimi nagovori so kulturno prireditev oboga
tili župan občine Grosuplje Rudi Rome, predsednik K S Žalna Stane 
Kogovšek in predsednik T D Županova jama Grosuplje Mi ro Vreg. 

Iz. TD Ž.J.Grosuplje 

VAROVANCE DOMA STAREJŠIH 
OBČANOV OSREČIL SV. MIKLAVŽ 
Se še spominjate svojih otroških 
let, kako ste se veselili prihoda Sv. 
Miklavža? 
Vam je pred očmi morda iskriva 
radost vašega otroka, ko je brskal 
po Miklavževih darilih? Nič man
jša ni bila radost "malo starejših 
otrok", varovancev Doma starejših 
občanov v Grosupljem, ko j ih je v 
petek, 5. decembra popoldne , 
obiskal Sv. Miklavž. 
Kot se za ta dogodek spodobi, se 
mu je pridružil še čisto pravi par-
kelj. Sprevoda Sv. Miklavža pa ne 
bi bilo brez prizadevnih grosupel
jskih žena, ki ves prosti čas pos
večajo delu v župnijski Karitas. S 
pomočjo dobrotnikov zbranimi f i 
nančnimi sredstvi so za vsakega 
varovanca pripravile darila, pred
vsem nekaj priboljškov. Sprevodu 
se je pridruži l tudi grosupeljski 

župnik dr. France Šuštar, k i j e po
leg Miklavža vsakemu obdarovan-
cu namenil nekaj toplih besed. 
Še tako površen opazovalec pa ni 
mogel prezreti vzradoščenost i teh 
ljudi. Ne toliko zaradi daril, tem
več zaradi drobnih pozornosti, ki 
so j i h b i l i de l ežn i . Zgubani , na 
momente žalostni obrazi so izpo
vedovali š tevilne tragične zgodbe 
pozabljenih ostarelih staršev, bab
ic,'dedov, tet in stricev. Za te ljudi 
je b i l tudi M i k l a v ž e v ob i sk 
prekratek. 
Morda pa bi se v teh dneh, ko nam 
je beseda " s r e č n o " in "naj lepše 
želje" del vsakdana - veljalo zamis
li t i , da bi kdaj našli tudi pot do 
sočloveka. Pretežko nam je stopiti 
nanjo. In vendar - Človek potre
buje Č loveka . Morda ga bomo 
nekoč potrebovali tudi mi . . , 

A.A. 

Adamičeva 24c, 1290 Grosuplje 
Tel.: 061/763 655 

M a č k o n 

t r g o v i n a z a 

d o j e n č k e i n 

o t r o k e d o 1 4 l e t 

NASA SREČA JE TUDI V SREČI IN ZADOVOLJSTVU 
NAŠIH OTROK, Zato: OSREČITE SVOJE NAJMLAJŠE 

V NAŠI TRGOVINI! 
L E P O O B L E Č E N O T R O K J E PONOS V S A K E M A M I C E , 

M A M I C A PA J E V E S E L A K V A L I T E T N I H O B L A Č I L . 

Tudi v teh predprazničnih in prazničnih dneh pri nas velika izbira 
- O T R O Š K E K O Z M E T I K E 
- D U D , S T E K L E N I Č K 
- I G R A Č ( L E G O , B A R B I E , T O M Y , 
original T O M A G O T C H 1 (hišni l jubljenček) 

O B L A Č I L 
P E R I L A 
O B U T V E P E T E J A N 
A V T O S E D E Ž E V 
L E Ž A L N I K O V 
H O J C 
V O Z I Č K O V (zelo ugodno) 

ŽELIMO VAM DRUŽINSKO SREČO BOŽIČA IN 
SREČNO V LETU 1998! 

10% BOŽIČNI POPUST 
NA IGRAČE 
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TEDEN KARITAS: "MLADI NA RAZPOTJU 
težavah in mu svetovali, kaj nared
iti. Za l je za vse to prepozno. Na
jdragocenejša stvar, ki nam jo je 
podaril Bog, je življenje. Zakaj bi 
si življenje sedaj jemali s samo
mori, če nam je bilo podarjeno? 
Veseli moramo biti, da živimo. Na 
svojih poteh vedno izberimo smer, 
k i nam p r i n a š a upanje, s r e č o , 

pa smer, ki prinaša vdajanje alko
holu, drogam in nasilju. Starejši bi 
morali imeti posluh za mladino, za 
njihove težave, saj bodo oni tisti, 
ki bodo nadaljevali njihovo delo. 
Naj zaključim z mislijo, ki jo je 
napisal mariborski škof in predsed
nik Slovenske karitas, dr. Franc 
Kramberger, in h kateri nas spod-

kantas :"Mlademu človeku posre
dovali resnico, ga naučiti dobrote, 
pomeni postavi t i mu na jbo l j š e 
smernike v življenju, markirati mu 
pot do s r e č e . " 

Saša A HČIN 

ljubezen, veselje in prijateljstvo; ne buja l e tošn j i teden S lovenske 

K O R A J Z A V E L J A 

Vsako leto je zadnji teden v no
vembru namenjen Slovenski kari
tas. Slovenska karitas je dobrodel
na ustanova r imskokatol iške cer
kve na Slovenskem in ima namen, 
da f inančno in materialno pomaga 
in podpre tiste ljudi in družine, ki 
nimajo vseh nujnih živl jenjskih 
dobrin, bodisi hrane, stanovanja ali 
oblek. Seveda pa je poslanstvo 
Karitas tudi vlivanje novega upanja 
ljudem, ki so na robu obupa, da 
nadaljujejo svojo življenjsko pot. 
Vod i lna misel l e tošn jega tedna 
Karitas je bila M L A D I N A R A Z 
POTJU. Pomisl imo samo, koliko 
mladih si danes na svojem popo
tovanju izbere napačno, zanje uso
dno pot. Začetek te usodne poti je 
alkohol. Mlad i se vdajajo pijači, 
ker mi s l i j o , da se bodo potem 
počutili bolje. Do tega j ih seveda 
največkrat pripelje slaba družba, v 
katero mladi tako radi zaidejo. Ker 
alkohol kmalu ne zadostuje več, se 
pojavi naslednja stopnja droge, 
ki vodijo v zasvojenost, odvisnost. 
Mladi ne morejo vzdržati brez njih 
niti en dan. Doza se iz dneva v dan 
veča, ker pa mladi nimajo toliko 
denarja, da bi vse to plačevali , je 
njihova edina rešitev kraja, ki se 
začne najprej pri starših, nato pa 
tudi po trgovinah. V p r a š a m o se 
lahko le:"Zakaj? Zakaj se mladi 
o d l o č a j o za s l a b š o p o t ? " R a 
zočaranje in obup ter presitost vse
ga so glavni vzroki za ta dejanja, 
saj ima mladina danes na razpola
go vse, kar si zaželi. Seveda so naše 
misl i usmerjene le k materialnim 
dobrinam, nihče pa ne pomisli na 
razočaranje in osamljenost njihove 
duše . Mogoče niso mladi deležni 
posluha svojih staršev in so pre
puščeni samim sebi. Njihova duša 
zato trpi. N ihče noče prisluhniti 
njihovim težavam, zato vidijo svoj 
cilj le v alkoholizmu in drogah. A 
to še ni n iko l i reš i lo nobenega 
problema. Vse je postalo le še huje. 
K o t ežave doseže jo svoj vrh in 
mladi ugotovijo, da zanje ni več 
reši tve, tudi v alkoholu in drogah 
ne, naredijo samomor, ki je najbolj 
grozovita stvar, kar se j i h lahko 
zgodi mlademu človeku, polnemu 
zagona in veselja. Velikokrat se 
staršem šele ob tem dejanju odpre
jo oči in takrat bi najraje zavrteli 
čas za nekaj let nazaj, da bi po
pravili napake, ki so j ih napravili, 
da bi spremenili otrokovo živ-ljen-
je, se z njim pogovorili o njegovih 

K O R A J Ž A V P L J A j e naslov os
novnošolskega zabavnoglasbenega 
festivala, ki ga že 6.leto organizira 
in vodi Studio H iz Trbovelj. N j i 
hov cilj je voditi mlade k čim lep
šemu glasbenemu izražanju in na
juspešnejše predstavljati v eni na
jbolj priljubljenih oddaj za mlade 
na T V Slovenija Pod klobukom. 
V ponedeljek, 8. decembra, smo 
v okviru prednovoletnih prireditev 
pripravili omenjeni festival na šoli 
Š m a r j e Sap. V dvcurnem nastopu 
seje predstavilo kar dvajset mladih 
interpretatorjev vokalnih in instru
mentalnih skladb. Kar žal nam je 
bilo, da ni bilo možno prireditve 
organizirati za širšo javnost. Ocen
j eva ln i k o m i s i j i , sestavljeni iz 
učencev in učiteljev, sta imeli kar 
težko nalogo, ko je bilo potrebno 
izbrati najboljše izvajalce z raz
redne in predmetne stopnje, saj so 
si zaslužili pohvalo vsi, ki so zbrali 
" k o r a j ž o " in nastopili pred svoji
mi sošolci in učitelji. 
Štetje glasov je pokazalo minimal

no razliko v številu točk med kar 
četr t ino nastopajočih . Po izboru 
učencev in uč i te l jev je b i l a na 
razredni stopnji najboljša T j a š a 
Pc t r i č . Na predmetni stopnji je po 
mnenju učencev svojo lansko zma
go utrdil zabavnoglasbeni ansam
bel Pr i ja te l j i . Skupna zmagoval
ka je postala A l m a K r i ž m a n , ki 
bo nastopila v eni izmed oddaj T V 

Slovenija Pod klobukom, ansam
bel Prijatelji pa bo kot gost nasto
pil na OŠ Vita Kraigherja iz Ljubl 
jane. Glasbeni talenti so bi l i odkri
t i , da bi postali zvezde na nebu 
zvokov in besed, pa bo potrebno 
še veliko dela in korajže. 
Poni. ravnatelja 

Milena LUNA K 

VRTEC, OTROCI IN STARŠI Z ROKO V ROKI 
V Božično-novole tncm času tudi 
v vrtcu zaveje praznični duh, vz
dušje, ki v nas odpre srca. 
V ospredje stopijo trenutki in mis
l i , želje in pričakovanja. 
Veliko prizadevanj, odgovornosti, 
ustvarjalnosti, originalnosti in vz
podbud v mesecu decembru vlo
žijo v vzgojno delo z otroki v vrt
cu prav vzgojiteljice. Mnoge ima
jo posebne sposobnosti, kako usp
ešno motivirati starše za sodelo
vanje v prazničnih dneh. 
Starši in vzgojiteljice znajo otro
kom na čudežen način pričarat i 
lepši in bolj prijazen svet - svet 
pravljic. Starši so začutili potrebo 
po spoznavanju in vključevanju v 
dejavnosti v vrtcu. Vse to jim daje 

dodatno potrditev, da so storili za 
otroke nekaj več. 
In vse to je vzgoja za družino. 
Starši lahko najbolj vplivajo na 
otroke s svojim zgledom in zato je 
vzgo ja za d r u ž i n s k o ž i v l j e n j e 
sestavni del odnosov, ki jih goji
mo tudi v vrtcu. 
Otroci potrebujejo toplino, milino 
in n e ž n o dobroto . O d i š a v i m o 
praznike s prazničnimi dobrotami, 
pa tudi z lepi lni in topl imi be
sedami. 
V z e m i m o si čas za s rečo , drug 
drugega. Spustimo v naše domove 
čaroben dih prazničnih dni, spo
ročilo zgodovinskih dogodkov. 
Kaj lepega si povejmo in radi se 
imejmo, da nam bo novoletni čas 

prinesel vse tisto, kar si že l imo. 
Vse, kar je lepo, vzgaja, plemeni
ti , napravi ljudi bol jše . Ustvarja 
spoš tovanje in ljubezen, pr inaša 
mir in blaginjo, je dragoceno in 
govori v jeziku vsega sveta. 
Prazniki naj nam s svojo vsebino 
bogatijo smisel življenja. 
Vsega tega ni m o č doseč i le z 
napisanimi besedami, zato udejan
j imo te besede v lastnem življenju 
- vrtec, otroci in starši z roko v 
roki. 

Cvetka KOŠIH 
Majda EAJDIGA 

VVZKekee GROSUPLJE 

) 
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v v VIKTOR ZNIDARSIC: 

0 KORENINAH GROSUPEUSKEGA ZBOROVSKEGA PETJA 
Kdor rad poje, zlo ne misli 
Besede o dobrih misl ih in željah 
nam v teh p r e d p r a z n i č n i h dneh 
postajajo del vsakdana. V č a s i h 
iskrene, včasih pa izrečene žal kot 
neka fraza. 
V I K T O R Ž N I D A R Š I Č , človek, k i 
je vse življenje posvetil glasbi in 
potemtakem vse življenje dobro 
mis l i l . Človek, za katerega se zdi , 
da fraz ne pozna. Neka globoka 
dobrodušnos t mu gori z obraza, 
ko se zatopiva v prijeten klept le 
malo pred njegovo 80-letnico. Teh 
let mu zagotovo ni videti, še manj 
bi mu j ih prisodil potem, ko pris
luhneš pogovoru. 
Svet osemletnega dečka je bila 
glasba 
V svet glasbe gaje takrat 8-letne-
ga dečka v rojstni Cerknic i popel
jala godba. V njej je ostal kar 25 
let, vendar, roko na srce: z njo živi 
še danes. Leta 1960 seje z družino 
prese l i l v Grosupl je predvsem 
zato, da so imeli otroci bližje do 
šole. 
Prvi glasbeni pedagog 
Do njegovega prihoda je na gro
supeljski osnovni šoli obstajal en 
mladinski zbor, v kraju pa mešani. . 
Deloval je sicer manjši pevski zbor. 
Že obstoječe je razširil in tako je 
na šoli ustanovil dva mladinska in 
en otroški 
zbor. V kraju pa je vodil moški in 
ž e n s k i zbor . U č n e ure in ure 
zborovskih vaj je pričenjal s har
moniko, ki jo je posodilo Grad
beno podjetje Grosuplje. V kraju 
pa je v sklopu K U D Svoboda vodil 

harmonikaški zbor, v šoli pa tam-
buraškega, saj so inštrumenti v šoli 
že b i l i . Kot prvi učitelj glasbe je 
zaoral ledino. In vendar se tistih 
časov spominja tudi kot časov 
prvih uspehov: "Že leta 1961 smo 
nastopili z dvema mladinskima, 
enim o t r o š k i m in t a m b u r a š k i m 
zborom najprej na o b č i n s k i in 
potem na območni reviji pevskih 

Ob 80. rojstnem dnevu se 
pridružujemo vsem 
lepim željam. Naj še 
dolgo odmeva glas 

harmonike in prelepa 
pesem, ki jo znate zapeti! 

zborov. Trikrat smo se udeležil i 
revije pevskih zborov v Celju in 
enkrat v Zagorju. Z vsemi skupi
nami so nastopali na vseh prosla
vah in samostojnih koncert ih. 
Seveda pa je b i lo v te uspehe 
vloženega ogromno dela in priza
devanj. L o č e n o smo imel i vaje 
pred poukom za učence - vozače. 
Ponavadi je mladinski zbor štel od 
80 do 120 učencev." Takrat, me 
spomni, je v šolstvu veljalo pravi
lo, da je bilo sodelovanje v pe
vskem zboru obvezno za vse tiste 
učence, ki so imeli posluh. Zato pa 
so bi l i potrebni pravi "prijemi", da 
je bil končni cilj dosežen. 
Ko bi spregovoril stari harmonij 
Spominjam se dobrega starega har
monija, ki ste ga prinašali v razred; 
imate morda tudi vi nanj kakšne 

posebne spomine, - nadaljujem 
svojo radovednost. 
Naš zvesti harmonij je bil last K U D 
Svoboda. E, koliko je še spominov! 
M i s l i m , da bi še moral biti v šoli ," 
se nasmehne in na obraz se pri
krade neka čudna nostalgija. 
Kot bi ne hotel priznati, da mu je 
žal za tistimi časi, ko je s slehernim 
svojim utripom živel za petje: za 
to, da so učenci uživali v zborih, 
predvsem pa za čimbolj kvalitetno 
prepevanje. Poleg šolskih pa je 
vodil tudi odrasle - mešane, ženske 
in moške zbore. Poleg znanja, pri
dobljenega pri godbi , je končal 
nižjo glasbeno šolo in s sprejem
nim izpitom na Višji pedagoški šoli 
kot izredni slušatelj opravil 14 iz
pitov. O b vsem tem pa gradi l 
hišo.Vrsto let je pel tudi v repub
liškem učiteljskem pevsem zboru 
" E m i l a Adamiča" . Po 17-ih letih 
vodenja je pred osmimi leti odložil 
dirigentsko palico, s katero je vodil 
moški zbor v Starem trgu pri Ložu. 
Kje vse so bi l i njegovi pevci! Tudi 
v Šmarju, pa v Višnji gori, kol iko 
j ih je bilo v Grosupljem! Prav to
liko pa je danes spominov. Zajeten 
sveženj arhivskega gradiva leži 

Viktor Žnidaršič - bil je soustanovitelj Glasbene šole 
Frana Gerbiča na Rakeku. 
Za svoje "grosupeljsko " delo pa je prejel več plaket in priznanj 
med njimi tudi Jurčičevo. 

pred njim na miz i . Iz njega spre
govorijo tudi osnovnošolska leta — 
najrazličnejše prireditve, pa ime
na, ki vstajajo izza zavese časa. 
Škoda, bilo je toliko lepih, nep
ozabnih dni. 
V pokoj delovno 
Leta 1978 je Viktor Žnidaršič zak
ljučil svojo nekaj več kot 42-letno 
delovno pot in odšel v pokoj. Za 
pustil je šolski kateder in glasbeni 
kabinet. Še nekaj časa pa je vodil 
m l a d i n s k i pevsk i zbor v š o l i , 
medtem koje ostale 
zbore vodil tudi po upokojitvi. 

B i l j e izjemen: ko je igral v godbi, 
je bi l dolgo časa najmlajši, pa je 
vedno igral solo - trobento, bari

ton, kadar pa je bilo potrebno, še 
marsikateri drugi inštrument. Še po 
nečem seje odlikoval: pri intonaci-
jah in dirigiranju ni nikol i bral not, 
saj si j i h je v i zue lno v t i sn i l v 
spomin. Tega se je naučil že pri 
godbi. 
Dnevi spominov 
Človek , ki je tol iko let živel za 
mladino, za pesem, najbrž težko 
" i zk lop i " . Kako našemu jubilantu 
tečejo dnevi v teh letih? 
" K o se srečujemo na ulicah naše
ga vsakdana, ko s rečujem svoje 
nekdanje pevke in pevce, dekleta 
in fante, ki so danes žene in možje 
zrelih let, pa j ih pokl ičem po im
enih, me marsikdo le z a č u d e n o 
pogleda, kako sem si mogel 
vse to zapomniti. Pa sem si! To so 
najlepši spomini, s katerimi živim. 
Veliko dela imam z urejanjem glas
benega arhiva - od not, do vabil , 
vsega, kar je spremljalo naše delo," 
pripoveduje in lista med spomini. 
Žal pa seje ob vsem, kar je za do
brobit glasbenega o s v e š č a n j a v 
Grosupljem in okolici naredil v teh 
let ih svojega delovanja , sedaj 
umaknil za zidove svojega doma. 
Kljub temu, da glasbenih prired
itev v Grosupljem ob raz l i čn ih 
pri ložnostih ne manjka. Nečesa pa 
nisem našla v njegovi mapi; vrsta 
vabil iz njegove Cerknice, Rake
ka, 
Starega trga... ima svoje mesto med 
temi pisanimi spomini, Grosupel-
jčani pa - kot da smo nanj pozabili. 
Nobene prijazne besede, tiste do
bronamerne geste, ki jo č lovek 
včasih potrebuje. In zdi se, da smo 
včas ih tudi odrasli pravi v e l i k i 
otroci. 
Našemu nekdanjemu učitelju in 
pevovodji, ki je znal biti tudi strog, 
k l j ub t a k š n i m spoznan jem ni 
dolgčas . In ko vendar pridejo tre
nutki nostalgije, tedaj veselo raz
tegne svoj meh, zapoje glasno in 
prežene tudi tiste najboj mrke tre
nutke. 
Rad ostani, kjer pojo, hudobni 
pesmi nimajo, je bila pobotnica, 
ki so jo kot popotnico v življenje 
potem, ko so prenahali peti v zbo
ru, prejeli njegovi pevci. Radi os
tajamo z njim, radi s spomini na 
naša 
skupna doživetja. Veliko jih je bilo 
in bil i so nepozabni! 

Alenka Adamič 



K R I Z A S E P O G L A B L J A 
Po š e s t l e t n i h pogovor ih na ra
zličnih ravneh in različnih uradih 
so se razmerja v korist gradnje šole 
v Grosupljem naglo spremenila. 
Zanimivo pri vsem tem je, da seje 
že v naslednjem letu končala tudi 
gradnja sokolskega "telovadilne-
ga" doma. Uvedbi visokih davkov 
pa so se nekateri največji obrtniki 
spretno izogni l i , zato so se drugi 

URAD 
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1934 1936 

1941 
Žigi nekdanjih občin Grosuplje 

odločitvi o gradnji šole tudi vedno 
glasneje upirali. 
1926 - 6. januarja se je konstituiral 
novi gradbeni odbor za gradnjo 
šole. 
26. maja je šentjurski župan Jože 
Perme odkril jamo. 
Na Pol ic i seje začelo gasilstvo. 
1927 - Za gradnjo grosupeljske 
šole so se zadolžili 300.000 din, 
čeprav je bilo glasovanje o najetju 
posojila n e o d l o č e n o . Odloč i l je 
župan, podjetnik tekstilnega in vr-
varskega podjetja Anton Šinkovec 
pa je poskrbel za najetje tega 
posojila. 
Ustanovljeno je bilo gasilsko društ
vo na Gal in i . 
V Grosupljem je bil zgrajen sokol

ski dom. 
Grosupe l j sk i gas i l c i so r a z v i l i 
društveni prapor s sl iko sv. F lor i -
jana, botra prapora pa je bila Mar
ija Rus. 
V Škocjanu in v Št. Juriju sta bi l i 
ustanovljeni društvi kmečkih fan
tov in deklet. 
1928 - N a nekdanjem pokopal išču 
v Šmarju je bi l zgrajen Katoliški 

druš tveni ali Pros
ve tn i dom - zdaj 
Družbeni dom. 
V Škocjanu je bil na 
mestu nekdanjega 
poslopja vzhodno 
od cerkve postavl
jen Katoliški pros
vetni dom. 
V Grosupljem je b i 
la zgrajena nova šo
la. V ta namen se je 
o b č i n a z a d o l ž i l a 
730.000 din, goto
v ine pa je os ta lo 
1.875 din. Stavbni 
odbor je ugotovi l , 
da so računi v naj
lepšem redu in da se 
lahko odbor razpus
ti. 
1929 - 'lega leta je 
bila huda zima. 
1931- Število brez
poselnih seje v letu 
kr ize m o č n o pov
ečalo. 
1932 - Izšel je Za 
kon o zaščiti kmeta 
- poljedelca, ki je v 
bistvu podaljšal rok 
za plačilo dolgov. 
V tem času je bilo 
zaprt ih kar precej 

prosvetnih društev. 
Samostojna občina Slivnica - Rač-
na je bila priključena Grosuplju. Za 
župana grosupeljske občine je bil 
izvoljen A lo j z Žitnik iz Grosupl
jega, za podžupana pa baron Lud
vik Lazarini i / . Boštanja. 
O d Ma le Račne se je odcepi lo 
nekaj hiš, ki so se poslej imenov
ale Čušperk. 
1933 - Na Radenskem polju so bile 
velike poplave. Po pripovedovan
ju starejših ljudi je odplavilo večje 
količine pokošenega sena in po
lomljenega vejevja, ki se je nato 
nabralo na železnih rešetkah pred 
požiralniki v Zatočnih jamah. 
Sela so bila zaradi negodovanja pri 
plačevanju davkov za šolo v Gro-

1947 

supljem pripojena spet k občini 
Šmarje, kar je povzroči lo spor z 
Grosupel jčani . Prišlo je do tožbe. 
Seznam plačnikov davkov za šolo 
v Grosupljem "ima precej velike 
luknje". 
V tovarni Motvoz in platno je b i l 
velik požar. 
V Žalni so izdelali vodovod, ki so 
ga speljali iz zajetja v Kotarjevcu. 
1934 - Dolg Šmarčanov za grosu
peljsko šolo je znašal 565.834 din, 
sodišče pa je delo končalo 3. de
cembra. 
1935 - Izvoljen je bi l akcijski od
bor za gradnjo ž e l e z n i c e proti 
Sevnici, v katerem so sodelovali 
grosupeljski premožni možje , k i 
so si od že lezn ice obetali svoj 
zaslužek. 
1936 - Ob občinskih volitvah sta 
bil i ustanovljeni občini Slivnica -
Žalna in Račna predvsem zato, ker 
je bi l dolg za osnovno šolo v Gro
supljem prevelik, žalska in kopan-
jska fara pa sta že imela svoji šoli. 
1937 - 2. maja je bilo ustanovl
jeno G a s i l s k o d r u š t v o V e l i k o 

Mlačevo . Pobudnik ustanovitve je 
bil gostilničar in trgovec Franc K o 
pri vcc. 
1938 - U m r l je pisatelj in publicist 
Ivan Lah . 
Šola na Vel iki Ilovi Gor i se je zače
la v zasebni hiši. 
1939 - Zgrad i l i so novo šo lo v 
Škocjanu. 
1941 - 3 1 . marca 1941 je Banovin
ski prehranjevalni zavod v Ljub l 
jani poslal val jčnemu mlinu Ivana 
Rusa v Grosupljem priporočilo, naj 
razdeli pšenico iz blagovnih rezerv 
28 občinam (od Polhovega Grad
ca, Vrhnike, Borovnice, Rakitne, 
Medvod, ljubljanskih občin , Ž e -
l imel j , pa do R a č n e , S l ivn ice -
Žalne in Št. Jurija. 
6. aprila se je na Balkanu začela 
druga svetovna vojna. 
22. aprila je isti prehranjevalni 
zavod izdal obvestilo, kjer navaja, 
tla je od 15. ap r i l a s tornirana 
razdelitev pšenice in naj seje zmel
je samo to l iko , ko l iko r jo je v 
posameznih mlinih. 

Jože Miklič 

® 

Vzemi si minuto, preglej svoje cilje, preveri svoj napredek, 

primerjaj, če je tvoje vedenje skladno s tvojimi cilji! 

SALON POHIŠTVA 

pejal 
Telefon: 061/772-875 

Cesta na K r k o 12, GROSUPLJE 

Nudimo Vam izbor 
vrhunskega italijanskega pohištva 

priznanih proizvajalcev! 
• KUHINJE 
• SPALNICE 
• OTROŠKE SOBE 

8 o o _ j 6 o o 

RECORD 

GRUPPO 
S E T T E N veneta 



* * * NAŠA PRIHODNOST JE ČISTO OKOLJE * * * 

ODVOZ KOMUNALNIH ODPADKOV ZA LETO 1998 ZA OBČINO GROSUPUE 
Javno komunalno podjetje Grosu
plje bo v letu 1998 odvažalo ko
munalne odpadke po že ustaljen
em planu odvoza. 
V okviru ločenega zbiranja odpad
kov v naselju Grosuplje ponovno 
pozivamo krajane naselja Grosu
plje, da se držijo navodil, ki so bila 
dana ob uvedbi ločenega zbiranja. 
V posodo za papir lahko odlaga
mo le: 
- časopise , revije, prospekte, list
ine, knjige, kataloge, pisma, pisem
ski in ovojni papir 
- kartonske škatle in embalažo za 
prehrambene artikle (riž, sol, tes
tenine in otroške hrane) 
- ka r tonsko e m b a l a ž o p ra ln ih 
praškov 

- valovito lepenko 
V posodo za steklo lahko odlaga
mo le prazne in čiste: 
- steklenice 
- kozarce 
- votle steklene posode 
- razbite kozarec in razbite steklen
ice 
V posodo za kovine in železo lah
ko odlagamo le: 
- p ločevinke 
- konzerve 
- p ločevinasto posodo 
- doze od pijač (iz aluminija in bele 
pločevine) 
- p ločevinaste igrače 
- vse druge majhne kovinske od
padke (baker, cink, aluminij, bela 
pločevina) 

A P R I L 

V naselju Grosuplje se bodo komunalni odpadki v letu 1998 odvažali 
po naslednjem planu: 

Ostali odpadki Papir Steklo Kovine 
J A N U A R 
05.,()6.,()7.,08., 
12.,13.,14.,15., 

I9.,20.,2I.,22. 
26.,27.,28.,29. 

09., 16. 30. 
23. 

F E B R U A R 
()2.,03.,04.,()5., 
09.,10.,11.,12. 

16.,17.,I8.,19., 
23.,24.,25.,26. 

05., 06., 13. 
20. 27. 

M A R E C 
02.,()3.,()4.,05., 
09.,10., I L ,12. , 
16.,17.,18.,19. 

23.,24.,25.,26., 
30..31. 

06.. 
20. 

13., 27 

01.,02., 06..07., 2().,2I.,22.,23., 03., K)., 24. 
08.,09., 14., 28.,29.,30. 17. 23. 
15., 16., 
M A J 
04. ,05„ 06..07., I8. , I9. ,20. ,2L, 08., 15. 29. 
l l . ,12.,13.,14., 25.,26.,27.,28. 22. 
J U N I J 
()1.,()2.,03.,()4., 22.,23.,24., 05., 12. 26. 
08.,09., 10., 11., 29.,3(). 19. 
15.,16.,17.,18. 
J U L I J 
01.,02., 2().,2I.,22.,23., 02., 03., K). 
06.,07.,()8.,()9., 27.,28.,29.,30. 17., 24. 
13.,14.,15.,16. 31. 
A V G U S T 
03.,04.,()5.,06., 24.,25.,26.,27., 14., 07. 21. 
10.,1 L,12.,13., 31., 28. 
17.,18.,19.,20. 
S E P T E M B E R 
0I.,()2.,()3., 2I.,22.,23.,24., II . , 04., 18. 
07.,08.,09., 10., 28.,29.,30. 24. 25. 
14.,15.,16.,17. 
O K T O B E R 
01., 05.,06., I9.,20.,2I.,22., 09., 16. 30. 
()7.,08.,I2.,13., 26.,27.,28.,29. 23. 
14.,15., 
N O V E M B E R 
02.,03.,04.,05., 23.,24.,25.,26., 13., 06., 20. 
09.,10.,11.,12., 30. 27. 19. 
16.,17.,18.,19. 
D E C E M B E R 
OL.02.,03., 2I.,22.,23., 1L , 04., 18. 
07.,08.,09.,I0., 28.,29.,30.,3I. 24. 17. 
14.,15.,15.,17., 

ZDRAVNIK SVETUJE * * ZDRAVNIK SVETUJE 

ZDRAVO V NOVO LETO 
Dragi prijatelji, k i zvesto prebi
rate mojo rubriko, ali morete ver
jeti , kako hitro smo zakoračil i v 
božične in novoletne praznike. Saj 
č lovek skoraj ne bi mogel verjeti, 
kako hitro mine leto. V s i se vese
l imo praznikov, pri tem pa pozabl
jamo, da bomo z nov im letom, 
takole na okroglo povedano, eno 
leto starejši. Toda proti naravi ne 
moremo nič, lahko pa kaj ukren
emo, da bomo te praznike č im 
lepše preživeli . 

Prazniki, ki so pred nami, nam pri
našajo poleg svoje verske vsebine, 
tudi obilico dobre hrane. In tudi tis
ti, ki imajo nekoliko tanjše denar
nice, si bodo za božič in Silvester 
privoščili kaj boljšega. Kar se tiče 
zdravih, ne bo problema, njim ne 
bo nič š k o d i l o , p r i p o r o č a m le 
zmernost. Ta še posebno ni nikoli 
n ikomur škodi la . Predvsem op
ozarjam, da ne zalivate mastne 
hrane z mrzlo alkoholno pijačo, 
kajti to lahko privede do vnetja tre
bušne slinavke, ki je še dandanes 
hudo nevarno obolenje. Nič nimam 
proti, če kdo popije kozarec dobre
ga vina, vendar naj to dela po pam
eti. Po dobrem kosilu ga dva do tri 
deci ne bo škodilo, kaj več pa je 
že zloraba alkoholne pijače. M i 
mogrede naj še omenim, da tisti, 
ki so bolni na jetrih ali jemljejo 
pomirjevala, naj se takemu alko
holnemu užitku tudi v teh prazni

kih raje odrečejo, kajti rizik bi bil 
prevelik. 
Kaj pa tisti, s povečanimi maš
čobami v krvi? N i se vam treba 
odreči vsemu dobremu. Vendar 
opuščajte mastno meso. Lahko si 
privoščite tudi nekaj rezin pršuta, 
vendar nemastnega. Če imate radi 
majonezo, pr iporočam le domačo , 
ki ste jo na pol razredčili z nem
astnim jogurtom. Če se ne želite 
odreči svinjini, izbirajte kvalitetno, 
nemastno meso, pa še to raje na 
žaru. 
Veliko vas boluje za putiko ali , kot 
j i rečemo strokovno, urični artitis. 
Če želite, da prav med prazniki ne 
bo prišlo do napada bolečin, sami 
dobro veste, kako so hude, po
zabite na alkoholne pijače. Prav 
tako ne segajte po svinjini, puranu, 
plavi ribi, vsaki vrsti drobovine in 
d i v j a č i n i . L a h k o si p r i v o š č i t e 
piščanca ali raco, govedino, zajca, 
tudi nekoliko šunke ali pršuta si 
lahko dovo l i t e , ampak seveda 

zmerno. 
Kot veste, na tem svetu pre težno 
vlada krivica in na njen račun tudi 
kilogrami niso prav porazdeljeni. 
Eni j ih nosimo čez sto in noč in dan 
tarnamo, da bi shujšali - seveda to 
le redkemu uspe, drugi pa bi kar 
lepo poplačal i , če bi se dalo kupiti 
kak kilogram telesne teže. 
Tistim preko stotke, velja tale nas
vet. Pazite, da se vam ne bo prip
etilo isto, kot seje tisti debelušni 
dami, ki se je končno odloči la in 
stopila na elektronsko tehtnico, 
katera p o k a ž e t e ž o na ekranu. 
Zamislite si , kako je bila razočara
na gospa, ko je namesto številke 
kilogramov prebrala na ekranu na
pis: " S T O P A J T E N A T E H T N I C O 
P O S A M E Z N O . " 
Tako, dragi moji, preživi te božič 
kar se da lepo, v novem letu pa 
bodite zdravi in srečni , vam želi 
vaš zdravnik pri vas doma, 

Dr. Janez MER VIČ 
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L I T E R A R N I V E Č E R V K N J I Ž N I C I - M l S M O D E L N A R A V E 
Zadnji literarni večer v Knjižnici 
Grosuplje v letošnjem letu je bi l 
posvečen grosupeljski pesnici Karo-
lini Zakrajšek. V novembru je nam
reč izšla njena knjiga pesmi M i smo 
del narave. 

Gosta večera: Dragica Zakrajšek 
in Marijan Tršar 
Gospa Marija Tavčar je predstavila 
avtorico in njeno poezijo. Pesmi so 
brale: avtorica sama, ga. Tavčarje
va in knjižničarka Tanja Zavašnik. 
Izbrale so j ih iz. vseh šestih vsebin
skih sklopov, na katere je avtorica 
razdelila svoje pesmi v knjigi: Iz 
moje vasi, Delček zgodovine, Tiste 
davne dni, Dušni mir, Kopica mojih 
misli in Listi spomina. 
Posebni gost večera je bi l slikar, 
grafik, l ikovni teoretik in pisatelj 
mag. Marijan Tršar. Malo manj ga 
poznamo kot pisatelja in ilustrator
ja knjig za mladino. Ta večerje pri
povedoval predvsem o svojem bi
vanju na Kamnem vrhu pri Korin-
j u , kjer je presl ikaval (kopiral) 
freske. Sam je dva meseca živel in 
delal v cerkvici na hribu. Poleg red
kih živali mu je bila edina "sos
tanovalka" samota in z njo se je 
"pogovarjal" o svojem odnosu do 
ljudi in umetnosti. Ta razmišljanja 
je objavil v knjigi Kopist in samota, 
v kateri se poleg Kamnega vrha 
spominja še svojega dela v Hrastov-
Ijah in v Parizu. Zanimiva je bila tudi 
slikarjeva opomba, da je ravno v 
takih decembrskih dneh pred leti 
nastala risba v pesnični spominski 
knjigi, ki jo je avtorica objavila kot 
ilustracijo v svoji pesniški zbirki. 
S prijetnim sobesednikom bi se lah
ko še in še pogovarjali, vendar večer 
je bi l posvečen pesnici Karo l in i 
Zakrajšek. Besedo so povzeli še tis
ti, ki so pripomogli, daje pesniška 
zbirka M i smo del narave zagledala 
luč sveta. Posebej pozorno je pesniči-
no delo ocenil župan gospod Rudolf 
Rome. Njene pesmi je razdelil na tri 
vsebinske cikle: navezanost na dom, 

mirnost in umirjenost ter družbeno 
angažiranost. V mnogih pesmih av
torica pripoveduje o življenju na vasi, 
za katerega je značilno veliko dela, 
tudi trpljenja, vendar tudi veliko 
ljubezni, bližine in razumevanja med 
ljudmi. M i r in umirjenost vejeta iz 
pesnice in vsak ju lahko začuti že, ko 
jo opazuje pri hoji, ko posluša njeno 
prijazno govorjenje in miren nastop. 
Njena družbena angažiranost ni tako 
udarna, da bi bila opazna kar na prvi 
pogled, vendar pesnica ne more 
mimo dogodkov, ki so po-membni 
ne samo za njeno osebno življenje, 
ampak za življenje in obstoj celotne
ga naroda. Občina rada prisluhne av
torjem, ki poskušajo sebe in občino 

promovirati preko izdane knjige, in 
če le more, tudi denarno podpre take 
akcije. 
Ž u p a n o v e m u mnenju sta se pr i 
družili tudi gospa Tatjana Lampret z 
Z K O in gospa Marta Hrovatinova, 
predsednica upokojenskega društva. 
Gospa Lampretova je poudarila, da 
je prijetno sodelovati s tako prijazno 
gospo, kot je Karolina Zakrajšek. 
Tudi Z K O vedno pomaga avtorjem 
pri tako za-htevnih projektih in upa, 
da to ni zadnje, kar je avtorica ob
javila. Gospa Hrovatinova pa je pou
darila, da jo sodelovanje z gospo 
Zakrajškovo bogati in da je vesela, 
dajo je pritegnila k delu v upokojen
skem društvu, kjer vsako praznovan

je popestri s svojo pesniško besedo 
in prijaznim nastopom. 
Letošnje leto je bilo posebej pos
večeno ljudem v tretjem življenj
skem obdobju. Tudi ta del življenja 
je treba osmisliti in mu dati svojo 
težo. Veseli nas, daje gospe Zakrjšk-
ovi to uspelo na tak način. 
Pri promociji avtorjev s področja 
občine Grosuplje vedno pomaga tudi 
knjižnica in bo tudi v bodoče. Vsem 
občanom, našim bralcem in obiskov
alcem naših prireditev želimo mirne 
in duhovno poglobljene bož ične 
praznike ter zdravja, sreče in uspe
hov v novem letu. 

Marija SAMEC 

Dragica Z a k r a j š e k - Z b i r k a p e s m i : 
M l SMO DEL NARAVE 

O N J E N E M Ž I V L J E N J U 
R o d i l a se je 20.6.1924 v vasi 
Kužljevec pri Zagradcu v Suhi kra
j i n i . Je p r a n e č a k i n j a pesnika, 
župnika Antona 1 Iribarja - Kor in -
skega. 
ZAČETKI PESNJENJA IN OB
JAVLJANJA 
Pesniti je začela že v študentskih 
letih in je svoje verze zapisovala 
sošolkam v spominske knjige.Žal 
teh n ima ohranjenih. Z a svoje 
otroke in ožje sorodnike je izdala 
dve zbirki pesmi. 
V naše D U sem jo povabila, daje 
za dan žena napisala dve pesmi, 
ki j i h je na prireditvi tudi sama re
citirala. Kmalu za tem sem jo pred
stavila D U v ce lovečernem pro
gramu, katerega je spremljal tudi 
moški pevski zbor. 
Od tedaj je bila stalni gost srečan
ja upokojencev s svojimi pesmi
mi . Leta 1992 je prejela za to de
javnost od že pokojnega predsed
nika D U g. Franca Petriča pohva
lo in lepo knjigo. Ta se je nato še 
posebno zavzel, da je začela ob
javljati svoje pesmi v Zbornikih 
D U Maribor - Center. V knjigi K 
srcu je bila prvič predstavljena z 
devetimi pesmimi. Nato je objav
ljala še v knjigah: Odmevi srca in 
Cvetovi . Njene pesmi so tudi ob
javljali v krajevnih glasil ih: Naša 
skupnost, Grosupeljski odmevi in 
Klasje. 
Nekaj j i h je poslala tudi v tržaško 
Mlad iko in v Družbo sv. Mohor
ja . 

MOTO NJENIH PESMI 
" M i s e l je lahko mirna ali valujoča, 
viharna kot nemirno morje" tudi 
njene pesmi nosijo podobno vse
bino. Sledila je času, k i j e bi l prav 
tako viharen - kot včasih rušilni 
vihar in pomirjajoč v blagodejni 
tišini in večnem miru na malem 
koščku zemlje, kjer najdemo več
ni poči tek. 
ZBIRKA "Ml SMO DEL NA
RAVE" IN OCENA KNJIGE 
Še predno je dala v tisk knjigo, k i 
nosi naslov MI SMO DEL NA
RAVE, je položila vsebino na te
htnico. Mar iborsk i pisatelj Jan
ez Švanjccr in pesnik, g. Zmago 
Rafolt, sta pesmi ocenila takole: 
Knjiga ima 220 strani, vsebinsko 
je razdeljena na šest ciklov in vsak 
se začenja s sliko. Te je avtorici 
knjige podaril magister Marijan 
Tršar, akademski slikar, ilustrator 
in l ikovnik. 
Naslovi so naslednji: 
IZ MOJE VASI, 
DELČEK ZGODOVINE, 
TISTE DAVNE DNI, 
DUŠNI MIR KOPICA MALIH 
MISLI LISTI SPOMINA 
"Pred ložena zbirka pesmi je boga
ta zbirka čustev, opažanj , vtisov in 
duševnih razpoloženj , ki j ih zna 
nadarjena avtorica izrabiti prepro
sto, brez z a t e v n e j š e t ehn ike , 
č l o v e š k e m u dojemanju bl izu in 
dopadljivo. Izpovedna moč njenih 
pesmi leži v neposrednosti poda
janja in doživljanja. Kvaliteta kn
jige je nadpovprečna . " 

Tako sta to knjigo ocenila omen
jena strokovnjaka; Zmago Rafolt 
je predsednik Društva ljudskih pi
scev Slovenije, katerega član je 
tudi avtorica te knjige. 
Z A H V A L A S P O N Z O R J E M 
Pri izdaji knjige so /i pomagali 
razni sponzorji in avtorica se v 
zaključku knjige zahvaljuje vsem, 
ki so materialno in moralno pod
prli njeno željo, posebno še gos
podu Rudolfu Kometu - županu 
Občine Grosuplje, gospodu Mar
janu Ahlinu - direktorju ABC Ta
bor Grosuplje in ge. Tatjani Lam
pici predsednici ZKO. 
Knj iga bo koristen prispevek v 
zakladnico ljudskih stvaritev. Bral
cem bo na voljo v naši knjižnici in 
j i m ob prebiranju ž e l i m o , da bi 
vsak našel v njenih pesmih nekaj 
zase. Lahko jo tudi kupite. Naj 
zaključim z njeno pesmijo: 

Resnica in pravica 
Resnica je biser, 
ki sveti v temi, 
resnica je misel 
poštenih ljudi. 
Resnica je lučka, 
da raziščeš temo, 
resnica je življenje, 
ki pošten umira za njo. 
Če sta resnica in pravica na 
oblasti, 
ni treba nobenemu krast, ni be

ne pos topača . 
pripravila 

Marija TAVČAR 
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K n j i g a Ž u p n i j a G r o s u p l j e 
V prvi polovici decembra je izšla 
knjiga Župni ja Grosuplje, ki jo je 
napisal prof. Jakob Mii l ler . Po pr
votnem konceptu naj bi bila to 30-
stranska brošura žepnega formata. 
Ker pa seje avtor lotil dela študijs
ko, so se problemi vse bolj poglabl
j a l i , tematika pa širila, tako da je 
knjiga končno narasla na 115 stra

ni, nekoliko pa seje povečal tudi 
format. 
Uvodno besedo v knjigi ima dr. 
France Šuštar, sedanji grosupel
j sk i župnik , temu pa sledi dve 
strani dolg nagovor g. Toneta 
Bohinca, prvega grosupeljskega 
župnika, ki ima velike zasluge za 
to, da je poleg stare cerkve sv. 

Avtor prof. Jakob Miiller je predstavo! knjigo 

ODVOZ KOSOVNIH ODPADKOV 
Zaradi vse manjšega odlagalnega prostora na deponiji odpadkov Ste-
han, deponija namreč ne dopušča dodatnega kopičenja večjih kosovnih 
odpadkov, ki se slabo kompaktirajo in zahtevajo ogromne količine 
prekrivnega materiala in ker že l imo čimbolj dodaljšati odlagalni čas, če 
bo le mogoče do izgradnje nove, smo se bili prisiljeni odločiti, da začasno 
ne o d v a ž a m o kosovnih odpadkov. 
Prosimo, da z razumevanjem sprejmete predlagani ukrep in da vse kos
ovne odpadke do izgradnje nove deponije hranite na svojih domovih. 
Javno komunalno podjetje Grosuplje se ob izteku leta zahvaljuje up
orabnikom za okolju prijazno ravnanje. Želimo si, da bomo lahko še 
vnaprej skupaj skrbeli za čisto in zdravo okolje. 
V E S E L B O Ž I Č IN S R E Č N O N O V O L E T O 1998 V A M ŽELI 
J A V N O K O M U N A L N O P O D J E T J E G R O S U P L J E 

Direktor 
Janez Skarlovnik 

Mihaela zrasla na grosupeljskem 
Cerkvenem hribu prva moderna 
cerkev v Sloveniji. 
Kn j igo sestavlja pet vsebinsko 
z a o k r o ž e n i h delov. Prv i del je 
umetnostnozgodovinski in ima 
naslov Božji hrami, v njem pa so 
poleg opisa nove župnijske cerkve 
(letos smo praznovali njeno 25 -
le tn ico) podani še op i s i stare 
cerkve sv. M i h a e l a in treh po
d r u ž n i č n i h cerkva. Temu s ledi 
zgodovina župnije (ustanovljena je 
b i la šele pred 33 leti) in kraja, 
poimenoval pa jo je T i soč le t j e 
krščanstva. Tretji del je biografski 
- naslovljen je Božji služabniki in 
služabnice - v njem pa predstavlja 
vse znane zaobljubljene pripadni
ke Cerkve, ki so delovali na ob
močju naše župnije ali pa so iz teh 
krajev doma in delujejo kje drugje. 
Četrti del z naslovom Božje ljud
stvo je vsebinsko in prostorsko 
najobsežnejši , saj je v njem pred
stavljena vključenost cerkvenega 
občestva v življenje župnije. A v 
tor nas po abecednem redu seznan
ja s temi aktivnostmi, k i j i h je pre
senetlj ivo ve l i ko (ok. 50), na
ravnost osupne pa nas prava mno
žica l judi , ki vse le akt ivnost i 
opravljajo. Zbral je veliko imen iz 
preteklosti in sedanjosti, navedel 
pa j ih je le delno, saj bi lahko z 
(nc)popolnimi seznami sprožil tudi 
kake nenadejanc zaplete in zamere. 
Posebno pozornost npr. posveti 

gospodinjam (župni jsk im in sla
vnostnim), opazno mesto v knjigi 
ima glasba, ki spremlja in bogati 
obrede, in njeni izvajalci, prav tako 
ne prezre tihega in običajno kar 
samoumevnega dela č i s t i l k in 
krasilk, medtem ko mežnarjev, po-
trkovalcev in zvonarjev ne bi mo
gel spregledati niti kak manj po
zoren raz iskovalec , kakor je J. 
Miil ler . V zadnjem poglavju sta po 
časovnem zaporedju navedeni du
hovna in materialna zgodovina 
vseh petih cerkva in župni je . V 
duhovniških biografijah praviloma 
ni navajal zaslug posameznikov za 
župnijo, so pa lepo razvidne iz teh 
dveh ce lovi t ih pregledov, ki j u 
druži skupen naslov Kron ik i . 
Knjigi je dodan obsežen seznam 
uporabljene literature, za dodatno 
preglednost skrbita dve imenski 
kazali, zlasti estetsko pa jo bogati 
dvanajst barvnih slik (skupno je 
slik 35). 
Knjiga Župnija Grosuplje bo zan
imiva za vse, ki živijo s krajem, 
tudi za tiste, k i p r ipadnos t i k 
župniji ne čutijo. Cena knjige je 
1000 sit. 

Jožica NARA T 

Izdajo knjige Župnija Grosup
lje so denarno podprli: 
• Krajevna skupnost Grosup

lje, 
• Valentin in Marija Rozman 

(Brezje), 

• Anton Rozman (Grosuplje) 

Ob s r e b r n e m p r a z n i k u 
Ob srebrnem prazniku nove cerkve 
Svetega Mihaela na Grosupljem je 
izpod peresa Jakoba Mullerja izš
la izvirna publikacija Ž U P N I J A 
G R O S U P L J E , ki je vodnik du-
hovnokultumega izročila verske 
skupnosti. 

Pričujoča edicija je bila ob izčrpni 
predstavitvi samega avtorja lansir
ana na knjižni trg 12. decembra 
1997 v župnijski cerkvi. 
K n j i g a je iz jemen ku l tu rn i in 
zgodovinski pečat širjenja krščan
skih vrednot na našem območju, 
zasnove prve moderne cerkve na 
Slovenskem vključno s podrobno 
predstavitvijo njenih podružničnih 
objektov in s poudarkom na vers

ki kulturi posameznikov, ki s svo
jo duhovno pripadnostjo krščanst
vu gradijo temelje žive Cerkve. 
Ravno tako pa je s stališča popisa 
socialno-zgodovinskega razvoja 
tudi za popolnega krščanskega lai
ka zakladnica nepogrešl j ive vred
nosti. 
K svečanost i in pomembnosti do
godka je prispeval uvodni obred 
svet maše in prisotnost nekdanje
ga župnika Novaka, kaplanov Sin
ka in Juhanta, predstavnikov sveta 
Krajevne skupnosti in občine Gro
suplje ter očeta pokojnega arhitek
ta Fiirsta. 

Barbaru Rance 

r 
SLS - p o d r u ž n i c a C jrosupljc želi vsem o b č a n o m o l ič ine 

Grosupl je prijetne 

obilo zdravja, us] 
hož i čno praznike, v lolu 1 9 9 c i pa Grosupl je prijetne 

obilo zdravja, us] >eho\ i ter osebnega zadovoljstva! 
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P L A N I N S K O D R U Š T V O G R O S U P L J E IZLET V NEZNANO 
Sobota, 15. november, 1997 
V ranem, meglenem jutru smo se 
grosupeljski p laninci pod vod
stvom našega predsednika g. Fran
ca Š t ibemika z avtobusom zapel
ja l i po ljubljanski obvoznici proti 
Štajerski . Prvič smo si privezali 
dušo na Trojanah, kjer je kljub 
zgodnji uri že m o č n o dišalo po 
znanih trojanskih krofih. Ker je 
bila sobota po Martinu, je kazalo, 
da bo mogoče naš cilj nekje v šta
jerskem vinorodnem okolišu. Ven
dar ne! Avtobus je zavil v smeri 
proti Velenju in Dravogradu v os
r č j e K o r o š k e , kjer se nam je 
pridružil domač in , lovec, navduš
en planinec, vodič in še marsikaj, 
prijazni g. Ludvik Pušnik. Po viju
gasti asfaltni cesti mimo vel ikih, 
lepo obdelanih strmih samotnih 
kmetij, smo se zapeljali do na novo 
preurejenega planinskega doma, 
bivše grančirske karavle, kjer smo 
malo posta l i , od lož i l i o d v e č n o 
opremo in se podali na takrat že 
znani nam ci l j , pr ibl ižno eno uro 
oddaljen, s košatimi smrekami po
raščen in z novo zapadlim snegom 
pobeljen K O Š E N J A K . O gosti 
grosupeljski in ljubljanski megli tu 
ni bilo več sledu. Vse je bilo obsi
jano s soncem in ravno toliko hlad
no, da je bila hoja po rahlem de
viškem snegu, ki seje lepo odmi
ka! našim stopinjam, prav prijetna. 
Že sama pot navkreber nam je nud
ila čudovit razgled v Dravsko dol i 
no pod nami, proti Urši ji gori in 
Kamnišk im planinam, Kozjaku in 
zahodnemu delu Pohorja s smučar
skimi Kopami in Zasavskemu hri
bovju. 
G . Ludvik nam je napoti povedal 
marsikaj o rastju in žitju v teh prel

epih koroških gozdovih, ki so po
leti porasli z visoko travo, iz kat
ere so včasih delali ležišča, o lep
em gorskem cvetju, med katerim 
predvsem encijan zacveti v vsej 
svoji lepoti, tako da lahko hodiš po 
modri preprogi, o močvirju, ki ga 
n imamo samo l jubl janski mo-
čvirniki in se razprostira na plano
ti pod vrhom. Gozdov i so polni 
lisičk in jurčkov, borovnic in brus
nic, ki so po njegovem najbolj de
bele na avstrijski strani, ki si j ih 
sedaj v osamosvojeni Sloveniji lah
ko privoščiš tudi čez mejo. Za vsak 
slučaj pa je le dobro imeti s seboj 
osebno izkaznico. Temačni smrek
ov gozd nudi zavetje pisanemu 
živalskemu svetu, med drugim tudi 
divjemu petelinu. 
Ob tako izčrpni razlagi smo se hitro 
znašli na vrhu 1522 m visokega 
KOŠEN.IAKA, kjer stoji mejnik s 
pričujočim napisom, postavljen po 
mednarodni določi tvi meje med 
Avstrijo in staro Jugoslavijo v St. 
Germainu po prvi svetovni vojni leta 
1919. G . Ludvik nas je popeljal še 
malo čez mejo, kjer seje nagnetlo 
kar dosti snega. Ujeli smo še lep 
pogled na avstrijsko Koroško z Gol i 
co v ospredju in sv. An-dražem ob 
I .abotnici nekje v ozadju, kjer je ško-
foval zavedni Slovenec g. Martin 
Slomšek in od koder je prenesel 
sedež Lavantinske škofije v Maribor. 
(irosupcl jskim planincem, navajenih 
dolgih in strmih poti, je kratka pot 
navzdol do Planinskega doma pod 
Košenjakom, kar prehitro minila. 
Kljub temu seje dobro domače ko
silo ob žlahtni kapljici, ki sta ga pri
pravila prijazna zakonca Kralj, kar 
pošteno prileglo. 
Z avtobusom smo se spustili v doli

no, na bregova Drave prislonjeni 
Dravograd. Ogledali smo si srce 
dravske elektrarne z vsemi krmiln
imi napravami, na mostu stoječo že 
dotrajano turbino in m o g o č n e 
zapornice. Elektrarna je bila zgra
jena med drugo svetovno vojno v 
težkih zavojevalskih pogojih, med 
drugimi so morali na gradbišču 
delati tudi ruski ujetniki. V Dravo
gradu je bila med vojno močna 
gestapovska izpostava, o čigar gro
zotah priča dravograjska mučilni
ca. Ob koncu vojne so zavezniki 
elektrarno m o č n o poruši l i , višje 
ležeče elektrarne na avstrijski stra
ni so ostale nedotaknjene. Ponovno 
je elektrarna zače l a obratovati 
1.1946. 
Dan se je že začel nagibati proti 
večeru, ko smo se še popeljali ob 
toku Drave navzgor proti vasi L i -
beliče, znani iz plebiscitnega leta 
1922. Na hribu nad vasjo smo si 
ogledali okrog 800 let staro kost
nico iz romanske dobe. V takrat
nih časih so pokopališča zajemala 
dosti širši okoliš kot danes, zato so 
grobove zaradi pomanjkanja pros
tora večkrat prekopavali. Kosti so 
skrbno pobrali in j ih s spoštovan
jem shranjevali v posebnih pros
torih. V ta namen so ob cerkvi 
zgradili okroglo stavbo, običajno 
ob hrib pris lonjeno, zakopano 
globoko v zemljo in pokrito s skod
lami. V Sloveniji so ohranjene le 
še tri kostnice: omenjena v Libe l -

ičah, v Mokronogu in v J areni ni v 
Slovenskih Goricah. 
Ob kostnici na lepi razgledni točki 
stoji župnijska cerkev sv. Martina 
z mogočn im zvonikom in zvonom 
iz leta 1889. Nastanek župnije sega 
v davna leta med 1132 -1154. Ce
lotna z i d a v a in o l t a r j i so v 
ba ročnem slogu, od prvotne ro
manske cerkve iz 11. st. je ostalo 
le nekaj zidu in delno nakazana 
odprta okna. V glavnem oltarju je 
kip sv. Martina, ki kot vojaški čast
nik ob mestnih vratih Amensa , 
k l e č e č e m u r e v e ž u o d r e ž e del 
svojega plašča . Orgle so iz leta 
1835 in j ih je napravil mojster Ig-
natz Suppan i / . Krope na Kran
jskem. Stolpna ura je delo švicar
skega mojstra. 
V župnijskih arhivih shranjene na
jstarejše listine iz 16., 17., in 18. 
stoletja nam pričajo o takratnem 
kmetovanju. To gradivo spada med 
prvovrstne gospodarsko - zgo
dovinske zapise tega področja. 
Že v mraku smo se poslovil i od 

nadvse zgovornega g. Ludvika. Ob 
p e v s k i s p r e m l j a v i n e u m o r n i h 
druš tvenih pevk smo dobro raz
položeni , polni bogatih vtisov, v 
večernih urah prispeli v Grosupl
je-

Minka Grablovic 
V i r i : - po pripovedovanju g. Lud
vika Pušnika 
- zapisa ge. Viktori je Kos in g. 
župnika Francka Kranerja 

IZLET N A KOROŠKO 

Fotografija: Marjan Trobec 

7. novembra je center za socialno 
delo organiziral tradicionalni izlet 
za skrbnike in rejnike treh občin. 
Kljub deževnemu vremenu se je 
izlet začel v prijetnem vzdušju. 
Pot smo pričeli iz Grosupljega po 
avtocesti proti mejnemu prehodu 
Ljubelj do Borovelj v Avstriji, kjer 
smo imeli krajši postanek za nak
up. 

Nadaljna pot nas je vodila skozi 
Celovec na Gosposvetsko polje do 
knežjega kamna in cerkve Marije 
Svete, zapeljali smo se tudi okrog 
jezera in se vračali nazaj proti Slo
veniji v Radovljico, kjer smo ime
li kosilo v prijetnem ambientu gos
tilne L E T C A R . Pred kosi lom je 
bilo še krajše predavanje pravnice 
o pravicah in dolžnostih skrbništ
va in rejništva. Po kosilu smo v 
čebelarskem muzeju videli razvoj 
č e b e l a r s t v a na Slovenskem, za 

ogled muzeja v Kropi je žal zman
jkalo časa. 
Imeli smo tudi zelo dobrega vo
diča, tako da smo med vožnjo po 
prijetnih pokrajinah izvedeli vel i 
ko pomembnosti iz zgodovine. 
Skrbniki in rejniki se srečujemo z 
mnogimi težavami in vsako tako 
srečanje nam pomeni priznanje za 
naš trud. 
I Ivala centru za socialno de loGro-
suplje kot organizatorju, pa tudi 
občinam Grosuplje, Ivančna Gor
ica in Dobrepolje za finančno pod
poro izleta. 
Nasvidenje prihodnje leto. 

Anica ANDROČFC 

Center za socialno delo 
Grosuplje sporoča, daje 

sredstva namenjena za 
novoletne čestitke namenil 

za hnmatinarne namene. 
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NOGOMETNI K L U B "TABOR GROSUPLJE" 

V letu 1997 je nogometni klub 
" T A B O R G R O S U P L J E " tako v 
spomladanskem delu sezone 1996/ 
97 kot tudi v novi 1997/98 tekmov
al s tremi selekcijami. Spomladi so 
moč i z ekipami s področ ja me
dobčinske nogometne zveze Ljubl
jana merili mlajši dečki , kadeti in 
-prvič, odkar je klub pred petimi 
leti ponovno začel delovati- tudi s 
č lansko selekcijo. 
Po prvem delu sezone 1996/97 je 
bila č lanska selekcija trdno za
sidrana na zadnjem mestu. Rekli bi 
- kot se za začetnika spodobi. V 
drugem delu temovanja pa je eki
pa - resda tudi že kadrovsko okre
pljena - igrala kot prerojena in je 
zabeleži la drugi najboljši seštevek 
točk, če bi upošteval i samo spom
ladanski del sezone. S piškavo je
sensko bero točk je to skupno za
dostovalo za 8. mesto med 14 eki
pami. 
V prvi polovici tekmovalne sezone 
1997/98, k i se bo nadal jevala 
meseca marca 1998, je č l anska 
se lekc i ja z a b e l e ž i l a 5 zmag, 3 
neod ločene izide in 3 poraze. Z 18 
točkami (s šestimi točkami za-os-
tanka za prvouvrščenim N K Jevni-
ca) bo ekipa spomladi posegla v 
boj za uvrstitev v prvo ligo me
dobčinske nogometne zveze, kar je 
tudi začrtani cilj kluba. 
V obdobju ponovnega oživljanja 
nogometa v Grosupljem seje pred
vsem veliko in strokovno delalo in 
tekmovalo z mlajšimi selekcijami. 
Lansko sezono smo tekmovali tudi 
s kadetsko selekcijo, k i j e zasedla 
7. mesto v prvi l igi M N Z . Ke r pa 
so igralci prerasli starostne okvire 
in ker v tem trenutku ni pogojev 
za formiranje mladinske selekcije, 
smo se od loč i l i , da naši igralci 
(zdaj mladinci) do prehoda v član

sko selekcijo okrepijo vrste sosed
njih klubov. 
Namesto kadetov v sezoni 1997/ 
98 klub nastopa s selekcijo stare
jših dečkov, k i j e še preteklo leto 
tekmovala med mlajš imi dečk i . 
Prav zaradi uigranosti in večletne
ga strokovnega dela je selekcija v 
tretji l igi M N Z s sedmimi zmag
ami in le enim neodločenim izidom 
z n a s k o k o m na p rvem mestu. 
Možnost i za uvrstitev v višjo ligo 
je torej veliko. 
Najboljše rezultate v zadnjih petih 
letih pa vedno znova dosega sele
kcija mlajših dečkov. Že pretek
lo sezono je ekipa dosegla velik 
uspeh z uv r s t i t v i j o v s redino 
lestvice, kar je bilo v družbi takih 
ekip kot so Ol impi ja , Svoboda, 
S l o v a n - S l a v i j a , . . prijetno pre
senečenje. Ker je tudi v tej sele
kciji pred novo sezono prišlo do 
popolne zamenjave generacije, se 
je vodstvo kluba od loč i lo , da s 
selekcijo, kljub možnost i igranja v 
prvi l ig i , tekmuje v nižji l ig i , saj 
so naši igralci v povprečju eno leto 
mlajši od vrstnikov. In selekcija je 
ponovno prijetno presenetila, saj je 
prvo polovice nove sezone konča
la na četr tem mestu. 
V klubu je organizirana tudi na
jš tevi lnejša selekcija - cicibani, ki 
pa svojega tekmovanja nima orga
niziranega. Tudi z najmlajšimi se 
dela pod strokovnim vodstvom, 
zato uspehi najmlajših selelekcij 
niso naključni. 
Delo v klubu je zastavljeno dolgor
očno. Na vrata članske selekcije že 
trka nekaj igralcev, ki so v zadnjih 
letih napredovali od najmlajš ih 
selekcij naprej. Tako zastavljeno 
strokovno delo je tudi dober obet 
za prihodnost nogometa v teh kra-
j ih . 

"t S v X " s* W w i " ' f ! 

USPEŠNO LETO '97 
Ob tem je potrebno zapisati tudi 
to, da si materialne osnove za delo 
ni moč zamisliti brez sponzorjev, 
donatorjev. Ob tej pri ložnosti se 
k lub zahval juje: genera lnemu 
sponzorju podjetju " A B C T A 
B O R d.d. Grosuplje", Z v e z i 
športnih organizacij Grosuplje in 
sponzorjem: Zidarstvo Ljubic Gro
suplje, Pekarna Grosuplje, H i -Po 
d .o .o . G r o s u p l j e , T i p o g r a f i j a 
d.o.o., Delikatesa Petra Grosuplje, 
Commerce d.d. Ljubljana, Street 
d.o.o. Grosuplje, Lahterm d.o.o. 
Grosuplje, Instalaterstvo D u š a n 
Steklačič s.p., Avtoprevozn iš tvo 
Miro Skrjanc, Silveco Grosuplje, 

Winterhal ter Gas t ronom d.o.o. 
Grosuplje, Mak 66-športni market
ing Grosuplje, Demi Trade Grosu
plje, Pi l Inženir ing Grosuplje, V i -
mont Grosuplje, Kocman Grafika 
d.n.o. Grosuplje, Flamingo Caffe 
Grosuplje, Kops Grosuplje, Class 
I, Tim-Trade d.o.o. Grosuplje, P i l 
2 Inženiring d.o.o. Grosuplje, M i v a 
d.o.o. Grosuplje in Ol impic šport 
Grosuplje, ki j i m ob koncu leta želi 
tudi uspešno poslovno leto 1998. 
Vsem občankam in občanom, še 
posebej pa zvestim navijačem pa 
vesele praznike in s r e č n o novo 
leto, ki prihaja. 

I J. G. 

Z\EZ\ Š P O R T N I H O R G A N I Z A C I J 
G R O S U P L J E 
Adamičeva 29 
1290 Grosuplje ' . 

RAZPISUJE 
Občinska in medobčinska rekreativna prvenstva v obl iki l igaških tek
movanj in turnirjev za leto 1998 za občane občine Grosuplje v nasledn
j ih športnih panogah: 
L I G A Š K A T E K M O V A N J A Z A E K I P E : 
ŠPORTNA P A N O G A 
1 M A L I N O G O M E T 

2 M A L I N O G O M E T Z A 
V E T E R A N E 

3 O D B O J K A Z A Ž E N S K E 
4 O D B O J K A Z A M O Š K E 
5 K O Š A R K A T R O J K E 

6 B A L I N A N J E 
7 N A M I Z N I T E N I S 

Č A S P O T E K A T E K M O V A N J A 
april, maj, junij, september, 
oktober 

maj, junij, september, oktober 
januar, november 
januar, november 
februar, marec, oktober, 
november 
maj, junij, september, oktober 
februar, marec, november, 
december 

I N D I V I D U A L N A T E K M O V A N J A : 
8 N A M I Z N I T E N I S Z A D V O J I C E M + Ž 1. sobota v februarju 
9 N A M I Z N I T E N I S P O S A M E Z N O M + Ž 1. soboto v decembru 
K) T E N I S Z A M + Ž prvi vikend v septembru 
11 T E N I S D O V J I C E Z A M + Ž drugi vikend v septembru 
12 B A L I N A N J E D V O J I C E zadnja sobota v septembru 
13 B A L I N A N J E P O S A M E Z N O druga sobota v juniju 

\ P 
[ " P R E L I M I N A R N A P R I J A V N I C A 

P R I J A V L J A M (obkroži in vpiši š tevi lko tekmovanja, za katerega se 
prijavljate); 

E K I P O P O S A M E Z N I K A T E K M O V A N J E Š T E V I L K A 

Obvestilo o tekmovanju pošljite na naslov: 

P R I I M E K IN I M E : 

I N A S L O V + POŠTA: 
I 
j T E L E F O N 

I D O M A : 

T E L E F O N SLUŽBA: 

I Preliminarna prijava mora prispeti na naslov Z Š O Grosuplje, A d 
i amičeva 29, 1290 Grosuplje do 8. januarja 1998. Dodatne tnfor 

Članska sekcija NK Tabor Grosuplje (1997/98) foto: D; Marinčič j jnacijc lahko dobite na telefon 762-587. 
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SKAKALCI K O N Č U J E J O LETO Z 
DELOVNO ZMAGO 

Za smučarsko skakalnim klubom 
" R a č n a " je eno najbolj uspešnih let 
delovanja tako na delovnem kot na 
športnem področju. 
Na delovnem področju smo doseg
li največjo zmago, saj smo letošnjo 
jesen d o k o n č a l i pokri t je š t i r ih 
skakalnic s plastično maso. In s tem 
odpravili sivo liso delovanja smu
čarsko skakalnega športa na tem 
koncu Slovenije, kajti cela Dolen
jska ni imela enega centra, pokrite
ga s plastično maso. Tako da se bo 
sedaj tudi ta šport lahko začel nor
malno razvijati, saj brez plastičnih 
skakalnic in skakanja čez celo leto 
ne gre več, saj največ skokov otro
ci opravijo ravno čez leto ua plasti 
ki . 
Ko l iko je objekt stal 
gradil. Predračunska vrgJHSSt ob-
jekta je bila kr^pkfTpreko 10 mi l i 
jonov tolarjev. Ko smo začeli, se niti 
povsem zavedali nismo, v kaj se 
spuščamo. Samo ko enkrat začneš, 

ni več poti nazaj. Večino dela, kat
erega smo lahko opravili, smo ga 
člani kluba in tega je preko tisoč ur 
ostala dela pa strokovnjaki. Večin
sk i del sredstev so p r i speva l i 
sponzorji, katerim žel imo veliko 
poslovnega uspeha in sejim iskreno 
zahvaljujemo, da so se odločili del 
sredstev nameniti za razvoj športa 
ki je še kako pomemben za vsako 
d r u ž b o . R a z o č a r a n i pa smo z 
udeležbo občine, saj mislimo daje 
s svojim 5% deležem vrednosti ob
jekta po naših pričakuM|aiih prispe
vala premalo. Res je, da sc ta ob
jekt ni gradil v samem Grosupljem 

PRrjraaracrrTaraai tega. J a p a res, 
da občina, ki ne dajji-«ffi 1% pro-
račun^yiišpOrTzrnladimi, premalo 

«^a"ga v špor tne objekte, bo pač 
morala dajati denar za zdravljenje 
mladih (a lkohol , cigarete, zas
vojenost i i t d . . . ) , k i se nimajo 
možnosti zasvojiti s športom. 
Toliko o našem delovnem uspehu. 

USPEŠNI S T R E L C I 
Strelska družina Grosuplje je letos 
že šestič organizirala strelski turnir 
Black & Decker. Tekmovanje je 
potekalo 25. in 26. oktobra na 
d o m a č e m strelišču v Grosupljem. 
Udeleži lo se ga je 67 strelcev iz 
vse Slovenije, med njimi ni man
jkalo nobenega favorita. 
Vsak tekmovalec je moral odstrel-
jati kvalifikacijski del - 30 strelov, 
k i j i h j e k o m i s i j a o c e n i l a na 
desetinko kroga na tančno . Prvih 
trideset strelcev seje tako uvrstilo 
naprej v 16. finala, kjer so žrebali 
pare. Zmagovalci so nadaljevali s 
tekmovanjem po turnirskem siste
mu vse do finala, kjer sta se pome
rila Rajmond Debevec iz kluba 
"Olimpija" in Robi Markoja iz 
strelskega kluba "Š te fan K o v a č " . 
Zmaga je po napeti borbi s 103,5 
proti 100,2 kroga pripadla Raj-
mondii Debevcu. 
Najboljši domači strelec Boštjan 
Novak je po porazu v čelrt l lnalu 
pristal na odl ičnem 8. mestu. Do
bro sta se odrezala tudi Dra: 
Gaber s 15. n ^ o m in 

"Š t e f ana K o v a č a " z 899,9 krogi. 
Grosupeljska ekipa, ki sojo sestav
ljali A l a i n V i d m a r , Bojan Pe t r i č , 
in Bošt jan Novak, se je s 894,9 
krogi uvrstila na 6. mesto. 
Bogate nagrade so prispevali pok
rovitelji: G - M M Grosuplje, Zupct, 
A B C Tabor, Marc in ostali, za kar 
sejim grosupeljski strelci prav lepo 
zahvaljujemo, hkrati pa vse bralce 
Grosupeljskih odmevov vabimo, 
da nas naslednje leto obiščete in si 
ogledate tekmovanje najbol jš ih 
slovenskih strelcev v živo. 

KB 

Še bi lahko našteval marsikaj, pa saj 
' ni pomembno. Naša zmaga je v 

vsakem primeru dosežena, mi smo 
ponosni na objekt, k i je zgodovins
ki in prelomni za skakalni šport na 
Dolenjskem in na pohvale, ki smo 
jih dobili od vsepovsod za to de
lovno zmago. 

Za konec naj povabim vse mlade, 
k i j i h smučarski skoki veselijo, da 
se nam pridružijo nas obiščejo v 
klubu ali pokličejo na tel. 764-261. 
In tudi vse ostale vabimo, če vas bo 
pot peljala mimo, oglejte si ta novi 
športni objekt. 

Lojze VERBAJS 

cesarje bil odpeljan v Klinični cen
ter. Pri postopku pa so policist i 
ugotovili, daje imel voznik v izdi
hanem zraku 1,47 promila alko
hola, kar je posredno pripomoglo, 
da je do nesreče prišlo. 
22.11.1997 ob 00.50 uri se je na 
lokalni cesti na Velikem Vrhu pri 

iz okolice Grosupljega tiste noči 
vstopila v nezakljenjeno stanovan
jsko hišo, v kateri so spali domač i 
ni. Iz hiše je odnesla namizni prt, 
v njem pa radiokasetofon, otroška 
in druga oblačila ter foto albuma. 
V kuhinji seje okrepčala z žgan
jem. Nato je korajžno stopila še v 

( Č R N A K R O N I K A ] 

19.11.1997 ob 21.15 uri se je na 
regionalni cesti pri Ve l ik i Račni 
zgodila prometna nesreča zaradi 
vožnje z neprilagojeno hitrostjo, v 
kateri seje voznik poškodoval . Do 
nesreče je priš lo, ko je domačin 
vozi l osebni avto zastava jugo 55 
iz Velike Račne proti Čušpcrku v 

dbe po glavi , zaradi 

Šmarju Sap zgodila prometna nes
reča zaradi vožnje Pony ekspresa 
z neprilagojeno hitrostjo. Do nes
reče je prišlo, ko je šestnajstletni 
voznik kolesa z motorjem vozi l v 
desni pregledni ovinek po klancu 
navzgor. Takrat je bila megla, zara
di cesarje bila vidljivost močno 
zmanjšana. V desnem ovinku je 
voznik zapeljal v levo in trčil v 
odbojno ograjo, padel preko nje in 
tam obležal lahko telesno poškodo
van, nato pa je bil z vozi lom prve 
pomoči odpeljan v U K C Ljublja
na. Pri ogledu so ugotovili, daje 
imel voznik v krvi 1,72 promile 
alkohola. 
27.11.1997 zjutraj so po l i c i s t i 
dobili obvestilo, daje neznani sto
rilec preko noči v Žaln i izvrši l 
tatvino. Z zbiranjem obvestil so 
policisti ugotovili, daje Rominja 

klet, kjer se je preobula in svoje 
ponošene škornje pustila v zahva
lo gostiteljem. Ob odhodu pa ni 
pozabila na dve kokoši , s katerima 
sije popestrila kosilo. Predmete so 
ji policisti zasegli in vrnili oškodo
vancem. Drzno tatico čaka nagra
da. 
28.11.1997 ob 13.40 uri so pol i 
cisti intervenirali v Okrepčeva ln i 
ci Jurček v Grosupljem, kjer je gost 
brez vzroka pr iče l naganjati i z 
lokala mladeniča , ki si je naročil 
pijačo. Ker se je mladen ič temu 
pasivno uprl, gaje kršitelj prijel za 
vrat ter ga potisnil k tlom in ga 
davil . Mladenič se je izmuzni l iz 
prijema in zbežal na Pol ic i jsko 
postajo. Policisti so starega znan
ca prijavili sodniku za prekrške . 
28.11.1997 ob uri je pol ici jska 
patrulja imela postopek z Grosu-



peljeanom, ki ni bi l pripet z var
nostnim pasom. Policist je kršitel
ju izrekel denarno kazen v višini 
1500,00 SIT. Ob upoštevanju Za
kona o spremembah in dopolnitvah 
zakona o prekrških pa seje vozni
ku, k i je bi l kazen pripravljen takoj 
plačati , ta zmanjšala za polovico. 
M e d pisanjem potrdila za plačano 
kazen pa se je voznik pričel do 
pol ic is tov nedostojno vesti, ker 
po l i c i s t i ne bi smel i kaznovat i 
d o m a č i n e , t e m v e č druge, k i ne 
živijo v kraju. Zatem je moral pol
icist poslušati občanovo pridigo o 
njegovem življenju v tujini in nje
govi nekaznovanosti za storjene 
p r e k r š k e . N a koncu pa sta b i l a 
policista de ležna grožnje, da se bo 
moralo ponovi t i tisto, kar se je 

zgodilo na policiji v Kočevju, če 
se bo nadaljevalo ukrepanje zoper 

domačine . Občan, ki ni upošteval 
prometnih pravil, se bo moral za 
izrečene grožnje zagovarjati pred 
pristojnim sodnikom. 
03.12.1997 ob 23.20 uri so pol ic i 
sti intervenirali pred Adamičev im 
hramom na Taborski cesti v Gro
supljem, kjer so štirje makedonski 
državljani pretepali domačina. Pol
icisti so ugotovili, da so v navede
ni l oka l p r i š l i omenjeni š t i r je 
Makedonci , ki so hoteli pijačo. 
Ker so lokal zapirali, s pijačo niso 
bili postrežem, so lokal zapuščal i . 
Edini gost, ki je bil še v lokalu, je 
šel za njimi in j i m v slovo j . . . mat
er. Eden iz skupine se je vrnil in 
domačina udaril s pestjo, domačin 
pa mu ni ostal dolžan. Takrat so se 
v pretep vmešali še ostali trije in 

domačina zbil i na tla in ga obrcali. 
Hujše poškodbe so preprečili pol
icisti, ki so prišli v intervencijo in 
k rš i t e l j e s s t rokovn imi pr i jemi 
umir i l i . Tuji državl jani so se že 
naslednjega jutra zagovarjali pri 
sodniku za prekrške. Ker sodnik ni 
mogel zaključiti postopka, so tuj
ci morali polož i t i v a r š č i n o , za
držani pa so j in i bi l i tudi potni lis
ti . Končna razsodba bo znana v 
naslednjih dneh. 
Delavke in delavci Policijske post
aje Grosuplje ž e l i m o vsem ob
čankam in občanom vesele prazni
ke in srečno novo leto 1998, ter da 
bi se v prihajajočem letu skupaj z 
nami varno počutil i . 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 

* * * KOTIČEK ZA KMETIJCE * * * 

PRAZNOVANJE B O Ž I C A SKOZI ZGODOVINO 
Božič je praznik družine , domač 
nosti in tradicije. Velik del tega, kar 
še danes pojmujemo kot proslavl
janje Božiča ni stvar tradicije, tem
več je treba nastanek, obl iko in 
obredje tega praznovanja pripisali 
meščansk i d ruž in i 19. stoletja. 
S k o z i stoletja se je s i m b o l i k a 
praznovanj spreminjala: zimzele
no drevje in grmovnice (božično 
drevesce, lovorikovce, bršljan in 
iglavce) so uporabljali že naši 
predniki v dobi pred krščanstvom 
za okras svojih bivališč v veri, da 
j i m bo njihova čudežna moč zago
tavljala srečo, bogato žetev, trdno 
zdravje in veliko otrok v zakonu. 
V dobi k r ščans tva je s imbol iko 
Jezusovega rojstva in s tem prazno
vanje Božiča prevzelo postavljan
je jaslic in eventuelno še smreko
va vejica v "bogkovem kotu". Et
nologi pravijo, da so prve jaslice 
postavili jezui t i leta 1560. S i m 
bo l ike s k r a š e n j e m b o ž i č n e g a 
drevesca z jaslicami kranjski kmet 

do prve svetovne vojne ni poznal. 
Po trgih in mestih so si postavljali 
o k r a š e n a b o ž i č n a drevesca le 
priseljeni nemški uradniki, trgov
ci in obrtniki. Navadne božičnega 
praznovanja pa so poleg okrasja in 
jaslic še božična peka dobrot. Ob 
potici ima posebno obredno mes
to t.i. božični kruh. Navadno se je 
peklo po tre hlebe: p šen ičnega , 
rženega in ajdovega (imenovanja 
so raz l i čna : poprtnja, poprtnik, 
božičnik) . N a sveti večer pride na 
mizo razen božične večerje, ki jo 
v našem kraju navadno sestavlja
jo krvavice s kis l im zeljem, ob
vezno še kuhano sadje in po večerji 
še l e šn ik i in orehi , ob katerih 
družina počaka na polnočnico. 
Dandanes je b o ž i č n i j e d i l n i k 
d r u g a č e n , kot je d r u g a č n o tudi 
obredje ob praznovanju - manj je 
petja božičnih pesmi in v marsika
teri družini tudi manj molitve. Se 
vedno pa je vrhunec bož i čnega 
večera obisk polnočnicc, pa četu
di ne ob polnočni uri. Božičnega 
praznovanja brez potice, in to ore
hove, si marsikatera gospodinja ne 
more predstavljati. 
K o po hiši zadiši po sveže pečeni 
potici in družina povečerja, pride 
na vrsto bolj ali manj bogato ob
darovanje, ki je v posebno veselje 
predvsem n a j m l a j š i m č l a n o m 
družine. 
Za konec pa še recept za božično 
orehovo potico, kljub temu da ga 
vsaka gospodinja že ima in je na 
razpolago tudi v vsaki kuharski 
knjigi: 
Testo:moka 2000 g, mleko 1000 
g, kvas 120 g, sol 30 g, rum 100 g, 
sladkor 240 g, rumenjaki 10 kom, 

margarina 400 g; nadev: mleti ore
hi 800 g, sesekljani orehi 400 g, 
drobtine 200 g, k.smetana 500 g, 
dišave po okusu. 
Pri pripravi je potrebno pazili na 
nekaj malenkosti: testo mora do
bro vzhajati, kar se zgodi le v 
toplem prostoru, na.slabše vzhajan-
je vpliva tudi, če je prišel kvas v 
stik s soljo, prevel ika ko l i č ina 
maščobe in premalo sladkorja. K o 
testu dodajamo margarino, naj bo 
ta zmehčana, nikakor pa ne stopl
jena v mleku. Pozornost naj gos

podinje posve t i j o nadevu , še 
posebno, čc so v hiši sladkosnedi, 
ker ga v tem slučaju za polico lah
ko zmanjka! 
Pa veliko kuharskih uspehov! 

Pripravila: Ana Pavčič 

VSEM OBČANKAM IN OBČA
NOM OBČINE GR USU PIJE, 
ŠE POSEBNO PA VSEM 
KMETOM, VOŠČIM V IMENU 
KMETIJSKE S VETO VA ENE 
SLUŽBE VESELE BOŽIČNE 
PRAZNIKE IN USPEŠNO 1998! 

DRUŠTVO PODEZEUSKE MLADINE 
NA BAVARSKEM 

Člani društva podeželske mladine 
iz občin Ivančna Gorica in Grosu
plje so se konec meseca oktobra 
za dva dni odpravili na Bavarsko. 
Tam so si ogledali tovarno kme
ti jskih p r i k l j učkov Mengele in 
Ebenhart, kjer so j ih prijazno spre
jeli in j i m razkazali celotno proiz
vodnjo. Obiskali so tudi ž i v i n o r e 
jsko kmetijo, kjer se ukvarjajo z 
mlečno proizvodnjo in imajo 40 
krav v odprtem hlevu s prosto rejo 
in molziščem tipa ribja kost. 
Ker tudi na našem območju deluje 
in se še razvija strojni krožek, so 
se mladi podučili tudi o podobnem 
tekmovanju pri predsedniku nji
hovega krožka, kar bi lahko bilo 
p r a k t i č n o v o d i l o tudi za n a š e 
razmere. 
Pri njem so si ogledali tudi pose
ben način t.i. " b i o " pitanja gove
di in prašičev. Žival zakolje v zato 
prilagojeni in prirejeni klavnici iz
ven kmetije, raztelesi pa jo potem 
doma pred stranko, kateri potem 
tudi proda z a ž e l e n del oz. kos 

E k s k u r z i j e se je u d e l e ž i l o 35 
udeležencev, za katere so del sred
stev prispevali tudi občini Ivančna 
Gor ica in Grosuplje iz svojega 
proračuna, namenjenega za poseb
ne strokovne naloge in izobra
ževanje v kmetijstvu. 
Svetovalka za kmečko družino in 
dopolnilne dejavnosti 

Irma LEKAN 

Drage članice Društva 
podeželskih žena 

Sončnica iz Grosuplja! 
Izteka se leto v katerem smo vse 
s l o ž n o delovale . Na j l epša vam 
vsem hvala. Ne morem vam vsem 
seči v roko in zaželeti Srečno. T i 
praznični dnevi prinašajo čas, da 
prisluhnemo besedi in najdemo tre
nutek za mnogo lepih stvari. Srečno 
1998! 
Vaša predsednica 

Stanka A H LIN 



* * * KOTIČEK ZA UPOKOJENCE * * * 

6. S R E Č A N J E UPOKOJENCEV DU IZ OBČIN GROSUPLJE, IVANČNA GORICA IN DOBREPOUE 
"Za nočjo dan vedno znova 
vzide, 
če želiš še sreča te obišče, 
in upanje naj ti nikoli ne 
zamre, saj se vedno najde kdo, 
ki te podpre." 
Karolina Zakrajšek: Življenje imej 
rad, mi smo del narave. 
Več kol 350 upokojencev i / , šestih 
društev bivše občine Grosuplje se 
je zbralo 28. novembra v avli gro
supeljske osnovne šole na prvem 
kulturnem popoldnevu, odkar smo 
povezani v novi ob l ik i , ki smo jo 
imenovali K O O R D I N A C I J A . 
Društva so predstavila aktivnosti, 

razen športnih, s katerimi se uk
varjajo. 
RAZSTAVO edinstvenih izdelkov 
različnih ročnih del je krasilo šol
sko avlo, Skupno je 270 izdelkov 
predstavilo 65 U S T V A R J A L C E V 
- L J U B I T E L J E V . 
Razstava je bila postavljena dan 
prej in lahko so si jo ogledali vsi 
u č e n c i in u č i t e l j i . N a m e n , da 
pr ib l ižamo ustvarjalno delo starih 
s taršev oz. s tarejših mla jš im, je 
tako - upamo vsaj - pripomogel k 
bolj tesnemu povezovanju in med
sebojnemu poznavanju interesov, 

potreb in želja. Izvirno oblikovani 
in okrašeni les (košarice, zabojč-
k i , k rožn ik i , ko robač i , kozolec, 
vozički, sodi, vaze, lestvice v stek
lenici), blago (poslikane svilene 
rute, kravate, metuljčki), vezenine, 
pletenine, voz lan i in k lek l jan i 
izdelki (prtički, prti, rožni venčki , 
ovratniki, kapice, šali, jopice), o l 
jne in izvezene s l ike , adventni 
venčki in zimski šopki so krasili 
stene in mize. 
Slišali smo pesmi in zgodbe naših 
že uveljavljenih in poznanih pesnic 
Mihaele Zaje in Marije Pi lko iz 
Višnje gore, Jožefe Z r i m š e k iz 
Podbukovja in Dragice Zakrajšek 
iz Grosupl jega , ki je dan pred 
srečanjem izdala svojo prvo sa
mostojno pesniško zbirko. Poslu
šali smo lepo in ubrano petje ene
ga mešanega in dveh moških up
okojenskih zborov. 
Posebno doživet je je bil nastop 
učencev in ravnatelja glasbene šole 
Grosuplje, ki so z dvema skupina
ma in solo nastopom še dvignil i 
razpoloženje. Prijetno je bilo s l i 
šati mlade glasbenike in I Iarmoni-
karja iz Šmarja-Sap in iz Dobre-
polja. Poseben užitek je bi l nas
top gospe Nitde Rovšek s Prešer

novo Zdravljico in njeno pesmico 
Nekoč in danes. 
Svojevrstno, z veliko mero spoš
tovanja do starejših ustvarjalcev in 
interpretov ter vsem dopadljivo je 
nastope povezovala in vpletala 
iskrive in globoko občutene misli 
o bistvu ž ivl jenja in delovanja 
umetnica gospa Simona Zore -
Ramovš. 
Nagovor podpredsednice Zveze 
druš tev upokojencev Slovenije, 
gospe Angelce Žiberna in izrečene 
misli vseh treh županov občin Gro
suplje, Ivančne Gorice in Dobre-
polja, gospodov R. Rometa, J. 
Lampreta in A . Jakopiča so dali 
srečanju svojstven pomen. Zvede
li smo o statusu starejših v zdrav
stveni, socialni in stanovanjski 
poli t iki , o prizadevanjih za ugod
n e j š e vrednotenje dela oziroma 
pokojnin sedanjih in bodočih ro
dov upokojencev in starejših v Slo
veniji in domačih treh občinah, ter 
za usmeritve in možnost i za mesto 
in sodelovanje starejših pri od
ločanju v družbi. 
I z r ečene m i s l i so vzpodbudne, 
kažejo na korekten odnos župan
stev do starejših, pripravljenost za 
enakopraven dialog. Dane so bile 

obljube, za več razumevanja pri 
vrednotenju aktivnosti in moralni 
ter f inančni podpori pri iskanju 
najboljših možnost i za lepše, kul-
turnejše in bolj zdravo preživetje 
starejših in tudi za pestrejše delo
vanje društev upokojencev. 
B i l o je lepo, prijetno in sproščeno. 
Posedeli smo še urico ali dve in se 
ob lahki, zdravi in okusno priprav
ljeni večerji pogovorili in sprostili. 
Vsem nastopajočim, vsem sodelu
joč im predvsem ožjemu delovne
mu odboru D U , posebej pa rav
natelju šole, gospodu Daretu Gabr
ijelu, ki nam je velikodušno ponud
il gostoljubje, se najtopleje zahval
jujem. 
Vsem upokojencem, ki ne boste 
mogli priti na srečanje 20. decem
bra 97, žel im vse najboljše v pri
hajajočem letu 1998. 

PREDSEDNICA 
Marta H ROVATI N 

IN MEMORIAM * * * IN MEMORIAM 

Ob smrti naše drage 
M A R I J E G R M 

Podržajeve Micke iz Žalne 16 A 
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in vsem, ki sle v 
težkih trenutkih bi l i z nami in nam pomagali. Hvala vsem, ki ste 
nam izrazili sožalje, darovali cvetje in sveče, darovali za svete maše 
in za cerkev ter vsem, ki ste se v tako velikem številu poslovili od 
nje. Posebna zahvala velja dr. C i r i lu Golobu, Vaptovim iz Velike 
Loke, Mojc i Potokar in gospodu Jožetu Mesojedcu z Žalne. 
Lepa hvala gospodu župniku za opravljeni obred in besede ob slov
esu. I Ivala žalskim pevcem za prelepo petje in gospodu Andreju za 
odigrano Tišino. 
I Ivala vsem, ki boste našo M i c k o ohranili v lepem spominu. 

Stane in Julka Zaje ter Staška, Simona in Darja 

Ob prerani izgubi našega dragega atija, moža, brata in nečaka 
T O N E T A N O V L J A N A 

iz Malega Mlačevega 8 pri Grosupljem, 
se iz srca zahvaljujemo vsem, ki so nam v težkih trenutkih kakorko
li pomagali. 
Najlepša hvala gospodoma župnikoma za opravljen krščanski obred, 
pevskemu zboru iz Žalne ter Andreju za zaigrano žalos t inko, go
vornikoma g. Tonetu Okornu iz Malega Mlačevega, g. Jožetu Kas-
telicu iz Zagradca, vsem prijateljem in znancem, ki ste ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovo zadnjo pot. Predvsem pa še 
enkral hvala nadvse požr tvovalnim dobrim sosedom in vaščanom, 
ki so za nas v času njegove bolezni toliko žrtvovali , nam pomagali 
in stali ob strani v tako težkih trenutkih. Še enkrat H V A L A . 

Žena Pavla, hči Julija ter sin Matko 

Ob smrti moža, očeta in brata 
Marjana Janežiča 

se iskreno zahvaljujemo v a š č a n o m , sorodnikom, prijateljem, 
znancem in vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, darov
ali cvetje in s v e č e ter i z r ek l i soža l j e . Zahva la vel ja osebju 
Zdravstvenega doma, župnikoma Andreju Sinku in Jožetu Kastcl i-
cu za opravljen pogrebni obred, pevcem za lepo zapete pesmi in 
Andreju /a zaigrano Tišino. Lepa hvala Tonetu za prebrane lolažilne 
besede. 
Kdor živi v spominu, ni mrtev, je samo oddaljen. Mrtev je tisti, ki 
ga pozabimo. 

Vsi njegovi 

Ob smrti strica 
Antona Vintarja 

i / . Male Ilove Gore 
se iskreno zahvaljujemo vaščanom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, darovali cvetje 
in sveče, izrekli sožalje in mol i l i zanj. I Ivala tudi župniku gospodu 
Škulju za lep pogrebni obred, dobrepoljskim pevcem za ubrano petje, 
trobentarju za zaigrane skladbe in govorniku za besede slovesa ter 
še posebej gasilcem. 

Sorodniki 



V zadovoljstvo vseh, ki hočete skrbeti za zdrav N A J N O V E J Š I IN N A J S O D O B N E J Š I 
način gibanja pod strokovnim vodstvom, 
smo v decembru odprli novi 

R E H A B I L I T A C I J S K O 

R E K R E A C I J S K I 

C E N T E R 

M A P T U S 

FITNES 
Želimo Vam lepe božične praznike, 

srečno Novo leto 1998 z željo, da po-
praznične telesne aktivnosti preizkusite v 

a p t u s 
Gasilska 35, Grosuplje 

Vsem obiskovalcem naše trgovine se zahvaljujemo in j im zehmo srečno in uspešno letol998. Tudi v 
prihajajočem letu bomo skrbno sledili novostim in vašim željam ter ustrezno širili našo ponudbo. 

Hvala za zaupanje! v 
drogerije PARIZ, trgovine za pozorne £ j H 1 ^ C ] \ Q 9 $ 

Hranilnica 

LON d.d. Kranj 

V M E S E C U D E C E M B R U N U D I M O : 
* U G O D N E P O T R O Š N I Š K E K R E D I T E O D T+7,9 % D A L J E Z A 

D O B O D O 5 L E T 
* KREDITI ZA NE KOMITENTE DO 30 MESECEV 

*KREDITI ZA TUJE DRŽAVLJANE ZA DOBO 
VELJAVNOSTI DELOVNE VIZE 

Z A O B R T N I K E IN P O D J E T N I K E S M O Z N I Ž A L I O B R E S T N E M E R E Z A 

K R A T K O R O Č N E IN D O L G O R O Č N E K R E D I T E 
V H R A N I L N I C I L A H K O PLAČATE VAŠE P O L O Ž N I C E Z N A J M A N J Š O 

P R O V I Z I J O IN K U P U J E T E T E R P R O D A J A T E T U J O V A L U T O 
ZA V S E I N F O R M A C I J E S E O G L A S I T E N A K O L O D V O R S K I 3 O Z I R O M A 

N A S POKLIČITE PO T E L E F O N U 764-300 A L I 764-600 

Poslovna enota 

MAGRO 
Grosuplje 

Kolodvorska 3 
Telefon: 061/764-600 

061/764-300 
Faks: 061/761-719 

Žel imo vesele praznike, mnogo osebne sreče in poslovnili uapekov v letu I 998 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje -Uredniški odbor: Ivo Brcčič, Barbara Panee, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontelj in A n i c a Zajec. - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič -Tehnična urednica Alenka Adamič - Lektorica Marija Samec - Naslov 
uredniš tva Kolodvorska 2, Grosuplje - Računalniški prelom U & D , Ulaga - Tisk G R A F I S Grosuplje - Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glas i lo 
izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Glasi lo obč ine spada med proizvode, za 
katere se plačuje davek od prometa proizvodov po stopnji 5 odstotkov. 


